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aquapalacehotel.cz

KONFERENCE 
V AQUAPALACE HOTEL 
PRAGUE
11 konferenčních salonků a sál až pro 650 osob.
Výjimečné zážitky, které Vás spojí…
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Přelom roku je tradiční příleži
tostí pro bilancování. Máme 
za sebou náročné období, kdy 

jsme se museli vypořádávat s mno
ha výzvami, a domnívám se, že jsme 
je zvládli se ctí. Příkladem je aktivní 
pomoc podnikatelům zasaženým 
letošními ničivými povodněmi, 
které se prohnaly zejména Krnov
skem, Jesenickem a  Šumperskem. 
Naším cílem není jen jednorázová 
podpora spočívající v  intenzivní 
spolupráci s  vládou, finančními 
organizacemi a dalšími zapojenými 
subjekty s cílem zajistit pro podni
katele cílenou a vhodnou podporu. Naší ambicí je 
dosáhnout vytvoření manuálu pro podobné situace 
tak, aby podnikatelé nemuseli čekat na pomoc státu 
týdny a měsíce, ale aby bylo předem jasné, co a kdy 
můžou od státu či dalších relevantních institucí 
očekávat.
A čekají nás i další úkoly. Tuzemské podnikatele 
dusí nadměrná administrativní zátěž. Čas, který 
musejí naše firmy věnovat „papírování“, a peníze, 
které je nadměrná byrokracie stojí, by přitom moh
ly vložit do rozvoje vlastního podnikání, investicím 
do inovací nebo třeba do svých zaměstnanců. Na 
půdě Hospodářské komory jsme proto připravili 
vlastní návrh Antibyrokratického zákona, který 
by státu uložil povinnost přezkoumávat a odstra
ňovat zbytečnou regulační a administrativní zátěž 
a zároveň by podnikatelé měli možnost se na tomto 
přezkumu aktivně podílet. A protože byrokracie 
dusí nejen české firmy, inicioval jsem řadu jednání 
na toto téma se zástupci evropských institucí, ať už 
na půdě Evropského parlamentu, nebo přímo v Ev
ropské komisi. Myslím, že tím jsme vnesli na půdu 
Evropské unie silné a důležité téma, které jen tak 
nezapadne. Musíme však pro něho získat další pod
porovatele z podnikatelských i politických kruhů.
Tím to ale nekončí. Dalším důležitým krokem 
k lepšímu podnikatelskému prostředí je takzvaná 
flexinovela zákoníku práce, kterou naše ekonomika 
potřebuje co nejdříve. Všechny předchozí změny 
zákoníku se zabývaly primárně a téměř výlučně 
ochranou zaměstnanců a zaměstnavatelům v řadě 
případů přinášely především další administrativní 
zátěž. Proto jsem rád, že v parlamentu nyní leží 
novela, která v současné složité globální ekonomic
ké situaci přináší na český pracovní trh návrhy, jež 
mají potenciál alespoň částečně odstranit některé 
překážky a rozpohybovat jej. Byla by škoda, aby 
návrh zapadl a nebyl realizován.
S úpravami trhu práce souvisí i podpora tech
nického a odborného vzdělávání. Proto jsme 

v Brně uspořádali první české 
národní kolo soutěže odborných 
dovedností mladých profesionálů 
CzechSkills 2024. Vážím si všech 
mladých lidí a jejich rozhodnutí 
pracovat jak v moderních, tak 
i tradičních oborech, které bude 
naše společnost vždy potřebovat 
a využívat. Budoucnost tuzemské 
ekonomiky stála, stojí a bude stát 
na šikovných českých rukách a hla
vách s technickým myšlením.
Myslím, že se do nového roku 
můžeme dívat s mírným optimis
mem. Zdá se, že nejen v Evropě, 

ale i u nás se začíná daleko více mluvit o zajištění 
konkurenceschopnosti a nutnosti hospodářského 
růstu, který by měl přinést příležitosti pro náš 
průmysl a podnikání obecně. Cenově dostupné 
energie, kvalifikovaná pracovní síla a méně regu
lací a byrokracie jsou dnes stále častěji zmiňovány 
jako klíčové faktory pro nastartování evropského 
a českého hospodářství a jsem rád, že jsme je 
už před dvěma roky uvedli v naší analýze pro 
konferenci Česko na křižovatce. Tady musí svou 
nezastupitelnou roli sehrát politická reprezen
tace jak na národní, tak na celoevropské úrovni 
a najít odvahu si přiznat, že některými opatřeními 
dusíme již tak oslabenou konkurenceschopnost ze
jména ve vztahu k USA a Číně, a přijít s reformami 
a odvážnými politickými rozhodnutími.
Realistický hlas založený na ekonomické realitě 
je slyšet kolem nás stále častěji, ale zatím není tak 
silný, aby se z něho stal hlavní proud. Na druhou 
stranu však není možné v podnikání spoléhat 
jen na vlády a každý z nás musí udělat klíčová 
rozhodnutí a investice, které mu zajistí podnika
telskou budoucnost. Není možné neinvestovat do 
energeticky úsporných opatření nebo neinvestovat 
do energetické soběstačnosti, není možné přehlížet 
robotizaci, automatizaci a digitalizaci, nesmíme 
podceňovat ani umělou inteligenci, která bude 
brzy zásadně ovlivňovat poskytování mnohých 
služeb. Svět se bude měnit, a jak jsem měl možnost 
objet tento rok celou republiku a mluvit s našimi 
členy v jednotlivých krajích a okresech, jsou při
praveni se s takovou změnou prát a obstát. Nikde 
jsem neslyšel poraženecká slova, ale naopak velkou 
víru v sebe, ve své schopnosti, ve své zaměstnan
ce, ve svoji firmu, což mě naplnilo velkou nadějí 
a chutí se i v novém roce houževnatě prát za zájmy 
našich podnikatelů. Bez vás by náš stát nebyl tam, 
kde je a to je potřeba hrdě a hlasitě říkat.
Přeji vám klidné a spokojené svátky vánoční 
a úspěšný vstup do nového roku 2025…

Cílem časopisu Komora je hájit zájmy podnikatelů, přinášet stanoviska Hospodářské komory České 
republiky a podnikatelů k legislativě a přispívat ke zlepšení podnikatelského prostředí v Česku. 
V tištěné podobě je časopis zdarma distribuován:

	■ členům HK ČR (sdružuje více než 16 000 živnostníků a firem a 125 asociací, svazů, cechů a klastrů)
	■ jednotlivým kancelářím HK ČR v regionech a začleněným živnostenským společenstvům
	■ VIP osobnostem českého politického, společenského a hospodářského života
	■ ministrům, senátorům, poslancům, hejtmanům a státním organizacím

ZDENĚK ZAJÍČEK 
prezident  

Hospodářské komory ČR
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  aktuálně

institucí se sešli v sídle Hospo
dářské komory, aby diskutovali 
o situaci podnikatelů po povodních 
v září 2024. Hlavním tématem deba

Krátce z Komory

Komora vítá novelu zákona 
o specifických zdravotních 
službách
Vláda schválila dlouho očekávanou 
novelu zákona o specifických zdra
votních službách, která výrazně 
snižuje byrokracii pro zaměstna
vatele. Ministerstvo zdravotnictví 
tak dotáhlo reformu pracovně
lékařských služeb, na které úzce 
spolupracovala i Hospodářská 
komora. Mezi klíčové změny 
patří zrušení povinných vstupních 
pracovně lékařských prohlídek pro 
zaměstnance zařazené v 1. katego
rii, tedy u práce, ze které nevyplývá 
ani pravděpodobný nepříznivý 
vliv na zdraví zaměstnanců. Do 
této kategorie můžeme zahrnout 
například většinu administrativ
ních prací či prací v sektoru služeb. 
Zaměstnanci tak již nebudou 
nuceni povinně podstupovat 
povinnou vstupní prohlídku, která 
nebyla reálnou prevencí, ale čistě 
administrativní záležitostí. Pokud 
ale budou zaměstnavatelé i ucha
zeči o zaměstnání chtít, budou 
moci tuto prohlídku absolvovat 
dobrovolně.

ty byl návrh na vytvoření příručky 
pro podnikatele, která by obsaho
vala konkrétní kroky a opatření 
k okamžitému uplatnění při jaké
koliv lokální krizové situaci. Tato 
příručka by měla usnadnit orientaci 
podnikatelů v krizových chvílích 
a zajistit, že každý ví, jak v těchto si
tuacích postupovat. Místopředseda 
představenstva OHK Bruntál Tomáš 
Nedbal pak představil několik 
návrhů, které by měly podnikatelům 
pomoci vyrovnat se s následky velké 
vody. Mezi klíčovými opatřeními 
se objevily například odklady daní, 
sociálního a zdravotního pojištění 
bez penalizace, refundace mezd 
zaměstnanců, kompenzační bonusy 
pro OSVČ nebo dlouhodobější 
opatření, jako jsou státní záruky 
na úvěry pro technologické inovace 
nebo vybudování protipovodňových 
opatření.  ■

MARTIN BRYCHTA

Povodně: Podnikatelům by 
měla pomoci příručka
Zástupci ministerstev, krajských 
hospodářských komor a dalších 

KULATÝ STŮL HK ČR: PODPORA PODNIKÁNÍ 
A PŘÍLEŽITOSTÍ NA JEDNOTNÉM EVROPSKÉM TRHU

V prostorách Hospodářské komory se uskutečnil kulatý stůl 
zaměřený na podporu podnikání a aktuální výzvy spojené 
s jednotným evropským trhem. Akce, které se zúčastnili 
podnikatelé, odborníci a zástupci firem, nabídla inspiraci, 
praktické rady a konkrétní příklady úspěšných společností, 
jež čelí výzvám na evropském trhu. Setkání moderované 
viceprezidentem Hospodářské komory Tomášem Prouzou 
bylo rozděleno do dvou hlavních bloků. První část se věnovala 
podpoře podnikání a představila nástroje pro začínající 
a stávající podnikatele. Tomáš Prouza prezentoval i platformu 
TOMÁŠ, která podnikatelům poskytuje podporu při jejich 
rozvoji. Viceprezidentka Hospodářské komory Jana Havrdová 
pak mimo jiné hovořila o platformě pro ženy Women4BUSINESS. 
Druhý blok akce se zaměřil na problematiku jednotného 
evropského trhu. Účastníci se dozvěděli, jakým způsobem 
mohou tuzemské podniky využít příležitostí na evropských 
trzích a jaké problémy je mohou potkat.

ČÍSLO MĚSÍCE

42 TISÍC
TOLIK SUBJEKTŮ, HLAVNĚ Z ŘAD MALÝCH A STŘEDNÍCH PODNIKŮ, 
SE ZÚČASTNILO AKTUÁLNÍHO EKONOMICKÉHO PRŮZKUMU 
ASOCIACE EVROPSKÝCH OBCHODNÍCH A PRŮMYSLOVÝCH KOMOR 
EUROCHAMBRES. ZE ŠETŘENÍ VYPLYNULY TŘI HLAVNÍ VÝZVY OHROŽUJÍCÍ 
KONKURENCESCHOPNOST EVROPY. K NIM PATŘÍ VYSOKÉ NÁKLADY 
NA PRÁCI, NEDOSTATEK KVALIFIKOVANÉ PRACOVNÍ SÍLY A NADMĚRNÁ 
REGULATORNÍ ZÁTĚŽ. NARŮSTAJÍCÍ OBJEM REGULACE A S TÍM SPOJENÝ 
NÁRŮST ADMINISTRATIVNÍ ZÁTĚŽE VNÍMAJÍ I ČESKÉ FIRMY. „ČAS 
VĚNOVANÝ ADMINISTRATIVNÍ ZÁTĚŽI BY NAŠE FIRMY MOHLY VĚNOVAT 
VLASTNÍMU PODNIKÁNÍ, INVESTICÍM DO INOVACÍ NEBO DEKARBONIZACI,“ 
ŘÍKÁ PREZIDENT HOSPODÁŘSKÉ KOMORY ZDENĚK ZAJÍČEK. KOMORA 
PROTO DLOUHODOBĚ UPOZORŇUJE NA NUTNOST SNIŽOVAT BYROKRACII 
PRO PODNIKATELE. PŘIPRAVILA I VLASTNÍ NÁVRH TAKZVANÉHO 
ANTIBYROKRATICKÉHO ZÁKONA, KTERÝ BY STÁTU ULOŽIL POVINNOST 
PŘEZKOUMÁVAT A ODSTRAŇOVAT NEODŮVODNĚNOU REGULATORNÍ 
A NEPŘIMĚŘENOU BYROKRATICKOU ZÁTĚŽ A PODNIKATELŮM UMOŽNIL SE 
DO TOHOTO PŘEZKUMU ZAPOJIT.
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  aktuálně

jednání zástupci Svazu chemického 
průmyslu ČR (SCHP) představili své 
závěry ohledně možností snižování 
emisí v chemickém průmyslu v ČR 
a poslanci Evropského parlamentu 
pak popsali situaci ohledně složení 
nové Komise a příslušných výborů. 
Ředitel SCHP ČR Ivan Souček zdů
raznil, že přestože lze při výrazném 
zvýšení spotřeby elektrické energie 
a biomasy snížit emise z energetic
kých procesů, fosilní suroviny – ze
jména pak ropa – musí být nadále 
vnímány jako klíčový zdroj surovin 
pro většinu výrobků chemického 
průmyslu v ČR, potažmo EU.

160 let volyňské průmyslovky
Vyšší odborná škola a Střední průmy
slová škola Volyně oslavila 160 let 
své existence. Škola, která je členem 
Cechu čalouníků a dekoratérů a truh
lářů, zajišťuje odbornou přípravu 
a výchovu žáků stavebních a dřevo
zpracujících oborů a je v ní také zří
zeno pracoviště Technické univerzity 
ze slovenského Zvolenu. Oslav se 
kromě ministra průmyslu a obchodu 
Lukáše Vlčka, hejtmana Jihočeské
ho kraje Martina Kuby zúčastnilo 
mnoho dalších hostů z řad poslanců, 
senátorů, rektorů, děkanů nebo ředi
telů a pedagogů spolupracujících škol 
a také absolventi s rodinami.

Regiony a společenstva

nické mapy a budoucnost pozemko
vých úprav. Účastníci se shodli, že 
spolupráce mezi odborníky, profesní
mi organizacemi a státní správou je 
velmi přínosná a pro budoucnost 
oboru nezbytná.

Setkání SCHP s europoslanci
Na společné snídani se setkali přední 
představitelé chemického průmyslu 
České republiky s europoslanci 
Ondřejem Knotkem, Ondřejem Kru
tílkem, Janou Nagyovou a Alexan
drem Vondrou. Na dvouhodinovém 

bude i prostor pro dotazy a sdílení 
zkušeností. Registrace a více informa
cí na www.coachfederation.cz.

Konference Geomatika 2024
Letošní ročník konference Geo
matika 2024, pořádané Asociací 
podnikatelů v geomatice (APG) 
v pražském hotelu Clarion Congress, 
se zaměřil na klíčová témata, která 
aktuálně rezonují mezi geomatiky 
v ČR. Hlavními body programu byl 
první rok fungování České komory 
zeměměřičů, rozvoj digitální tech

SPOLEČENSTVA
Malíři prošli Prahou
Prahou prošel pochod svatého 
Lukáše, patrona malířů. Průvodu 
čítajícího přes dvě stě lidí v čele s bu
beníky, cechovní korouhví a dalšími 
prapory se zúčastnili rovněž zástupci 
cechů z Rakouska, Slovenska, Maďar
ska nebo Slovinska a také prezident 
malířské organizace UNIEP a další 
cechy z ČR. Účastníci měli na sobě 
papírové malířské čepice, tematic
ké placky na hrudi a samozřejmě 
všudypřítomnou dobrou náladu. Šli 
přes Nerudovu ulici, Malostranské 
náměstí, Karlův most až do Týnského 
chrámu na Staroměstském náměstí. 
Zde se uskutečnila mše celebrovaná 
emeritním arcibiskupem Domini
kem kardinálem Dukou.

Výstava  
Vodovody-Kanalizace 2025
Mezinárodní vodohospodářská 
výstava Vodovody Kanalizace 2025, 
kterou pořádá SOVAK ČR, otevře 
své brány na výstavišti v pražských 
Letňanech ve dnech 20. až 22. květ
na 2025. Po dvou letech se zde opět 
sejdou firmy, odborníci a zájemci 
o vodárenské technologie a o jejich 
aplikaci v praxi. Tematicky se akce 
zaměří na současné potřeby vodo
hospodářů. Tradiční obory doplní 
i prezentace vysokých a středních 
škol s jejich nabídkou spolupráce 
v oblasti výzkumu a vývoje pro 
vodohospodářství nebo nabídkou 
vzdělávacích programů a přípravy 
kvalifikovaných pracovníků. Více na 
www.vystava vod ka.cz.

Bubble Breakfast ICF ČR
Mezinárodní federace koučů ICF ČR 
zve kouče, HR profesionály i další 
zájemce na prosincový online Bubble 
Breakfast. Setkání, které proběhne 
9. prosince, je určeno nejen členům, 
ale i těm, kteří chtějí nahlédnout do 
činnosti spolku a dozvědět se více 
o profesionálním koučování. Na 
programu bude zhodnocení letošních 
aktivit, představení vize ICF ČR a plá
nů do roku 2025. Součástí setkání 

Pochodu svatého Lukáše, patrona malířů, se v Praze zúčastnilo přes dvě stě lidí, včetně hostů ze zahraničí

Oslav 160 let od založení průmyslové školy ve Volyni se zúčastnil také hejtman Jihočeského kraje 
Martin Kuba
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Ústecký kraj
TECHDAYS v Litoměřicích

Možnost získat komplexní informace 
o vzdělávacích a profesních mož
nostech v regionu. To nabídla akce 
TECHDAYS – veletrh technického 
vzdělávání a výstava škol, kterou 
v Litoměřicích uspořádala tamní 
okresní hospodářská komora ve spo
lupráci s Městskými kulturními zaří
zeními v Litoměřicích, úřadem práce 
a Inovačním centrem Ústeckého 
kraje. Hlavním cílem veletrhu byla 
vedle představení vzdělávacích mož
ností podpora propojení teoretické
ho vzdělávání s praxí. Účastníci měli 
možnost diskutovat s odborníky, 
firmami a poradci, což jim umožnilo 
lépe porozumět požadavkům trhu 
práce a perspektivám technických 
oborů. Iniciativa rovněž napomáhá 
budovat most mezi vzdělávací sférou 
a průmyslem, což přispívá ke zkvalit
nění přípravy mladých lidí na jejich 
profesní dráhu.

OHK Most představila školy
Téměř třicet škol a tři firmy se 
zúčastnily letošního již 23. ročníku 
veletrhu středního vzdělávání 
SOKRATES 1 v Mostě. Uspořádala 
ho Okresní hospodářská komora 
Most ve spolupráci s pobočkou 
úřadu práce pod záštitou hejtma
na Ústeckého kraje Jana Schillera. 
Cílem veletrhu bylo nabídnout 
v jeden čas a na jednom místě ucha
zečům o vzdělávání na střední škole 
potřebné informace. Uchazeči také 
mohli využít možnost dotazovat 
se přítomných firem na budoucí 
zaměstnání a zjistit si podmínky 
pro přijetí. Zástupci firem během 
celého veletrhu komunikovali se 
školami a navazovali tak nejen nové 
kontakty, ale i vzájemnou spolu
práci. Součástí letošního ročníku 
byl slavnostní podpis memoranda 
o spolupráci se Střední průmyslovou 
školou Most. Tímto aktem komora 
vyjadřuje potřebu podporovat 
technické obory, jejichž absolventi 
podnikatelskému prostředí chybí.

i bohatá tombola, jejíž výtěžek spolu 
s penězi vydělanými fotokoutkem 
poputuje na konto členské nezis
kovky – Ligy vozíčkářů. Rezervace 
lístků je možná v kalendáři akcí na 
www.rhkbrno.cz.

Dobrá trefa v Brně
Za účasti třiceti osob se odehrálo 
letošní poslední setkání RHK Brno 
– do prostor střelnice podnikatele 
pozvala společnost CS SOLUTIONS. 
Na úvod se uskutečnil workshop 
na téma „Aktuální bezpečnost
ní rizika pro občana, respektive 
podnikatele v ČR“. Přednáška byla 
obohacena historkami jak vážný

mi, tak i úsměvnými z dlouholeté 
policejní praxe přednášejícího. 
Následovala obecná instruktáž, jak 
zacházet se zbraněmi, a to nejen na 
střelnici. Nakonec si mohli účastníci 
vyzkoušet nově nabyté poznatky 
v praxi. Pro všechny byla připravena 
možnost nabít a vystřelit si ze dvou 
typů pistolí, karabiny útočné a od
střelovací pušky.

Karlovarský kraj
Dialog o energetice
Jaký je současný stav energetiky 
na hranicích Česka a Německa? 
Jak podpořit posílení přeshraniční 
distribuční soustavy? A proč je 
důležité toto téma řešit? I na tyto 
otázky hledal odpověď hospodářský 
dialog na téma „Stabilní zabezpečení 
elektrickou energií v trojúhelníku 
Česko – Sasko – Bavorsko“, který se 
uskutečnil v bavorském Weidenu. 
U jednoho stolu se sešli zástupci jak 
producentů a distributorů elektrické 
energie, tak velkých odběratelů. Akci 
spolupořádala Krajská hospodářská 
komora Karlovarského kraje spolu 
s IHK Regensburg für Oberpfalz/ 
Kelheim, IHK für Oberfranken 
a IHK Chemnitz.  ■

MARTIN BRYCHTA

Pro účastníky podnikatelského setkání RHK Brno byla připravena i možnost vyzkoušet si na střelnici 
několik typů zbraní

Kraj Vysočina
Setkání OHK Jihlava
V krajském městě Vysočiny se usku
tečnilo tradiční setkání Okresní hos
podářské komory Jihlava. Hlavním 
bodem večera bylo uvítání nových 
členů a slavnostní předání certifiká
tů. O kulturní zážitek se postarala 
Filharmonie Gustava Mahlera, jejíž 
vystoupení dodalo akci slavnostní 
ráz. Setkání se zúčastnilo více než 
dvě stě zástupců členských firem, 
kteří využili příležitosti diskutovat 
o aktuálních výzvách podnikání 
v regionu i celé České republice. Dů
ležitost akce podtrhla účast předsedy 
Senátu Miloše Vystrčila a dalších 
osobností z veřejného i soukromého 
sektoru.

Jihomoravský 
kraj
Tradiční lednový Neples

Regionální hospodářská komora 
Brno připravuje na pátek 10. led
na 2025 každoroční událost – tradič
ní Neples, letos s podtitulem „Fotbal 
to je hra aneb Tentokrát v barvách 
FCZB!“. Pohodovou a neformální 
atmosféru akce podtrhne živá kapela 
Kanci paní nadlesní či vystoupení 
hvězdy mezi iluzionisty Rober
ta Foxe. Nedílnou součástí bude 

Hlavním bodem tradičního slavnostního setkání členů Okresní hospodářské komory Jihlava  
bylo uvítání nových členů
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Microlearning:  
Revoluce ve vzdělávání
Flexibilita a praktické dovednosti, které může student okamžitě uplatnit. To je microlearning neboli česky mikroučení. 
Studium si organizujete podle sebe, v krátkých časových blocích, které jsou sestaveny z videí, praktických tipů a testů.  
Pavel Makovský, zakladatel EDU Effective Business School, se snaží do českého vzdělávání přinést postupy ze Spojených 
států. I ve vzdělávání je stále více patrný vliv moderních technologií, jako je umělá inteligence nebo gamifikace.

Co je podle vás klíčovou výhodou 
microlearningu?
Microlearning je skvělý v tom, že nabízí 

flexibilitu a zaměření na to nejdůležitější a nejpří
nosnější z každého tématu. Umožňuje si osvojit 
nové dovednosti v krátkých, snadno vstřebatelných 
blocích, což se perfektně hodí do našeho uspě
chaného životního stylu. Navíc podporuje lepší 
zapamatování a umožňuje rychle uplatnit nové 
znalosti a dovednosti v praxi.

Máte zkušenosti ze Spojených států, kde 
jste dokonce zakládal univerzitu. Jak byste 
porovnal přístup k profesnímu vzdělávání 
v USA a v Česku?
V USA je kladen velký důraz na pružnost 
vzdělávání, zejména v online podobě. Studenti 
i zaměstnavatelé vyžadují rychlé přizpůsobení 
se změnám na trhu práce, proto jsou stále více 
žádané krátkodobější a profesně zaměřené online 
kurzy a programy, takzvané mikro credentials 
a credentials, které připravují studenty na konkrét
ní pracovní oblast.
V Česku stále vidím větší důraz na tradiční, for
mální vzdělávání, ale naštěstí se situace postupně 
mění a roste zájem o flexibilní formy učení, které 
vedou k získání konkrétních kompetencí důle
žitých pro trh práce. Jako Česko ale před sebou 
máme ještě dlouhou cestu.

Jak se přizpůsobujete rychlému 
technologickému vývoji ve vzdělávacím 
průmyslu? Jaké inovace plánujete do 
budoucna implementovat?
Neustále sledujeme trendy ve vzdělávání a techno
logiích. Využíváme například umělou inteligenci 
(AI) pro analýzu potřeb studentů a přizpůsobení 
obsahu našich programů. Experimentujeme s AI 
a jejím využitím v poskytování zpětné vazby a ná
mětů na další rozvoj studentů. Také přemýšlíme, 
jak zapojit virtuální realitu (VR) a rozšířenou rea
litu (AR) do vzdělávacího prostředí, aby si studenti 

mohli osvojit praktické dovednosti v simulovaných 
situacích.

Je online vzdělávání efektivnější oproti 
tradičním metodám výuky? Co podle vás 
studenty motivuje k absolvování online 
kurzů?
Online vzdělávání je efektivní hlavně díky své 
flexibilitě. Studenti mohou studovat vlastním 
tempem a vybrat si formát, který jim nejvíc vyho
vuje. Motivací k absolvování online kurzů je často 
potřeba získat nové dovednosti pro kariérní růst, 

ale i zájem o osobní rozvoj. Důležitou roli hraje 
také možnost přístupu ke kvalitnímu vzdělání bez 
nutnosti fyzické účasti.

Popište nástroje a technologie, které 
používáte k personalizaci obsahu pro 
jednotlivé studenty…
Na základě zpětné vazby a potřeb studentů vytvá
říme studijní specializace našich programů tak, 
aby byli co nejvíce personalizované, a využíváme 
platformy, které umožňují sledovat pokrok stu
denta a na základě toho přizpůsobit průběh studia 
jeho individuálním potřebám.
AI hraje klíčovou roli v analýze preferencí stu
dentů a ve vytváření adaptivních studijních cest, 
které zajistí, že každý student dostane relevantní 
informace ve správný čas a efektivní formou.
Umělou inteligenci využíváme k analýze zpětné 
vazby od studentů a k identifikaci oblastí, kde 
je třeba obsah aktualizovat nebo vylepšit. AI 
nám také pomáhá sledovat trendy na trhu práce, 
abychom zajistili, aby naše kurzy odrážely aktuální 
požadavky zaměstnanců a zaměstnavatelů, a hlav
ně aby docházelo k přenosu získaných znalostí 
a dovedností ihned do pracovního života. Tvoříme 
také jednorázové kurzy na aktuální témata, jako je 
právě AI a mnoho dalších. To účastníkům přináší 
možnost rychleji se adaptovat na novou situaci 
v jejich kariérách.

Jakým způsobem zajišťujete, aby byly 
vaše kurzy relevantní pro aktuální potřeby 
pracovního trhu? Spolupracujete s firmami či 
odborníky z praxe?
Spolupráce s odborníky z praxe je pro přínos stu
dia klíčová. Proto jsme pravidelně v kontaktu s lid
mi z praxe a zástupci firem, abychom zajistili, že 
naše kurzy odpovídají aktuálním potřebám trhu. 
Naše moduly často vznikají ve spolupráci s pro
fesionály, kteří mají přímé zkušenosti v daném 
oboru. A jsme rádi, že to studenti i zaměstnavatelé 
oceňují a že jsou naše programy a kurzy součástí 

EDU EFFECTIVE

	■ EDU Effective je nezisková organizace zřízená 
zákonem a spolu s americkou vzdělávací 
organizací EDU Effective Business School 
nabízí prakticky orientované vzdělávání.

	■ V něm se studenti učí od nejlepších lídrů 
v oboru. Ve flexibilních, 15 minut dlouhých 
lekcích získávají jasnou představu o trendech 
v oboru, ve kterém budují svou kariéru, nebo 
zjistí, jak založit či rozšířit svou vlastní firmu.

	■ EDU Effective věnuje charitě část školného 
za každého studenta, který dokončí své 
studium.

HK ČR aktuálně pro své členy zajistila 
mimořádně výhodnou nabídku na 
microlearningové vzdělávání. Více informací:
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systémů jejich firemního vzdělávání a rozvojových 
kariérních plánů zaměstnanců.

Vidíte rozdíl v přístupu k vzdělávání mezi 
různými generacemi studentů, například 
mileniály a generací Z?
Je jasné, že mezi generacemi, jejich myšlením, po
třebami, chováním a v přístupu ke vzdělávání exis
tují mnohdy značné rozdíly. Například mileniá
lové často upřednostňují flexibilitu a rovnováhu 
mezi pracovním a soukromým životem, zatímco 
generace Z je více orientována na technologie 
a očekává interaktivitu a rychlou zpětnou vazbu. 
Obě generace však oceňují praktický přístup 

k učení a možnost okamžitě uplatnit nabyté 
znalosti. Ale naše programy jsou oceňované i mezi 
„staršími“ ročníky. Je skvělé, že i oni pochopili, že 
bez průběžného vzdělávání nejsou schopni držet 
krok s často až překotným rozvojem jejich oborů 
a chtějí se udržet na vrcholu svého oboru.

Hraje podle vás roli gamifikace (využívání 
herních prostředků, designů nebo principů 
v neherních oblastech) ve vzdělávání a jak ji 
využíváte ve svých kurzech?
Gamifikace hraje významnou roli při zvyšování 
zapojení především dospělých studentů. V našich 
kurzech používáme herní prvky, jako jsou odzna
ky, úrovně a interaktivní výzvy, které studentům 
pomáhají udržet motivaci a zapojit se do výuky 
zábavnou formou. Mohou sledovat a sledují své 
studijní pokroky, různé žebříčky, a to je motivuje 
k dalšímu studiu a rozvoji. Gamifikace je jednou 
z klíčových oblastí efektivity studia a jeho přínosů 
pro studenty.

Změnil covid-19 nějak profesní vzdělávání 
a jeho formáty? Vidíte nějaké dlouhodobé 
změny, které pandemie přinesla?
Pokud bychom hledali nějakou výhodu pandemie, 
tak by to bylo výrazné urychlení přechodu k online 
vzdělávání a online komunikaci obecně. Mnoho 
pracovníků, firem i vzdělávacích institucí si uvědo
milo, že vzdělávání nemusí být vázáno na fyzickou 
přítomnost. Vidíme, že online formáty, které se 
během pandemie osvědčily, zůstávají populární 
a vyžadované i nadále a neustále se rozvíjejí a in
vestuje se do nich.

Pomáhají vaše kurzy studentům přecházet 
na nové pracovní pozice nebo změnit kariéru?
Rozhodně ano. Naše kurzy jsou navrženy tak, aby 
studentům pomohly rozvíjet dovednosti, které 
jsou na trhu práce vysoce ceněné. Mnoho našich 
studentů je využívá k rozšíření svých kariérních 
možností, změně pracovního zaměření, nebo 
dokonce k přechodu do úplně nových oborů. 

A díky tomu, že jsme se studenty v kontaktu nejen 
v průběhu studia, ale i po jeho dokončení, jsme 
hrdí na to, že i díky studiu na EDU Effective (podle 
jejich zpětné vazby) postupují ve svých kariérách, 
mění kariéry, zakládají startupy a pokračují ve 
svém seberozvoji.  ■

EVA RAJLICHOVÁ

PHDR. PAVEL MAKOVSKÝ, PH.D., MBA
Zakladatel a prezident LIGS University a zakladatel a předseda správní rady organizace EDU 
Effective. Celý profesní život se kromě oblasti managementu věnuje problematice vzdělávání 
dospělých. Vystudoval obor Andragogika a personální řízení na Filozofické fakultě Univerzity 
Karlovy. Je držitelem ocenění Manažer roku v odvětví vzdělávání a IT. Volný čas tráví s rodinou, hraje 
golf a pracuje na svém osobním rozvoji.

 V ČESKU STÁLE VIDÍM VĚTŠÍ 
DŮRAZ NA TRADIČNÍ, FORMÁLNÍ 
VZDĚLÁVÁNÍ, ALE NAŠTĚSTÍ SE 
SITUACE POSTUPNĚ MĚNÍ A ROSTE 
ZÁJEM O FLEXIBILNÍ FORMY UČENÍ, 
KTERÉ VEDOU K ZÍSKÁNÍ 
KONKRÉTNÍCH KOMPETENCÍ 
DŮLEŽITÝCH PRO TRH PRÁCE.
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Co ve skutečnosti podstatně determinuje 
konkurenceschopnost Česka

Uvízne Česko v rozvojové pasti?
Podle Zprávy o uplatňování Strategie regionálního rozvoje ČR 2021+ Ministerstva pro místní rozvoj se česká ekonomika 
ocitla na semiperiferii a na pokraji rozvojové pasti a svou výkonností se nepřibližuje k EU–15.

Zpráva dále uvádí, že v roce 2023 OECD i Svě
tová banka zdůrazňovaly skutečnost, že Česko 
a jeho regiony uvázly v pasti středních příjmů, 

což je předstupeň před dlouhodobým uváznutím 
v rozvojové pasti. Konkurenceschopnost a ekono
mický růst byly taženy investicemi do infrastruk
tury, vyšší zaměstnaností a nižší produktivitou 
práce spojenou s nižšími mzdami. Tyto zdroje 
růstu se však postupně vyčerpávají. Produktivita 
práce v Česku dosáhla v roce 2022 pouze 68 % 
průměru zemí EU, přičemž podstatný je trend 
tohoto vývoje. V období do roku 2008 docházelo 
k reálné konvergenci z hlediska produktivity, ale 
během finanční krize došlo ke stagnaci, a dokonce 
snížení produktivity práce. Tato zjištění se nečtou 
dobře a připomínají první novoroční porevoluční 
projev Václava Havla, který řekl v parafrázi na pro
jevy předchozího Československého prezidenta: 
„…naše země nevzkvétá…“

Byrokracie dusí růst
V březnu 2023 se k produktivitě práce v Česku vy
jádřil v médiích současný prezident Eurochambres 
Vladimír Dlouhý, když upozornil na skutečnost, 
že za nižší produktivitou práce, mimo jiné, stojí 
neproduktivní agenda, kterou stát ukládá firmám 
v oblasti administrativy. Dodávám, že i nepřehled
nost právního prostředí.
Kromě množících se legislativně technických 
pochybení zákonodárce ve smyslu nespráv
ných normativních a nenormativních odkazů, 
nejednotných definic téhož v různých předpisech, 
překračování zákonných zmocnění a často exten
zivního výkladu při správním uvážení úředníků 
aplikujících zákony a prováděcí předpisy, je zde 
nesporně trvající a po nějakou dobu upozaděný 
problém Gold platingu. Tedy stanovení přísnějších 
než požadovaných povinností plynoucích z práva 
EU v českém právním řádu. Státy, které ve své 
vnitrostátní úpravě stanoví přísnější podmínky, 
vytvářejí na svém území pro adresáty povinností 
méně příznivé regulatorní prostředí, než jaké je 
v zemích, které zvolily minimální transpozici 
práva EU, to se přímo projevuje na jejich konku
renceschopnosti.
Tato praxe se uplatňuje ve velké míře nejen při ak
tualizaci zákonů a jejich prováděcích předpisů, ale 

také ve způsobu přípravy a vydávání technických 
norem a odkazování na ně v právních předpi
sech. A to, ačkoliv jsou evropské harmonizované 
normy nezávazné a nezávaznými by měly zůstat 
i po převedení do českého prostředí a stejně tak 
i ČSN by měly uživatelům sloužit jako doporučení 
dobré praxe a nedoplňovat a nerozšiřovat zákonné 
požadavky na výrobky.

Normy, kam se podíváš
Technická normalizace prošla v Česku v uply
nulých 100 letech mnoha vývojovými fázemi, 
v předrevoluční době bylo účelem norem mimo 
jiné nahradit neviditelnou ruku trhu, de facto defi
novat poptávku a potřebu a také přiblížit výrobky 
a služby standardům Sovětského svazu. Rigidní 
normy a regulace omezovaly kreativní rozvoj a vý
voj v ekonomice a vědě, důsledkem byla poptávka 
po změně společenského uspořádání a na konec 
sametová revoluce. Dnes se jen ve stavebnictví 

používá více než 10 tisíc norem. Jejich vzájem
nou souladnost a efektivitu a vhodnost aplikace 
v praxi nikdo kvalifikovaně neposuzuje, vznikají 
jednotlivě na odborném fóru, ale součástí jejich 
tvorby není nástroj obdobný RIA a ani legislativně 
technická revize. Přesto jsou mnohdy výlučnými 
či indikativními odkazy zezávazněny a vstupují do 
oblasti vymahatelných povinností, ačkoliv si v řadě 
případů vzájemně protiřečí s jinými povinnostmi 
nebo nevedou k efektivnímu řešení vhodnému pro 
danou situaci, přestože máme náročné kvalifikační 
požadavky na projektanty a výrobce.
Revizi regulatorní zátěže slíbilo programové pro
hlášení vlády ve více bodech, je nesporně cestou 
k vytvoření podmínek pro zvýšení konkurence
schopnosti našich podnikatelů a posuďte sami 
kolik práce se zde podařilo odvést a kolik jí ještě 
zbývá.  ■

HANA LANDOVÁ, předsedkyně Sekce územního  
a regionálního rozvoje
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inzerce

s námi získají zákazníci konkrétní  
přínosy pro svá odvětví 

najděte více  
v našich referencích:

 www.minerva-is.eu

 marketing@minerva-is.cz

Skupina ÚJV, člen Skupiny ČEZ, poskytuje širokou škálu služeb, zahrnujících především projektové 
a inženýrské činnosti v oblasti jaderné i klasické energetiky, průmyslu a zdravotnictví a řadí se ke špičce 
technologických pracovišť u nás i v Evropě. 

Unikátní zázemí, unikátní technologie, zkušený odborníci a specializované technické infrastruktury nám 
umožňují soutěžit o komplexní zakázky ve všech oborech našeho zaměření na národní i mezinárodní úrovni.

Proč pracovat pro Skupinu ÚJV? 

• Inovace a technologie 
Budeš mít příležitost pracovat na špičkových technologiích, jako jsou 
malé modulární reaktory (SMR), a podílet se na vývoji inovací, které 
formují budoucnost energetiky.

• Odpovědnost a vliv
Můžeš aktivně přispět k udržitelné budoucnosti a mít reálný vliv na 
energetickou politiku a ekologii.

• Růst a vzdělávání
Budeš mít možnost neustálého profesního rozvoje a vzdělávání 
v dynamickém a podporujícím prostředí.

• Tým a spolupráce 
Budeš součástí týmu odborníků, kde si navzájem pomáháme 
a sdílíme znalosti, což vytváří inspirativní pracovní atmosféru.

• Stabilita a zázemí
Jako člen Skupiny ČEZ se staneš součástí stabilní společnosti se 
zajištěnou budoucností ve stále se rozvíjejícím odvětví.

Benefity:

Pracujte s technologiemi pro 3. tisíciletí!

www.ujv.cz/kariera 

PRAHA | ŘEŽ | PLZEŇ | TEMELÍN | BRNO | DUKOVANY | UHERSKÝ BROD | OSTRAVA

Benefity 
lékařské 

péče

Výhodné ceny 
na mobilní 

služby

Skvělá 
dopravní 

dostupnost
Podpora 

mimopracovních 
aktivit

5/6 týdnů 
dovolené 

3 sick days

Příspěvek na 
stravování

Bezúročné 
půjčky na  

bydlení

Benefitní 
karta
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Směrnice NIS2

Změna pravidel hry v oblasti 
kyberbezpečnosti
Povinnost dobře zajistit společnost před kybernetickými útoky nově dopadne na tisíce organizací. Důvodem je evropská 
směrnice o opatřeních k zajištění vysoké společné úrovně kybernetické bezpečnosti v EU (známá jako směrnice NIS2),  
která mění rozsah povinností a okruh povinných subjektů. Jak se na tyto změny připravit?

Směrnice přichází s cílem výrazně zvýšit 
kybernetickou bezpečnost v sektorech, 
které mají zásadní význam pro fungování 

ekonomiky a veřejné správy členských států EU. 
Směrnice NIS2 nastavuje obecný rámec a základní 
cíle kybernetické ochrany. Konkretizace povin
ností a opatření zůstává na jednotlivých členských 
státech EU, které musí promítnout směrnici NIS2 
do svého národního právního řádu.
Transpozice směrnice NIS2 měla být ve všech 
členských státech dokončena do 17. října 2024. 
Česká republika termín nestihla, ale rozhodně 
není sama. Tuzemské firmy se tak musí primárně 
řídit povinnostmi stanovenými v novém Zákonu 
o kybernetické bezpečnosti (nZKB), jehož účin
nost lze očekávat až v první polovině roku 2025. 
Aktuálně návrh zákona stále prochází legislativním 
procesem.
Po účinnosti nZKB budou mít subjekty spadající 
pod novou regulaci povinnost provést svou regist
raci na portálu NÚKIB, a to do 60 dní od naplnění 
podmínek. Po doručení rozhodnutí o registraci 
bude mít poskytovatel regulované služby roční lhůtu 
na zavedení bezpečnostních opatření, což je velice 
krátká doba na přijetí všech potřebných opatření.
Společnosti by měly s přípravami na nové po
vinnosti podle nZKB začít co nejdříve. I kdyby 
totiž teoreticky začaly s implementací nyní, i tak 
by přijetí všech bezpečnostních opatření nejspíše 
v zákonné lhůtě nestihly.

Na koho bude mít směrnice NIS2 dopad?
Směrnice NIS2 dopadne na mnoho tuzemských 
organizací, a to přímo či nepřímo. Přímý dopad 
nZKB bude mít na společnosti, které splňují 
zároveň dvě kritéria. Za prvé jsou středním či 
velkým podnikem – to jsou konkrétně firmy s více 
než 50 zaměstnanci nebo s ročním obratem nad 
10 milionů eur (tzv. velikostní kritérium). A za 
druhé zároveň působí v odvětví, kterým jsou 
např. energetika, doprava, digitální infrastruktura, 
zdravotnictví, IT služby, poštovní služby, výroba 
a další (tzv. odvětvové kritérium).
Očekává se, že nové povinnosti se budou týkat 
více než 8 000 subjektů, ačkoliv dřívější povinnosti 

týkající se kyberbezpečnosti dopadaly na nízké 
stovky subjektů.
Krom výše uvedeného může NÚKIB svým rozhod
nutím podřídit regulaci i některé společnosti posky
tující strategicky významné služby (i přes nenaplnění 
výše uvedených kritérií), případně stanovit, že se tyto 
společnosti musí řídit režimem vyšších povinností 
dle nZKB namísto režimu nižších povinností.
Nepřímý dopad bude mít nZKB i na ostatní sub
jekty, které budou muset přizpůsobit své procesy 
novým bezpečnostním standardům tak, aby mohly 
nadále spolupracovat se zákazníky regulovanými 
dle nZKB. Lze očekávat požadavky na nové smluv
ní nastavení, které dostojí požadavkům v rámci 
dodavatelského řetězce.

Jaké budou povinnosti společností,  
které budou regulované?
Povinnosti budou podle významnosti organiza
ce rozděleny do dvou režimů – režimu vyšších 
povinností a režimu nižších povinností. Tento 
princip „dvourychlostní kybernetické bezpečnosti“ 
má za cíl ochránit menší organizace od přísných 
a nákladných pravidel.
Základní povinnosti společné pro subjekty v reži
mu nižších i vyšších povinností budou zahrnovat 

provedení již zmíněné sebeidentifikace a registrace 
služby na portálu NÚKIB, přijetí adekvátních 
bezpečnostních opatření napříč dodavatelským 
řetězcem či hlášení incidentů a zavádění preven
tivních opatření.

Sankce
Pro zajištění dodržování nových pravidel zavádí 
nZKB dle směrnice NIS2 systém vysokých sankcí 
a nápravných opatření, které může NÚKIB jako 
dozorový orgán udělovat. Tyto mají motivovat 
k důslednému plnění bezpečnostních opatření, 
a to např. hrozbou pokuty až 200 milionů korun, či 
2 % čistého celosvětového ročního obratu podniku 
dle toho, která z částek je vyšší.
Významnou novinkou je důraz na aktivní zapojení 
vrcholového managementu regulovaných firem. 
Vedení bude nově zodpovědné za implementaci 
kybernetických bezpečnostních opatření, čímž 
se téma kybernetické bezpečnosti posouvá z čistě 
technické roviny do oblasti strategického řízení. 
Dalšími změnami je i možnost uložit sankci v po
době zákazu činnosti či odebrání licence.  ■

DALIBOR KOVÁŘ, partner HAVEL & PARTNERS  
a PAVEL AMLER, vedoucí advokát HAVEL & PARTNERS 

Fo
to

: A
K 

HA
VE

L &
 PA

RT
NE

RS



Máme zelená řešení,  
která šetří klima i miliony
ČEZ ESCO dodá vaší obci či firmě komplexní 
zelená řešení, která šetří klima i miliony v rozpočtu. 
A také kuráž je zrealizovat.

www.cezesco.cz/kuraz
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CzechSkills 2024

Komora otevřela soutěžní cestu 
mladých odborníků do Evropy
Prestižní evropská soutěž odborných dovedností EuroSkills, která se koná každé dva roky a zaměřuje se na podporu 
profesní excelence mezi mladými lidmi do 25 let, má od letošního podzimu svůj český příběh. Rozhodnutí zorganizovat 
národní finále padlo na Hospodářské komoře na konci léta. Poslední listopadový víkend se pak sešlo na 90 žáků a studentů 
z 22 oborů napříč sektory výroby, stavebnictví, dopravy, ICT i služeb v Brně, aby prokázali své dovednosti. Tak se zrodila 
soutěž CzechSkills.

Dvakrát měř a jednou řež
Dvacetiletý Dominik Balnar z Prahy dokončuje na 
soutěžním pointu složitý obrazec z keramických 
výřezů. Je sobota dopoledne a z keramického ob
kladu o rozměru zhruba 2 metrů čtverečních mu 
zbývá dokončit vrchní dvě řady. Už teď je ale vidět, 
že složitá vizualizace výškové budovy sestavená 
z barevných dlaždiček 15 x 15 centimetrů bude 
perfektní – laickým pohledem jsou spáry shodně 
široké a rovnoběžné.
„Otřepané přísloví ‚Dvakrát měř a jednou řež‘ tady 
platí doslova. Včera jsem celý den měřil a řezal,“ 
vzpomíná Dominik na první soutěžní den.
„Dominik je nesmírně pečlivý a precizní, navíc pra
cuje čistě, což se také na soutěži hodnotí – pořádek 
na pracovišti,“ tvrdí jeho soutěžní mistr.

Původně po základní škole uvažoval Dominik 
Balnar o dráze truhláře, nakonec však dřevo 
vyměnil za keramické obklady – částečně kvůli 
typické náhodě.
„Rekonstruovali jsme s rodiči byt a nemohli na to 
sehnat řemeslníky. Nakonec jsme se do toho pustili 
ve třech s dědou a mámou a mě právě obklady 
zaujaly,“ popisuje mladý řemeslník, který dnes 
studuje dvouletou nástavbu a jako obkladačský 
mistr už pár let po vyučení dohlíží na obkladačské 
práce u několika velkých developerských bytových 
projektů v české metropoli.
V Brně soutěží o postup do evropského finále 
odborných dovedností EuroSkills, které proběhne 
příští rok v Dánsku, protože si chce porovnat své 
dovednosti s dalšími obkladači ze starého konti

 ČESKÁ REPUBLIKA PŘESNĚ 
TAKOVOU SOUTĚŽ POTŘEBUJE. ČESKO 
POTŘEBUJE PODPOROVAT 
SOUTĚŽIVOST, POTŘEBUJE 
PODPOROVAT TOUHU PO VÍTĚZSTVÍ, 
PROFESNÍ TAH NA BRANKU, ODVAHU 
DĚLAT NOVÉ VĚCI V PODNIKÁNÍ. 
A CZECHSKILLS JE DOBROU CESTOU 
K TOMUTO CÍLI. PROTO BUDE MÍT 
VŽDY MOJI PODPORU.
LADISLAV VLČEK, MINISTR PRŮMYSLU A OBCHODU
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nentu. A také ví, že mu případný úspěch zaručí 
vyšší prestiž u klientů, kteří poptávají jeho práci.

Frézování 3D tiskárny
Každý, kdo zažil na vlastní kůži prostředí na Euro
Skills, vám zdůrazní vysokou profesionální úroveň 
závodníků z evropských zemí, kteří se v jednot
livých oborech umisťují „na bedně“. Prakticky 
v první větě se vám však zmíní především o úžasné 
atmosféře, která nadnárodní boje provází – o touze 
soutěžit a porovnávat svoje dovednosti s ostatními. 
A to je podle prezidenta Zdeňka Zajíčka také jeden 

z hlavních důvodů, proč se Hospodářská komora 
rozhodla přenést tuto atmosféru do českých pod
mínek. „Vážíme si všech mladých lidí a jejich roz
hodnutí pracovat jak v moderních, tak i tradičních 
oborech, které bude naše společnost vždy potřebovat 

a využívat. Budoucnost naší ekonomiky vždy stála, 
stojí a bude stát z dominantní míry na šikovných 
českých rukách a hlavách nejen s technickým myšle
ním. A k tomu, abyste tyto přednosti mohli naplno 
prodat, potřebujete touhu být úspěšní – touhu 

vyhrávat. A to všechny účastníky klání CzechSkills 
učí,“ popisuje prezident Zajíček leitmotiv, který po 
dekádách, v nichž hlavním heslem bylo „nevystr
kovat hlavu z řady“, není ani po pětatřiceti letech 
v Česku samozřejmostí.

„Myšlenka uspořádat české národní kolo EuroSkills na komoře visela ve vzduchu řadu let. Když mě 
ale kolegové donutili navštívit poslední evropské finále a na vlastní kůži jsem zažil jeho elektrizující 
atmosféru, přesvědčili mě, že na přenesení této oslavy dovedností, znalostí a umu na národní 
platformu začneme reálně pracovat. Když se nám pak podařilo sehnat hlavního partnera, řekli 
jsme si, že to bude ještě letos. Chtěl bych všem z komory, ze škol, z cechů a svazů i firem, kteří se 
na hektické organizaci podíleli, poděkovat za tento mimořádný výkon. Jsme rádi a jsme hrdí na 
to, že se naším dlouhodobým partnerem v této soutěži stalo Letiště Praha, jež je samo o sobě 
symbolem našeho spojení se světem. Světem, který se našim nejšikovnějším, nejschopnějším 
a nejodvážnějším mladým lidem otevírá i díky CzechSkills.“

ZDENĚK ZAJÍČEK, prezident Hospodářské komory

CO JE CZECHSKILLS

Soutěž CzechSkills je přehlídka a národní 
kolo soutěží odborných dovedností pořádané 
letos poprvé Hospodářskou komorou. 
Představuje kvalifikační fázi pro účast na 
evropském mistrovství EuroSkills. Mladí 
profesionálové a studenti do 25 let zde 
soutěží ve 40 oborech, napříč sektory, aby 
prokázali své schopnosti a získali možnost 
porovnat své dovednosti s těmi nejlepšími 
z celé Evropy. Hospodářská komora se jako 
největší střešní organizace podnikatelů, 
malých a středních zaměstnavatelů pořádání 
ujala také proto, že soutěž podporuje 
propagaci odborného vzdělávání v Česku 
a motivuje mladé lidi k dosažení profesní 
excelence. Do organizace CzechSkills jsou 
zapojeny profesní svazy a cechy, ale také 
firmy z celé škály oborů od stavebnictví přes 
IT, gastronomii, strojírenství nebo umělecká 
řemesla až po podporu podnikání, služby 
a kreativní průmysl. CzechSkills navazují na 
mezinárodní pravidla soutěží EuroSkills.



18   www.komora.cz

  k věci

Jedenadvacetiletý mladý muž, který bude napřesrok 
v Dánsku reprezentovat Českou republiku v CNC 
frézování, student brněnské FSI VUT Martin 
Češka vybojoval postup na EuroSkills už předloni 
vítězstvím na mistrovství ČR v CNC frézování. Na 
posledním evropském finále byl už jako pozoro
vatel a v Brně ochotně rozdává před soutěžními 
pointy rozhovory televizním štábům. Působí mile, 
skromně, ale potřebné sebevědomí nezapře.
„K soutěži jsem se dostal na popud mého učite
le, který mi říkal, ať do toho jdu. Změnilo mi to 
život, nastartovalo kariéru a celkově mě to strašně 
moc posunulo,“ popisuje svoji zkušenost Martin, 
kterého soutěž vystřelila až na pozici aplikačního 
technologa.
„Abych se přiznal, jsem hodně soutěživý typ, takže 
jsem se připravoval několika fázemi. CNC frézování 
není jenom jednostranně zaměřené na to, že si něco 
naprogramujete – je to strašně komplexní obor. Na 
soutěže trénuji jak programování, tak i technolo
gickou přípravu, nebo volbu vhodných nástrojů. 
Potřebujete praxi, ale i strategickou teoretickou 
průpravu, abyste si při přípravě soutěžního zadání 
vše dobře rozkalkuloval,“ říká Martin.
Má rád výzvy a když se ho novináři ptají na jeho 
projekty, vypráví se zápalem, jak si na CNC obrá
běcím stroji aktuálně vyrábí díly pro stavbu vlastní 
3D tiskárny. „Nejde o to ušetřit, vydělávám dost. 
Pro mě je to výzva,“ směje se.

Řemeslo, o němž doma rozhodují ženy
Vedle třinácti soutěžních oborů se v pavilonu 
A na brněnském výstavišti prezentovalo devět 
dalších ukázkových. Široké zastoupení v obou 
kategoriích zde měla pražská Střední odborná 
škola Jarov, která nabízí škálu pětadvaceti učebních 
oborů. A ukázková stavba kachlových kamen byla 
místem, u kterého se zastavil téměř každý. Mírně 
archaické řemeslo se návštěvníkům líbilo. Ne však 
tolik absolventům základních škol.
„V současné době jsou silné ročníky, takže máme 
i třeba patnáct kamnářů v ročníku, ale spíše je to 
tak kolem pěti každý rok,“ vypočítává mistr kam
nář Ondřej Šplíchal. Na školy na Jarově a v Plzni, 
kde se v Česku kamnářství učí, nastoupí ročně tři 
desítky absolventů. Do Cechu kamnářů se však 
nakonec přidají jen dva z nich. Většina z nich dá 
údajně přednost rychlému výdělku a než aby po 
dokončení studia další rok až dva úzce spolupraco
vala s některým z mistrů, rozhodnou se pro snazší 
cestu – jdou dělat třeba kurýra. Že budou po 
zbytek života jezdit s dodávkou a vydělávat dvakrát 
méně peněz, než kolik by si mohli vydělat jako 
kamnáři, si prý v tu chvíli neuvědomí.
Přesto kamnářský cech o nové členy úplnou nouzi 
nemá. V nabídce rekvalifikačních kurzů jde totiž 
o bestseller, přestože rekvalifikace přijde zájemce 
na 50 až 80 tisíc korun. Starobylé řemeslo volí 
třeba právníci, lékaři, ale i manažerské profese jako 
řešení svého pracovního vyhoření. Ročně tak do 
cechu najde cestu osm až deset nových členů, kteří 
inspiraci nezřídka nalezli při zvelebování svých ví

kendových sídel. „Nejvíce telefonických poptávek na 
práci máme tradičně v pátek odpoledne, kdy lidé do
razí na chatu nebo chalupu. Zájem nás těší, i když 
převažuje mezi veřejností představa o kamnářství 
v tradiční podobě, je to perspektivní a moderní 
obor. Každý chce mít útulno a teplo. Není úplně 
jednoduché spočítat kapacitu topidel, zvládnout 
i nové technologie a dokázat zákazníkům nabídnout 
správnou volbu. A divil byste se, ale doma zpravidla 
rozhodnou ženy,“ směje se Ondřej Šplíchal.
Uvedené příklady však ani zdaleka nevystihují 
plnou šíři toho, co se na CzechSkills dělo. Vedle 
těch tradičních oborů se soutěžilo i v moderních 
disciplínách, které zastupují celou škálu oborů 

a profesí. Na prvním ročníku CzechSkills se 
prezentovali mladí profesionálové z ICT, mecha
troniky, průmyslu 4.0, ale také weboví návrháři 
a specialisté na podporu podnikání.
„CzechSkills, stejně jako EuroSkills, je unikátní v šíři 
dovedností, které prezentuje pod jednou střechou. 
Podle statistik mají dnes žáci, rodiče i široká 
veřejnost zpravidla konkrétní představu o náplni, 
činnostech a kvalifikačních požadavcích pro 10 – 
15 profesí. Ambicí CzechSkills je nabídnout široké 
laické i odborné veřejnosti tento pohled prostřednic
tvím špičkových výkonů. V Brně to byl premiérový 
vzorek 22 profesí, k nimž se budou připojovat i další 
sektory (gastro, služby, kreativní průmysl). Kombi
nace formátu přehlídky dovedností a profesionálních 
soutěží toto skvěle umožňuje. Smyslem je představit 
obrovskou šíři odborných dovedností, jejich význam 
nejen optikou současných profesí, ale zejména těch 
nově vznikajících. Nežijeme ve vzduchoprázdnu 
a potřebujeme se zaměřit také na významné aspekty 
technologického vývoje, budoucích dovedností 
a udržitelnosti. Bleskové tempo vzniku nových 
technologií a jejich zavádění do praxe, se promítá 
a bude stále rychleji promítat do poptávky a potřeb 
zaměstnavatelů,“ vysvětluje hlavní organizátorka 
akce z Komory Romana Nováčková.
To, co mladé profesionály napříč obory asi spoleh
livě spojuje, je chuť se po práci dobře bavit. Proto 
si také užili slavnostní vyhlášení výsledků, které 
v sobotní podvečer po usilovné práci odborných 
hodnotitelů, proběhlo v Kongresovém centru 
hotelu Quality a moderovala jej viceprezidentka 
Hospodářské komory Jana Havrdová.
CzechSkills stojí na stoprocentní podpoře a spo
lupráci firem, podnikatelů a profesních sdruže
ní, kteří zajišťují odborné vedení i materiálně 
technické zajištění. Do přípravy v Brně se jich 
zapojilo více než 100 a patří jim naše poděkování. 
V příštím čísle přineseme jejich pohled.  ■

JAN SOTONA

CZECHSKILLS 2024 V ČÍSLECH

22 oborů – 13 soutěžních a 9 ukázkových 
v tzv. Try a Skill. V pětici soutěžních oborů se 
bojovalo také o kvalifikaci na jejich oborový 
evropský šampionát.

200 účastníků – Devět desítek soutěžících ve 
věku od 16 do 21 let, 110 expertů, odborných 
partnerů, pedagogů.

14 krajů – 90 firem, 40 škol a 12 profesních 
sdružení reprezentovalo všechny 
samosprávné celky České republiky.

2 ministři a nejvyšší zástupce odborů – 
CzechSkills svou osobní účastí podpořili 
ministři průmyslu a obchodu Lukáš Vlček, 
ministr školství, mládeže a tělovýchovy 
Mikuláš Bek, předseda ČMKOS Josef Středula, 
ale také zástupci Parlamentu ČR, místní 
samosprávy i nejvyšší představitelé klíčových 
partnerů – předseda představenstva Letiště 
Praha, a. s. Jiří Pos a generální ředitel Veletrhů 
Brno Jan Kubata.
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Královéhradecký kraj

Rozvinutý cestovní ruch 
a spolupráce s Polskem
Nízká nezaměstnanost, rozvinutý cestovní ruch a přeshraniční spolupráce s Polskem. I tak lze podle ředitele  
Krajské hospodářské komory Královéhradeckého kraje Radka Zelenky definovat život na východě Čech.

Jak byste charakterizoval 
Královéhradecký kraj z hlediska 
podnikání, čím je specifický?

Královéhradecký kraj lze charakterizovat jako 
zemědělsko průmyslový s rozvinutým cestovním 
ruchem. V průmyslu nejvíce lidí zaměstnává ten 
zpracovatelský. Dominantní je bezesporu automo
tive, a to nejen díky průmyslové zóně v Kvasinách 
na Rychnovsku. Z dalších hojně zastoupených 
oborů pak můžeme jmenovat například výrobu 
elektrických zařízení a textilní výrobu. Zajímavé 
bude například sledovat budoucnost elektrotechni
ky, které se aktuálně nejvíce daří na Trutnovsku.
Díky společnostem, z nichž mnohé dosahují 
významných úspěchů i na mezinárodní úrovni, se 
můžeme pochlubit velmi nízkou mírou neza
městnanosti. V tomto ohledu se řadíme ke špičce 
v rámci ČR. Nesmím také zapomenout na rozvinu
tou přeshraniční spolupráci s Polskem a tamními 
firmami.

V čem vidíte největší potenciál pro rozvoj 
podnikání v Královéhradeckém kraji 
v následujících letech?
Do roku 2030 by snad měly být dokončeny nejdů
ležitější dopravní stavby, na které už dlouho netrpě
livě čekáme. Mám na mysli dostavbu dálnice D11 
k polským hranicím a dálnice D35, což náš kraj 
ještě více otevře potenciálním investicím a také dal
šímu rozvoji cestovního ruchu. A nemyslím tím jen 
Krkonoše. Naším cílem by mělo být návštěvníkům 
představit i další zajímavá místa, která lze u nás 
v kraji navštívit. Máme rozhodně co nabídnout!

Popište aktuální hlavní výzvy, které jsou před 
podnikateli v Královéhradeckém kraji, a jak 
se hospodářská komora k  těmto výzvám 
staví?
Obrovským tématem zůstávají vysoké ceny 
energií, nejvyšší v rámci EU, které velmi negativně 
ovlivňují hospodaření našich firem. Tématem, 
které nejen v našem kraji poměrně silně rezonuje, 
je také přechod na euro. Ani po dvaceti letech 
členství v EU neexistuje plán a ani konkrétní 
harmonogram přechodu na společnou evropskou 
měnu. Určitě nesmíme opomenout trvale narůs

tající administrativní povinnosti firem vůči státu, 
potažmo EU. Vezměme si například změny v do
hodách o provedení práce… Posledním velkým 
tématem je pak mezinárodní politika. Z důvodu 
války na Ukrajině byla přijata ze strany EU i ČR 
řada sankcí na vzájemný obchod s Ruskem. Ty 
samozřejmě negativně působí i na hospodaření 
našich podniků. Je tedy otázkou, zda tyto sankce 
poškozují ekonomiku Ruska, nebo našich firem.

Jaké služby poskytuje krajská hospodářská 
komora svým členům, jak podnikatelům 
v Královéhradeckém kraji pomáháte?
Naši členové podnikají v nejrůznějších oblastech, 
proto musí být i naše nabídka aktivit a benefitů 
široká, abychom měli co nabídnout členům všech 
velikostí i oborů. Vedle vzdělávacích a odborných 
akcí organizujeme i různé networkingové, sportov
ní, kulturní a zážitkové akce.
Poskytujeme rovněž balík benefitů zaměstnancům 
našich členů v podobě permanentek na sport 
nebo abonentek na kulturu. Naše členy rovněž 
podporujeme marketingově, kdy mají možnost 

využít všech našich komunikačních kanálů, ať už se 
jedná o newsletter, nabídku člena členům, sociální 
sítě, nebo pravidelné podcasty Na Komoru. Založili 
jsme také speciální platformy – pro podnikatelky 
a manažerky platformu Na podpatku a pro začí
nající a mladé podnikatele platformu Playground. 
V příštím roce se pak chceme více zaměřit na regio
nální producenty a podporu lokální ekonomiky.

Napadají vás nějaká opatření nebo iniciativy, 
které byste doporučil pro podporu malých 
a středních podniků, jež jsou páteří české 
ekonomiky?
Podnikatelům obecně nejvíce chybí stabilita 
podnikatelského prostředí zejména v souvislosti 
s novými povinnostmi a regulacemi plynoucími 
z legislativního procesu. S nadsázkou by se dalo 
říct, že podnikatelům by nejvíce prospělo, kdyby 
si zákonodárci vzali alespoň pět let dovolenou 
a stávající legislativa dotýkající se podnikatelů by 
se po tuto dobu vůbec neměnila.  ■

TEREZA ŠNAJDROVÁ
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EVROPSKÝ VÝMĚNNÝ 
PROGRAM PRO PODNIKATELE 
Erasmus pro mladé podnikatele je přeshraniční mezinárodní program 
Evropské unie umožňující začínajícím podnikatelům ověřit si a získat 
zkušenosti v zahraničí. Nenechte se zmást názvem, 
ÚČAST V PROGRAMU NENÍ VĚKOVĚ OMEZENA. 

KDO SE MŮŽE ZÚČASTNIT? 
• Noví podnikatelé, kteří jsou pevně odhodláni začít podnikat

nebo v posledních třech letech začali.
• Zkušení podnikatelé, kteří mají nebo vedou malý či střední

podnik z jiné EU země.

ZAČÍNAJÍCÍ PODNIKATEL 
• Intenzivní práce 1-6 měsíců v malém/středním podniku

pod vedením zkušeného podnikatele.
• Ověření podnikatelského záměru.
• Možnost získání nových mezinárodních kontaktů,

přístup na nové trhy, mezinárodní spolupráce.
. Zlepšení jazykových znalostí a poznání nové země 

a kultury. 
• Částečné financování Evropskou komisí až do výše

1100 EUR/ měsíc.

HOSTITELSKÝ PODNIKATEL 
• Příležitost získat inovativní nápady od začínajících podnikatelů.
• Možnost rozšíření svých dovedností a znalostí díky

spolupráci s novými talenty.
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Úcta k předkům  
a zodpovědnost k potomkům
Umění předat firmu  
další generaci
Vápenka Vitoul se už 111 let předává z generace na generaci. Naposledy došlo k výměně v řízení vápenky nedávno,  
kdy pan Ladislav Vitoul předal vedení své manželce Jitce Vitoulové. V pozadí už se ovšem na převzetí firmy v budoucnosti 
připravuje generace pátá, Ladislav Vitoul jr. O tom, jaké to je, vést společnost s více než stoletou tradicí, jsme si povídali 
s oběma manželi Vitoulovými.

Na úvod bych vás poprosil o krátké 
představení vaší firmy.
LV: Provozujeme vápencový lom u Mladče 

v Olomouckém kraji, kde těžíme vysoce kvalitní 
devonský vápenec. Naše firma oslavila letos už 
111 let. V roce 1913 můj dědeček otevřel průmys
lový lom a postavil zde první pec na pálení vápna. 
V roce 1936 předal firmu mému otci Ladislavovi. 
Tehdy už rodina bydlela v tomhle domě, který 
dědeček nechal postavit v roce 1924 a kde máme 
byt a kanceláře i dnes. Právě zde jsem se v roce 
1945 narodil. Fabriku nám sebrali v roce 1948 ko
munisté, ale tatínka tu ještě čtyři roky nechali jako 
národního správce. Vápenka za socialismu spadala 
pod Hranické cementárny, n. p.

Firmu vám pak vrátili v restituci?
LV: V roce 1991 si můj otec zažádal o vrácení 
firmy, bylo mu tehdy už 85 let. Moje profese byla 
voják z povolání a v tu dobu jsem pracoval jako 
pozorovatel OSN v Iráku. Po návratu do ČR na do
volenou mě otec postavil před hotovou věc, že 
budu vápenku řídit. Moje první zděšení bylo, když 
jsem si uvědomil, že nepoznám cement od vápna 
a mám vést naši firmu. Nakonec mne přesvědčil 
a zůstal jsem. K dnešnímu dni je to již 32 let.

Teď jste ale předal žezlo vaší paní.
LV: Ano, i když až do covidu jsem řídil firmu sám. 
Pak jsem onemocněl, bylo to se mnou hodně váž
né a jen díky manželce jsem přežil. Uvědomil jsem 
si, že kdyby se se mnou něco stalo, musí mít firma 

kontinuitu. Viděl jsem případy kolem sebe, kdy 
mnoho lidí v té době zemřelo a najednou se mu
selo řešit, co s jejich byznysem bude dál. Cítil jsem 
zodpovědnost nejen za firmu, ale i za zaměstnance 
a po pečlivé právní přípravě a rodinné poradě jsem 
přepsal firmu na manželku.

Vy už jste, paní Vitoulová, tou dobou ve firmě 
pracovala, že?
JV: Ano, takže jsem fungování firmy znala. V kaž
dém případě to máme i právně nastaveno tak, že 
společnost jednou převezme syn, který momentál
ně studuje na vysoké škole práva.
LV: My jsme ho do toho nechtěli nutit, máme do
hodu, že napřed si vybuduje vlastní kariéru a získá 
nějaké zkušenosti, a až mu bude 35 let, vrátí se do 
firmy a převezme ji.

Řídit firmu se staletou tradicí je závazek. Jak 
to vnímáte vy?
LV: Táta ve mně probudil hrdost na firmu a ta se 
každým rokem upevňuje. Jsme sami svými pány – 
co rozhodneme, to se udělá. Má to své výhody 
i nevýhody, jako v každé společnosti. Náš tradičně 
dobrý vztah se zaměstnanci je nedílnou součástí 
politiky vápenky – když ji děda založil, zaměst
nal šikovné lidi z okolí. A jak stárnul, stárli i oni. 
A pak přišli jejich potomci a po nich zase jejich 
děti, už tu dnes pracuje třetí a čtvrtá generace 
zaměstnanců.
JV: Ano, manžel má pravdu. Ale kromě hrdosti, 
kterou právem pociťuje – a když se podívám, kolik 

úsilí firmě věnoval, tak na ni má opravdu nárok –, 
je důležitá také zodpovědnost. Tu zase cítím velmi 
silně já, když jsem teď převzala vedení. A nejen 
zodpovědnost k vápence a k zaměstnancům, ale 
i k celému našemu okolí a také k předkům. A prá
vě tu zodpovědnost by měla pochopit i další gene
race – mladí lidé jsou dost draví, to je v pořádku, 
ale musí se naučit trpělivosti, pokoře a právě zod
povědnosti. Když vedete takovou firmu, bojujete 
nejenom za sebe, ale i za zaměstnance, ale nesmíte 
je svými problémy moc zatěžovat.

Co by se měli mladí, kteří by jednou měli 
převzít firmy svých rodičů, naučit?
LV: Když jsem firmu převzal, vstoupil jsme do toho 
rázně. Ta ráznost mladé generaci nechybí, mají po
cit, že všechno může jít rychle. Ale co postrádají, 
je pokora a pak také schopnost zacházet s penězi. 
A to obojí získáte jen životními zkušenostmi, 
včetně neúspěchů.
JV: Nastupující generace by samozřejmě na jedné 
straně měla naslouchat té starší a učit se od ní. 
Ale ta starší zase nesmí mladým bránit v rozvoji, 
v modernizaci, v rozletu… Jsem úplně alergic
ká na takové poučky jako „My to tehdy dělali 
takhle… Joo, to za našich dob, to bylo jiné…“, 
protože doba a vůbec všechno se strašně rychle 
mění. Samozřejmě vždycky je třeba pečlivě vše 
zvážit, propočítat, jak říkám „dvakrát měř a jed
nou řež“. Jen na takové nepředvídatelné věci, jako 
je válka nebo povodně, se bohužel nedá úplně 
připravit.
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Když už jsme u těch povodní, zasáhly vás 
nějak ty letošní?
JV: Ano, zasáhly nás v tom smyslu, že když šel nej
větší příval řeky Moravy, to bylo z neděle na pondělí 
v noci, zavolal nám pan starosta z Mladče a povolali 
jsme naše kluky z lomu. Naložili několik aut a udě
lali v průjezdu pod dálnicí hráz, která zastavila 
vodu. Pan starosta potom děkoval, že i my jsme tak 
zachránili Mladeč. Ale bohužel voda opět postihla 
Litovel, takže část zaměstnanců nemohla přijít do 
práce a nemohli se k nám dostat ani odběratelé.

A může naopak mladší generace něco naučit 
tu starší?
LV: Obvykle je to třeba ve znalosti IT, ale to 
naštěstí není náš případ. Patřím k menšině lidí ze 
své generace, kteří s počítači umí. Vždycky jsem 

v tomhle šel s dobou. Byl jsem jeden z prvních, 
kdo měl mobilní telefon, ještě takový ten kufří
kový. A jakmile to bylo možné, propojili jsme ve 
firmě všechny počítače, i když mi lidé říkali: „To si 
nemůžeš do té kanceláře zavolat?“
JV: Manžel se těchto věcí nebojí, spíše naopak. Ale 
co bych ráda zdůraznila, všichni bychom se měli 
celý život učit a vzdělávat.

Jak máte teď, po předání vedení, rozdělenou 
práci ve firmě?
LV: Pro mě se toho moc nezměnilo, denně sednu 
na čtyřkolku a jedu do provozu, do lomu a mluvím 
s každým zaměstnancem, kontroluji jejich pra
covní výkony, mluvíme i o osobních věcech, takže 
například vím, jak se daří jeho dětem, manželce, 
rodině a podobně.

JV: Já jsem zase spíš na tu ekonomickou a kance
lářskou práci. Ale pokud je potřeba udělat nějaké 
větší investice, radíme se a rozhodnutí děláme 
samozřejmě společně. A někdy sednu na tu 
čtyřkolku i já a jedu udělat kontrolu. Ale pokud 
to manžel zvládá a funguje to, a to musím říct, že 
ano, tak není důvod něco měnit. Každopádně teď 
více jezdím na různá setkání, meetingy, školení. 
V podstatě ale všechno běží jako dříve, jen zaměst
nanci se čím dál víc obracejí na mě.
LV: Dá se říci, že z toho vedení firmy tak pozvolna 
vycouvávám, a je to tak správně. Vždyť příští rok 
oslavím 80. narozeniny, a tak už si zasloužím mít 
více času sám pro sebe a pro rodinu (úsměv).
JV: Říká se, že dokázat včas odejít je velké umění, 
a to je pravda. Vidím to u mnoha našich přátel, 
kteří vybudovali firmy v 90. letech, že neumějí 
odejít, nechtějí to té mladé generaci předat. Musí
me si uvědomit, že každý jsme nahraditelný, ale to 
se asi těžko přiznává.

Vy jste se musela plno věcí učit za pochodu. 
Co pro vás bylo největší výzvou?
JV: Právě ta historie, tradice firmy, odbornost, ale 
i zodpovědnost k předkům. A to musím říct, že 
na to všechno nejsem sama, že mám momentálně 
za zády manžela. Mohla jsem se plno věcí naučit 
od něj, od odborníků externistů, kteří pro nás 
pracují. Víte, když na mě padne splín, tak někdy 
jdu na hřbitov a povídám si tam s manželovou 
maminkou (smích), nevím proč, neptejte se mne 
na to, zkrátka to tak cítím. A ta mi vždycky řekne, 
že to mám vydržet, že to bude dobré a že to vedu 
správným směrem. V tom mám jako takový vzor 
pro nás ženy britskou královnu Alžbětu II. Ta 
také musela vše zvládnout, vydržet, dokonce ně
kdy i vytrpět plno věcí. Učím se od ní té pokoře, 
mlčení, schopnosti nést tiše všechny nesnáze 
a mám na paměti její velmi známou větu Keep 
calm and carry on – (zachovej klid a pokračuj). 
To je ta pravá úcta k předkům a zodpovědnost 
k potomkům.

A co pro vás, pro vaši firmu představuje 
největší výzvu do budoucna?
JV: V tuto chvíli jsme ve stavu, kdy manžel firmu 
stabilizoval, pracovně i odběratelsky. Zajímavé je, 
že v mnoha firmách je to tak, že máme sice tradici 
vzájemných kontraktů, ale jakmile se tam vymění 
vedení, ať už generačně, nebo firma změní maji
tele, je často po souladu. Ztratí se vazba člověka 
k člověku ve vedení a jsme znovu na začátku té 
startovací čáry.

To znamená, že mnoho firem má sice tradici, 
ale ne kontinuitu?
JV: I tak se to dá říct. Ale u nás je to pořád stejné, 
lidská kontinuita přetrvává. No a do budoucna my 
musíme předat firmu tak, aby byla v dobré kondici. 
A musela jsem se vyrovnat při přebírání firmy ještě 
s jednou věcí – s nedůvěrou. I mezi zaměstnanci 
bylo plno lidí, kteří měli strach, jednak jestli to 
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jako žena vůbec zvládnu, jednak právě z té kon
tinuity, jestli jim třeba nezasáhnu moc do jejich 
komfortní zóny. Takže jsem jim musela ukázat, 
že to, co je ve firmě dobré a funguje, „zůstane při 
starém“. A jsem moc ráda, že se mi podařilo tuhle 
nedůvěru překonat a získat si i u zaměstnanců 
respekt. Někteří, zprvu nedůvěřiví, mi to dokonce 
sami po čase přišli říct, čehož si nesmírně vážím.

Zažíváme neklidné roky, kvůli covidu, válce 
na Ukrajině či zvýšeným cenám energií. Jak 
se tahle situace projevuje ve vašem odvětví?
JV: Dotklo se nás to hlavně v tom, že během 
covidu byly zavřené hranice regionu Litovelska, ale 
i okolí, takže jsme měli problémy s našimi doda
vateli a odběrateli. Ale naše výhoda je, že nejsme 
výrobně závislí jen na jednom odvětví. Máme čtyři 
průmyslové obory, kam dodáváme: gumárenství, 
stavebnictví, zemědělství a odsiřování. Takže se 
nám ta rizika trochu rozkládají.

Dalším palčivým problémem současné doby 
je nedostatek zaměstnanců. Jak jste na tom 
u vás?
LV: S tím my problém nemáme. Když jsem po re
stituci nastoupil do vedení firmy, zrušil jsem odbo

ry. A řekl jsem: „Když se nám bude dařit, budu já 
ten největší odborář. Budeme se mít všichni dobře, 
budeme mít dost peněz a jezdit třeba i na Kanáry.“ 
A to se opravdu splnilo.
JV: Ano, nedávno jsem byla na jednom semináři, 
všichni si tam naříkali, že mají problém se zaměst
nanci. Snad je to i prostředím a také i tou firemní 
tradicí v našem okolí. Máme tu mladé kluky po 
maturitě, nikdy se nám nestalo, že by nám třeba 
někdo nepřišel do práce, protože se mu nechce. 
Když je nějaký problém, vždycky říkám: všechno 
se dá vyřešit, když přijdete včas a řeknete o těch 
potížích. Hlavně mi nelžete, nezametejte nic pod 
koberec. Vždyť pro některé z nich jsem jako jejich 
máma (smích).
LV: Snažíme se u zaměstnanců budovat i pocit 
sounáležitosti s firmou, s naší profesí. Nechal jsem 
ušít pro každého slavnostní hornickou unifor
mu, udělat zástavu a složit vápenickou hymnu. 
Také udělujeme řády za věrnost firmě, vždy po 
odpracovaných pěti letech. A to všechno je vidět 
na našich firemních svátcích nebo na firemním 
plese. Dokonce třeba máme i zaměstnance, který 
jel na dovolenou do USA a přibalil si do kufru 
uniformu a z hrdosti k hornickému řemeslu se v ní 
vyfotil před Bílým domem.

JV: Snažíme se, aby všichni chápali, že když je 
třeba investovat, není to jen nějaký rozmar, ale je 
to i pro lepší pracovní podmínky. A když peníze 
jsou, tak proč se o finanční úspěch nepodělit se 
zaměstnanci? Jak vždycky říká můj manžel, člověk 
stejně k obědu víc jak jeden řízek nesní, i když si 
může koupit třeba i tři, a rakev nemá kapsy.
LV: Lidé jsou naší firmě věrní a jsou hrdí, že tu 
pracují. Když někdo v okolí řekne, že pracuje u Vi
toulů, ostatní mu odpoví: „Tak to se máš dobře.“ 
Když nám odchází někdo do penze, tak se na jeho 
místo hlásí několik dalších lidí.
JV: Stalo se nám, že dokonce už čekali, skoro jako 
v pořadníku, když se o někom vědělo, že půjde za 
pár let do penze.

Vy ovšem nepodporujete jen své 
zaměstnance, ale i další bohulibé aktivity 
v regionu…
JV: Manžel dostal ocenění „Mecenáš české kultu
ry“za podporu kulturní, sportovní i humanitární 
pomoci v našem regionu od ministra kultury. 
A já hodlám tento závazek, tuto část naší činnosti 
převzít.
LV: Když si to vezmete, já jsem se tady na naší 
vesničce narodil, stejně jako moji předci, máme 
tady firmu. A komu jinému pomoci než míst
ním? Podporujeme tedy zdejší hasiče (organi
zujeme memoriál Josefa Vitoula, mého dědečka, 
on byl okresní hejtman hasičů) či fotbalisty 
z Mladče. Ve vedlejší vsi podporujeme zařízení 
Nadace Olgy Havlové pro mentálně postižené. 
A jelikož jsme věřící, tak jsme nechali vysta
vět novou kapličku místo staré, kterou vzala 
povodeň, nebo jsme přispěli na pořízení nového 
kotle na faru v Měrotíně. Na sv. Hostýně jsme 
pomáhali realizovat Cestu světla spolu s Mons. 
Janem Graubnerem.
JV: Také pořádáme exkurze do naší firmy, aby 
lidé pochopili, jak to u nás funguje, aby se trochu 
napravil dojem, který o těžebních společnostech 
panuje. A aby veřejnost naši pracovní činnost 
nevnímala jen jako negativum.

Pokud vše půjde dobře, jaké plány máte 
s rozvojem firmy do budoucnosti?
LV: Víte, mnoho firem se snaží vymyslet plno no
vých produktů. U nás ten hlavní materiální zdroj 
je jednou daný – už od prvohor. Chemické složení 
uhličitanu vápenatého těženého v našem lomu 
nezměníme, nanejvýš jeho fyzikální vlastnosti 
při zpracovávání, jako je třeba hrubost, jemnost, 
vlhkost.
JV: To je hodně složité, my jsme omezeni trochu 
prostorem. Pokud bychom chtěli začít s výrobou 
nového produktu, museli bychom najít místo 
na výstavbu nové haly. Ale co bych ráda zdůraz
nila: my nechceme ložisko co nejrychleji vytěžit 
a odejít. Náš lom bereme jako rodinné bohatství, 
které předáme dalším generacím.  ■

TEXT: JAKUB JUKL

Ladislav Vitoul jr. a otec Ladislav Vitoul, současný ředitel firmy, u příležitosti oslav 110 let Vápenky Vitoul
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GALILEO CORPORATION: Lídr v digitalizaci

Revoluce v modernizaci 
veřejné správy s pomocí AI
Ke správě webových stránek pro veřejnou správu se vůbec poprvé dostává umělá inteligence (AI). S inovativním řešením 
přichází společnost Galileo Corporation. Stvrzuje tím svou pozici jedničky na trhu v oblasti digitalizace samospráv. V nových 
AI produktech vidí potenciál především pro zefektivnění každodenní rutiny úředníků a zkvalitnění služeb pro občany.

Galileo Corporation se více než 22 let věnuje 
modernizaci veřejné správy. Nabízí kom
plexní řešení pro digitalizaci a komunikaci. 

Zahrnuje to tvorbu webových stránek, inovativní 
systémy komunikace s občany i špičkovou českou 
výrobu digitálních informačních panelů a úřed
ních desek. Zavedení umělé inteligence do správy 
webu je dalším krokem v této strategii.

Galileo udává trendy v digitalizaci 
s důrazem na její efektivitu  
ve fungování samospráv
Dušan Procházka, CEO společnosti Galileo, sdílí 
svůj pohled na využití AI v digitalizaci samo
správ: „AI představuje revoluční krok vpřed pro 
veřejnou správu. Nejsme jen dodavatelé, jsme 
vývojáři a výrobci, kteří se zaměřují na potřeby 
našich zákazníků. Naše nové i připravované AI 
produkty jsou navrženy s důrazem na kvalitu, 

jednoduchost užívání, a hlavně skutečné potřeby 
zákazníků. To znamená, že i úředníci bez technic
kého zázemí mohou snadno využívat výhody, které 
AI přináší. Tím zajišťujeme, že technologie slouží 
lidem, a ne naopak.“

AI – nový člen týmu
Cílem produktů a služeb Galilea je maximál
ní automatizace rutinních úkolů. Umožňuje 
to zaměstnancům samospráv a příspěvkových 
organizací soustředit se na důležitější a komplex
nější problémy. AI nástroje zapadají do stávajících 
produktů a společně tak zajistí ještě vyšší přesnost 
a konzistenci v prováděných činnostech. Z dlou
hodobého pohledu to napomáhá ke zkvalitnění 
služeb pro občany a uvolňuje ruce zástupcům obcí, 
měst a příspěvkových organizací.

Starosta obce Spořice vidí potenciál AI 
i ve své obci:
„Galileo znám jako velmi inovativní firmu a jejich 
nové AI produkty se mi jeví jako skutečně užitečné 
nástroje, které dokážou ušetřit čas, zjednodušit práci 
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a zkvalitnit naše výsledky. V naší obci se na tyto 
novinky moc těšíme a věříme, že se pro nás AI stane 
novým plnohodnotným členem týmu,“ říká starosta 
obce Spořice Ing. Roman Brand.

Spolupráce s Českou asociací  
umělé inteligence
Díky členství v České asociaci umělé inteligence 
posiluje Galileo svou pozici v oblasti AI techno
logií a inovací. Tato spolupráce pozitivně přispívá 
k rozvoji a implementaci AI řešení v rámci nových 
projektů. Jak vnímá užití AI pro samosprávy ředi
tel ČAUI Lukáš Benzl?
„Využití umělé inteligence ve veřejné správě 
a veřejném sektoru má dle mého názoru obrovský 
potenciál pro zlepšení efektivity, transparentnosti 
a dostupnosti služeb občanům. Celkově vnímám AI 
jako jedinou možnost, jak skokově zvýšit efektivitu 
veřejného sektoru. Oceňuji, že společnost Galileo 
přichází na trh s nástrojem, který je nejen techno
logicky pokročilý, ale zároveň zaměřený na reálné 
potřeby uživatelů a samospráv. Galileo AI produkty 

přináší skutečnou přidanou hodnotu a výraznou 
úsporu času,“ potvrdil Benzl.

Česká kvalita a inovativnost řešení 
od Galilea oslovila i rakouský trh
Kromě ztělesnění vizí o digitalizaci pomocí umělé 
inteligence společnost nezahálí ani v expan
zi produktů mimo domácí pole. Galileo slaví 
úspěchy nejen v České a Slovenské republice, ale 
i v zahraničí. Samosprávy v nedalekém Rakous
ku přesvědčila především kvalitní česká výroba 
digitálních informačních panelů a úředních desek. 
Produkty společnosti se dostaly do popředí výběru 
i v porovnání s místními dodavateli.

O spolupráci projevil zájem také Seznam.cz
V říjnu letošního roku Galileo a Seznam.cz spustili 
společný projekt. Aktuality zákazníků Galilea jsou 
automaticky zveřejněné přímo na hlavní stránce 
Seznamu. Události z obcí a organizací se zobrazí 
nejen na všech místech, která si zvolí – web, mo
bilní aplikace, SMS, e mail, digitální úřední deska, 

sociální sítě a další. Nově se jejich zpráva zobrazí 
právě na hlavní stránce Seznam.cz. Tato spolupráce 
pomůže rozšířit zprávy z veřejné správy k obča
nům a přispěje k informovanějšímu Česku.

Galileo: Budoucnost veřejné správy 
s umělou inteligencí
Galileo tak pokračuje ve své misi přinášet moderní 
technologie do veřejné správy a zkvalitňovat životy 
občanů i úředníků. V tuto chvíli pomáhá více než 
5 000 obcí nacházet ty nejlepší příležitosti k rozvo
ji. S umělou inteligencí po svém boku je společnost 
připravena čelit výzvám budoucnosti a nadále 
udávat směr v digitalizaci samospráv.  ■

DUŠAN PROCHÁZKA, CEO společnosti Galileo Corporation
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Inovace a trendy ve společnostech 
koncernu MEDIS
Koncern MEDIS v současnosti tvoří 10 společností, které podnikají v širokém spektru činností. Stěžejním oborem činnosti 
je oblast silničního a mostního stavitelství. Další oblastí je strojírenství včetně výzkumu a vývoje nových technologií 
a zařízení pro chemický, petrochemický průmysl, jaderný výzkum a ekologii. Zaměřuje se na služby v oblasti projektování 
dopravních i pozemních staveb, zajišťuje měření a laboratorní analýzy pro stavebnictví. Důležitou součástí je obchod 
v oblasti prodeje osobních a užitkových automobilů a poskytování autorizovaných servisních služeb, měření emisí a stanice 
technické kontroly. Podniká i v oboru zemědělství v podhorské oblasti, kde se zaměřuje zejména na chov skotu a doplňkově 
na rostlinnou výrobu.

Jelikož naše uskupení představuje poměr
ně široký okruh činností, máme dostatek 
příležitostí pro využívání nových technologií, 

inovativních postupů a sledování trendů.
Nejvýrazněji zaznamenáváme technologické 
novinky a trendy v dopravním projektování a sil
ničním stavitelství, které jsou doménami našeho 
koncernu. Narážím na moderní 3D technologie, 
které zásadně mění způsob, jakým jsou silnice 
navrhovány, budovány a udržovány, což přináší 
do stavebního průmyslu nebývalou přesnost, 
efektivitu a úspory jak na straně objednatele, tak 
i zhotovitele. V našem koncernu se s moderními 
3D technologiemi nejvíce potkáváme ve společ
nostech M  PROJEKCE a M  SILNICE.

V modelu BIM a s výhodami
Společnost M  PROJEKCE je jednou z našich 
nejmladších a zároveň nejdynamičtěji se rozví
jejících koncernových společností. Byla založena 
v roce 2016 a poskytuje komplexní služby v oblasti 
projektování staveb. Zaměřuje se především na 
projektování silničních a mostních staveb, na inže
nýrskou činnost související s přípravou a povolo
váním staveb a na zpracování auditů bezpečnosti 
pozemních komunikací dle zákona o pozemních 
komunikacích.
Jedním z klíčových přínosů 3D technologií v sil
ničním stavitelství je pokročilé 3D modelování, 
které umožňuje inženýrům vytvářet podrobné 
a přesné virtuální modely silnic a dopravní in
frastruktury. Díky 3D návrhům je možné realis
ticky simulovat celý projekt ještě před zahájením 
stavebních prací. To nejen zlepšuje plánování 
a rozhodování, ale také umožňuje identifikovat 
případné problémy nebo kolize mezi jednotlivý
mi prvky stavby již ve fázi návrhu.
BIM neboli Building Information Modeling je 
moderní přístup k projektování, který transfor
muje stavebnictví a architekturu. Je to inteligentní 
3D modelový proces, který umožňuje architek
tům, inženýrům a dalším odborníkům spolu
pracovat při vytváření digitálních reprezentací 

fyzických a funkčních charakteristik staveb. 
Tento přístup nejen zvyšuje efektivitu, ale také 
usnadňuje komunikaci mezi všemi zúčast
něnými stranami během celého životního 
cyklu budovy – od návrhu až po demolici. Je 
to integrovaný proces, který spojuje všechny 
aspekty návrhu, výstavby a správy budovy/
stavby do jednoho centrálního digitálního 
modelu. Tento model obsahuje nejen geomet
rické informace, ale také údaje o materiálech, 
nákladech, časovém harmonogramu a provoz
ních nárocích. BIM tak slouží jako centrální 
databáze pro všechny fáze projektu.
Naše M  PROJEKCE se nyní podílí na pilotní 
inovaci, kdy implementuje BIM na stavbě
I/39 Třebonín – Rájov, což je dálniční přiva
děč, který spojí budoucí dálnici D3 s Českým 
Krumlovem prostřednictvím mimoúrov
ňového křížení Dolní Třebonín, již ve fázi 
realizační dokumentace. Jde o ojedinělý počin. 
Doposud bylo běžné aplikovat tento nástroj 
buď v ranější přípravné fázi, nebo naopak až 
po dokončení stavby. Tento přístup předsta
vuje významný posun v metodice stavebního 
plánování a provádění a může do budoucna 
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sloužit jako příklad pro další projekty v oblasti 
dopravní infrastruktury a následně významně 
usnadnit správu v rámci Facility managementu.

Automatizace ve službách efektivity
3D technologie ale využíváme i přímo na stav
bách v naší největší společnosti – společnosti 
M  SILNICE, která patří k největším českým 
firmám působícím na silničním trhu. Má více než 
sedmdesátiletou tradici. Realizuje nové dálniční 
stavby a komunikace všech typů, včetně mostů. 
Disponuje širokou základnou v oblasti surovin 
z vlastních kamenolomů, dodává živičné obalované 
směsi a silniční prefabrikaci. Pokročilé 3D navigace 
v kombinaci s GPS systémy našim silničářům 
umožňují přesné řízení stavebních strojů, jako jsou 
bagry, finišery, buldozery a válce. Tyto stroje vyba
vené 3D systémy jsou schopné automaticky přizpů
sobovat svou činnost na základě předem zadaných 
3D modelů. To vede k vyšší přesnosti při provádění 
zemních prací nebo při pokládce živičných směsí, 
zároveň se snižuje potřeba lidského dohledu 
a zrychluje celý proces výstavby. Automatizované 
systémy také dokáží například s velkou přesností 
navršovat vrstvy materiálu nebo upravovat svaho
vání silnice, což výrazně zvyšuje efektivitu a snižuje 
množství potřebného materiálu.

Drony na stavbě i na poli
Trendů a novinek se ze všech stran valí poměrně 
hodně a je třeba vybírat je s rozmyslem a využí
vat efektivně, proto jsme se rozhodli tuto oblast 
v rámci koncernových společností centralizovat 
a nově jsme založili ve společnosti M  PROJEKCE 
samostatné Středisko 3D technologií, které slouží 
jak projektantům, tak i silničářům, ale některé 
3D technologie nacházejí své uplatnění i v jiných 
našich koncernových společnostech, například při 
zemědělské výrobě, tady mám na mysli drony.
V případě využití dronu získáváme fotodokumen
taci i videodokumentaci celé stavby a zároveň 3D 
model terénu, se kterým můžeme dále chytře pra
covat. Po sběru a zpracování dat můžeme model 
aktuálního stavu porovnat s projektovaným stavem 
a s poměrně vysokou přesností vypočítat jednotli
vé kubatury. Velkou výhodou je, že díky dronu se 
můžeme rychle a levně podívat, kolik práce bylo 
provedeno, kolik ještě zbývá, můžeme zkontrolo
vat činnosti v rámci záboru, nebo třeba zmapovat 
původní stav terénu před započetím stavby a při
pravit objednateli odpovídající nabídku. S dronem 
se dá zjistit i přesné množství zásob kameniva 
nebo v zemědělství zmapovat pole a nastavit tak 
správnou péči o něj. Toho využívá naše společnost 
Zemědělská a. s. Výšina, která je tradiční země
dělskou společností se silnými kořeny. V letošním 
roce jsme oslavili 30 let působení na zemědělském 
trhu, na což jsme náležitě hrdí.

Technologie pro welfare
I v této oblasti se snažíme propojit inovativní 
technologie s dlouholetými zkušenostmi. Spo

lečnost se zaměřuje na zavádění pokrokových 
technologií umožňujících zefektivnění hospo
daření, zejména pak na udržitelné a efektivní 
postupy v zemědělské produkci, které nejen 
zvyšují výnosy, ale také chrání životní prostředí. 
Na orné půdě je to zejména zavádění technologií 
precizního zemědělství. Tato metoda umožňuje 
pomocí satelitní navigace a právě oněch dronů 
monitorovat pole a optimalizovat péči o jednotlivé 
plodiny. Díky senzorům umístěným na země
dělských strojích získáváme přesná data o stavu 
půdy, vlhkosti, výživě a růstu plodin. To umožňuje 
cílené aplikace hnojiv a pesticidů, čímž se mini
malizuje jejich spotřeba a snižuje ekologická zátěž. 
Využíváme bezorebných strojů pro zpracování 
půdy, abychom snížili erozní zátěž na pozemcích. 
Zpřesňujeme evidence, zavedli jsme evidence 
výnosových map atd. U živočišné výroby, které 
se věnujeme formou chovu krav vysokomasného 
plemena limousine, se soustřeďujeme na zlepšení 

welfare zvířat, a to i v podobě výroby efektivních 
krmiv. V letošním roce jsme navíc plně přešli do 
ekologického provozu. Do budoucna plánujeme 
energetickou soběstačnost v podobě bioplynové 
stanice, která by zpracovávala zemědělský odpad 
a vyráběla energii pro provoz farmy. Nové tech
nologie a postupy nám tak pomáhají hospodařit 
efektivně a zároveň snižovat negativní vliv výroby 
na životní prostředí, čímž se společnost dostává 
do kladné uhlíkové stopy.
A takto bych mohla pokračovat dále a dále. Jsem 
ráda, že máme v koncernu plno lidí, kteří mají 
chuť se stále učit něco nového a nebojí se přicházet 
s novými nápady. Nové trendy a technologie nám 
usnadňují a zefektivňují práci. Umožňují nám být 
kvalitní a současně rychlejší, přesnější, ekonomič
tější a zároveň i šetrnější k životnímu prostředí, 
a to je přesně to, o co nám jde. ■
MGR. BLANKA KROPÁČOVÁ KALCSOVÁ,  
viceprezidentka koncernu MEDIS
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Právníci, kteří vám šetří peníze 
díky umělé inteligenci
Inovativní lídr v advokacii, který získal prestižní ocenění za moderní přístup a využití technologií. Už druhé ocenění za 
inovace převzala na pražském Žofíně advokátní kancelář ARROWS. Jakub Dohnal, řídící partner kanceláře, říká, že jeho 
hlavním motivem k využívání AI je šetřit peníze klientům a získat konkurenční výhodu. A z toho opět těží jejich klienti.

Ti od společnosti letos dostanou knihu 
o využívání umělé inteligence ve firmách. 
Pokud vás toto téma zajímá, domluvili 

jsme, že pokud napíšete na office@arws.cz, lidé 
z ARROWS vám stopadesátistránkovou knihu 
pošlou zdarma. Má hodnotu tisíc korun, ale to 
je právě to, co je odlišuje od konkurence – své 
know how s klienty sdílí.

Právní práce je výsostný prostor  
pro právníky
ARROWS je jednou z mála advokátních kanceláří, 
která aktivně integruje umělou inteligenci do své 
každodenní praxe. Nikdy ale ne do právní práce – 
ta je výsostným dílem zkušených právníků. AI jim 
pomáhá v provozu, což snižuje náklady a opět šetří 
peníze klientům.
Navíc ARROWS pořádá vzdělávací kurzy a se
mináře zaměřené na využití AI v právní oblasti. 
Školila například Komoru daňových poradců, 
Českou bankovní asociaci, Poslaneckou sněmov
nu a stovky dalších účastníků z různých sektorů. 
Kancelář věří, že sdílení know how v oblasti AI 
pomáhá nejen rozšiřovat kompetence právníků, ale 
také posouvat celý právní obor směrem k moder
ním technologiím.

ARROWS jsou ale především právníci. Proto jejich 
řídící partner skončil před měsícem s přednáškami 
o AI, protože nechtějí být vedle „prodejců horké 
vody“, kteří se pohybují po trhu. Tito právníci už 
školí pouze své klienty a věnují se hluboké imple
mentaci AI do vlastních procesů.

Inovace, ale reálné inovace
ARROWS si zakládají také na mezinárodním 
právním servisu. Opět ale moderně. Mají vlastní 
aplikaci anywhere.legal, díky níž obratem poptáte 
právníky v devadesáti zemích světa. Komunikujete 
s nimi na jednom místě a nečekáte měsíce, než vám 

někdo předloží cenovou nabídku. Tady ji dostanete 
do 48 hodin ve vašem jazyce pro různé destinace.
Tento přístup ocení především podnikatelé a firmy 
působící na zahraničních trzích, kteří tak mohou 
bez obav řešit své právní záležitosti v jednom 
komunikačním prostředí s přístupem ke zkušeným 
českým právníkům.
Advokátní kancelář ARROWS se letos opět zapsala 
do historie českého práva, když byla v soutěži 
epravo.cz oceněna titulem Inovativní právní firma 
roku 2024. Toto prestižní ocenění je důkazem, 
že kancelář neustále posouvá hranice moderní 
advokacie.  ■

JAKUB DOHNAL a TEREZA CINGELOVÁ
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JSME JPF
ŘÍDÍME  FIRMY

603 995 052 www.jpf.cz

128
fi rem v potížích jsme 
dostali za 6 měsíců

na nohy.

279
fi rmám jsme
zvýšili zisk

během 12 měsíců. 

80
fi rmám aktuálně 
pomáháme plnit

jejich nemalé cíle.

Je čas pozvednout i tu vaši?
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Inovace v logistice

Jak QR palety mění pravidla hry
Logistika je páteří moderního podnikání. S neustálým tlakem na efektivitu a transparentnost přichází inovace, která může 
zcela proměnit způsob, jakým firmy spravují svůj dodavatelský řetězec. QR palety od EPAL přinášejí digitalizaci logistického 
procesu a otevírají dveře nové éře efektivity a sledovatelnosti.

Proč inovace v logistice?
Dnešní firmy čelí rostoucím požadavkům na rych
lost, přesnost a udržitelnost. Tradiční logistické 
procesy založené na papírování a manuálních 
kontrolách jsou nejen pomalé, ale také náchylné 
k chybám. Řešením je digitalizace, která umožňuje 
automatizovat procesy, snížit náklady a zvýšit 
transparentnost. EPAL (European Pallet Associ
ation e.V.) přichází s průlomovou technologií – 
QR paletami, které přinášejí revoluci do správy 
a sledování zásob.

Jak fungují QR palety?
QR palety jsou vybaveny unikátním QR kódem, 
který je natištěn přímo na paletu a slouží jako digi
tální pas. Tento kód lze snadno naskenovat pomocí 
chytrého telefonu nebo specializovaného skeneru 
a okamžitě získat přístup k důležitým informacím, 
jako jsou:
Původ palety: Kdo ji vyrobil a kdy.
Stav palety: Záznamy o opravách, použití a opo
třebení.
Zboží: Druh zboží, které je na paletě přepravováno.
Díky tomu je každá paleta digitálním uzlem, který 
propojuje fyzickou logistiku s moderními infor
mačními systémy.

Přínosy pro firmy
1. Efektivita procesů
QR palety výrazně urychlují kontrolu a správu 
skladových zásob. Namísto manuálního zadávání 
dat stačí naskenovat kód, čímž se eliminuje riziko 
lidské chyby.
2. Udržitelnost
Eliminace papírových štítků a plastových RFID 
čipů snižuje odpad a usnadňuje recyklaci palet. 
Navíc sledování trasy pomáhá optimalizovat pře
pravu a minimalizovat uhlíkovou stopu.
3. Propojení palety se zbožím
Díky unikátnímu QR kódu mohou firmy propojit 
přepravované zboží s konkrétní paletou a tuto 
informaci uložit do digitálního pasu. To zajišťuje 
naprostou transparentnost v celém logistickém 
řetězci – od skladu přes přepravu až po doručení. 
Firmy tak mohou snadno sledovat nejen pohyb 
palety, ale i její obsah, což je zásadní například při 
manipulaci s citlivým zbožím, rychloobrátkovými 
produkty nebo při dodržování přísných regulač
ních požadavků.

4. Digitalizace výměny palet
QR kódy umožňují digitální výměnu palet. Data 
o pohybu a výměně jsou snadno dostupná a spo
lehlivá, což snižuje administrativní náklady.

Příklady využití v praxi
Výrobní firmy: Sledování pohybu materiálu od 
výroby až po konečný produkt
Retail: Zajištění sledovatelnosti zboží od skladu až 
po prodejnu
Logistické společnosti: Zjednodušení řízení paleto
vého fondu a snížení administrativní zátěže

Budoucnost s QR paletami: 
Co přináší EPAL?
EPAL nejen poskytuje špičková řešení, ale také 
aktivně investuje do výzkumu a vývoje. Vize 
společnosti je jasná – propojit fyzický svět logistiky 
s digitálním ekosystémem. Dalším krokem ke 
zvýšení funkčnosti QR palet EPAL jako digitálních 
přepravních nosičů bude představení aplikace 
EPAL Pallet App. Tento software je dokonale 
sladěn s QR kódem na paletě EPAL a umožňuje 
komplexní sledování přepravního nosiče.
Digitální aplikace je perfektně přizpůsobena QR 
paletám EPAL a nabízí bezproblémovou integraci do 
logistických operací. Aplikace EPAL PALLET APP se 

skládá ze dvou výkonných komponent: Dashboardu 
a Progresivní webové aplikace (PWA), které se vzá
jemně doplňují a optimalizují procesy s paletami.
Aplikace EPAL umožňuje vytváření přepravních 
objednávek a potvrzení o dodání včetně fotografií. 
Další důležitou funkcí je snadná správa skladových 
zásob palet EPAL. Aplikace bude spuštěna v lednu 
2025.

Připravte svou firmu 
na digitální budoucnost
QR palety představují zásadní krok k modernizaci 
logistických procesů. Pro společnosti, které chtějí 
držet krok s technologickým pokrokem, nabízejí 
nejen způsob, jak zvýšit efektivitu a snížit náklady, 
ale také příležitost stát se lídrem v oboru.
Pokud chcete zjistit více o QR paletách a dalších 
inovacích od EPAL, navštivte naše webové stránky 
na cz.epal pallets.org. ■

IVA OPATŘILOVÁ, výkonná ředitelka,  
Zemský výbor EPAL pro ČR a SR

European Pallet Assotiation e.V. (EPAL) 
je mezinárodní asociace odpovědná 
za organizaci největšího otevřeného 
paletového poolu palet EPAL na světě. 
Více než 1 600 držitelů licencí po celém 
světě v současnosti drží v oběhu 650 
milionů europalet a 20 milionů ohradových 
palet. Díky systému kontroly nezávislými 
externími inspekčními společnostmi 
udržuje trvale vysokou kvalitu a standard 
europalet. Princip opětovného použití, 
výměny, oprav a recyklace je vzorem 
udržitelné cirkulární ekonomiky.
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  inovace jsou základ růstu

10 let Inovačního centra Ústeckého kraje

Směřujeme k vyšší  
investiční atraktivitě
Inovační centrum Ústeckého kraje (ICUK) v roce 2025 oslaví deset let od svého vzniku. Již přes pět let jej vede ředitel 
Martin Mata, zkušený manažer, který posunul organizaci z malé kanceláře do moderních prostor v centru Ústí nad Labem. 
Pod jeho vedením si ICUK získal důvěru klíčových regionálních aktérů a stal se respektovaným partnerem v oblasti 
podpory podnikání, inovací a regionálního rozvoje. Dnes ICUK, s týmem čtyřiceti zaměstnanců a řadou externích 
odborníků, koordinuje aktivity přispívající k rozvoji podnikatelského prostředí a inovací v regionu.

Pane řediteli, jak vidíte roli regionálního 
inovačního centra ve vztahu 
k hospodářským komorám?

Krajská hospodářská komora je jedním ze tří zakla
datelů našeho centra, společně s Ústeckým krajem 
a Univerzitou Jana Evangelisty Purkyně. Zatímco 
hospodářské komory se zaměřují na širší podporu 
firem, my se soustředíme na oblast inovací a rychle 
rostoucího podnikání, tedy startupů. Nejde jen o vy
hledávání již úspěšných příkladů, ale také o pomoc 
firmám růst od samotných začátků. Nabízíme špič
kové poradenství a vzdělávání, které začíná už na 
školách, protože podnikatelské myšlení není samo
zřejmostí a vyžaduje systematickou práci. Spoluprá
ce s hospodářskými komorami, školami a firmami je 
proto zásadním pilířem našeho fungování.

Co konkrétně připravujete pro Ústecký kraj?
Naší snahou je budovat tzv. inovační ekosys
tém, který zahrnuje spolupráci mezi partnery 

na podporu ekonomiky, výzkumu a podnikání. 
Koordinujeme aktivity coworkingových center 
v regionu a připravujeme sdílenou infrastrukturu. 
Nyní například funguje digitální laboratoř DigiLab 
a připravujeme velký projekt prototypovacího 
centra Makerspace, které bude součástí Transfor
mačního centra Ústeckého kraje. Tyto projekty 
jsou klíčové pro vytváření prostředí, které podpoří 
inovace a podnikání. Jedná se o zásadní milník 
v pomoci rozvoji firem.

ICUK slaví příští rok 10. výročí. Jaké akce 
plánujete?
Během celého roku 2025 budeme toto jubileum 
připomínat. Hlavní oslavy proběhnou v listopa
du. Chceme však zdůraznit naši práci a posilo
vat mezinárodní zapojení regionu. Pracujeme 
na zviditelnění Ústeckého kraje, rozšiřujeme 
služby pro expanzi firem a intenzivně lobbuje
me nejen v Česku, ale i v Bruselu. Naší prioritou 

je posílit atraktivitu regionu pro zahraniční 
investory.

Co konkrétního podnikáte v oblasti 
zahraničních investic?
Jedním z příkladů je naše zapojení do Českého 
národního polovodičového klastru po oznámení 
investice společnosti TSMC v Drážďanech. Ana
lyzujeme možné dodavatele, prostory a investory, 
abychom region připravili na obdobné příležitosti. 
Zároveň jsme si vědomi, že v oblasti regionální
ho business developmentu máme co dohánět. Je 
potřeba koordinovat snahy lokálních subjektů 
s národními a mezinárodními iniciativami, 
a právě to je role, kterou chceme hrát. Naší vizí je 
propojení a synergické směrování aktivit směrem 
k vyšší atraktivitě a investiční připravenosti Ústec
kého kraje. ■

ONDŘEJ KLEIN

Martin Mata jako tahoun změn v ICUK a regionuPodpis memoranda s tchajwanskými zástupci
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Regulačně -byrokratická zátěž ničí 
konkurenceschopnost Evropy

Podnikatelé v Evropě ztrácejí konkurence
schopnost na globálních trzích. Podstatnou 
příčinou je regulačně byrokratická zátěž, 

která krade podnikatelům čas, který by mohli 
věnovat rozvoji svého podnikání a vytváření 
nových pracovním míst. Regulačně byrokratická 
zátěž potom zvyšuje neúměrně i náklady na státní 
aparát, úředníci se věnují zpracování dat, které jim 
podnikatelé musejí poskytovat.
Na snižování regulačně byrokratické zátěže se 
obrací znovu pozornost v Draghiho zprávě (Část 
A, Kapitola 6, Část B, Sekce 2, Kapitola 5) i v kan
didátském projevu nominovaného místopředsedy 
Evropské komise Valdise Dombrovskise. V USA 
zvolený prezident Donald Trump jmenuje Elona 
Muska a Viveka Ramaswamyho do čela Minister
stva pro efektivitu vládnutí.
Ve světle tlaku na růst mezd, vysokých cen energií 
a možných celních omezení, ve světle ambicióz

ních cílů EU v oblasti lidských práv a snižování 
environmentální zátěže, jeví se snížení regulačně
byrokratické zátěže podnikatelů jediným provedi
telným opatřením, které může udržet konkurence
schopnost evropských podnikatelů. Tato opatření 
mohou provést národní parlamenty členských 
států i Evropská komise v krátkém čase.
Hospodářská komora České republiky připravuje 
pro český parlament antibyrokratický zákon. Ten 
zakotví ústavní právo na přiměřenost regulatorně
byrokratické zátěže pro podnikatele a občany Čes
ké republiky, stanoví mechanismy omezení vzniku 
takovéto zátěže a mechanismy zpětné vazby, které 
umožní podnikatelům a občanům České republiky 
se nepřiměřené regulačně byrokratické zátěži 
bránit i soudně.
Zároveň Hospodářská komora připravuje technické 
prostředky, které s využitím umělé inteligence pro
vedou datovou analýzu povinností ukládaných pod

nikatelům v České republice. Tato informace bude 
dostupná jak regulačním orgánům (vláda a parla
ment), tak podnikatelům samotným. To umožní 
regulátorům snížit regulačně byrokratickou zátěž 
podnikatelů bez ústupu z cílů v oblasti lidských 
práv a snižování environmentální zátěže.
Hospodářská komora je připravena sdílet své 
znalosti v této oblasti s podnikatelskými organi
zacemi členských států EU, stejně jako s vládami 
a parlamenty zemí Evropské unie.  ■

Německá sprcha poslala eurodolar nejníže od roku 2022

Studená sprcha z Německa poslala eurodolar 
na okamžik pod 1,04 EUR/USD – nejníže 
od roku 2022. Index nákupních manažerů 

(PMI) v Německu spadl v listopadu na 47,3 bodu 
(9měsíční minima) a stáhl s sebou i náladu v celé 
eurozóně (48,1 bodu). Situace vypadá na většině 
front dosti neutěšeně. 
Průmyslová odvětví jsou již několik měsíců v 
setrvalém útlumu, novinkou je však výrazné 
zhoršení nálady v sektoru služeb. Z předběž
ných komentářů doprovázejících PMI vyplývá, 
že sektor služeb nemá ani tak potíže se slabou 
spotřebitelskou poptávkou jako spíše se sláb

noucí poptávkou průmyslových odvětví – bude 
se tak pravděpodobně vedle podnikových 
služeb (marketing, konzultační služby) jednat 
o logistiku. V průmyslu se navíc setrvalý útlum 
začíná projevovat i na trhu práce, kde došlo podle 
průzkumu k nejvýraznější redukci zaměstnanců 
od srpna 2020. 
 I když ECB sníží sazby v prosinci pravděpodobně 
“jen” o 25bps, mizerná listopadová čísla z Ně
mecka mohou být důležitým jazýčkem na vahách 
pro Českou národní banku. Centrální bankéři 
jsou rozpolceni mezi zastánce “pauzy” a příznivce 
pokračujícího snižování sazeb. Poslední německá 

čísla spíše ukazují, že alternativní scénář slabé 
eurozóny a nižších sazeb nemusí být zcela mimo 
realitu.  ■

Kulturní a kreativní odvětví se dočkají prvního 
uceleného mapování

V letošním a příštím roce se řada členů Sekce 
kulturního a kreativního průmyslu účastní 
národního mapovacího projektu, který si kla

de za cíl poprvé uceleně zmapovat toto dynamicky 
se rozvíjející odvětví ekonomiky. Mapovací projekt 
je podpořený bezmála 40 miliony korun z Ná
rodního plánu obnovy jako součást komponenty 
Rozvoj kulturního a kreativního sektoru, kterou 
spravuje Ministerstvo kultury ČR.
Hlavním cílem mapování je získat co možná nej
úplnější informace o stavu a potřebách kulturního 

a kreativního sektoru. Mapování probíhá ve dvou 
úrovních. Krajské mapování se zaměří na celý 
kulturní a kreativní sektor dle regionálního členění, 
a to jak z hlediska komerční sféry, tak i přítomnosti 
kulturních nebo vzdělávacích institucí. Na mapová
ní se podílejí nejen krajské úřady, ale i významné 
odborné organizace jako Kreativní Praha, Jihočes
ký vědeckotechnický park, Ostravská univerzita 
nebo Technologické inovační centrum Zlín.
Národní mapování si naopak klade za cíl zma
povat největší komerční aktéry v celkem devíti 

okruzích – Knihy a tisk, Hudba, Film a video, 
Televize a rozhlas, Herní vývojářství, Architek
tura, Reklama, Design a Eventový průmysl. Vět
šinu těchto mapovacích okruhů realizují členové 
Sekce kulturního a kreativního průmyslu, často 
ve spolupráci s výzkumnými či univerzitními 
pracovišti – Česká unie vydavatelů se Svazem 
českých knihkupců a nakladatelů, Asociace 
producentů v audiovizi, Asociace komerčních 
televizí s Asociací provozovatelů soukromého 
vysílání, Asociace českých herních vývojářů, 
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Asociace komunikačních agentur s Asociací PR 
agentur a Česká eventová asociace. Zbývající 
okruhy realizují Národní informační a pora
denské středisko pro kulturu, Česká komora 
architektů a Asociace českého průmyslového 
designu.
Kompletní výsledky mapování budou k dispozici 
v druhé polovině příštího roku a poslouží jako 

cenný podklad pro tvorbu budoucích politik 
a strategických materiálů zaměřených na podporu 
vysoce perspektivního kulturního a kreativního 
sektoru v ČR. V zahraničí patří právě tato část 
hospodářství k těm nejvíce se rozvíjejícím a pod
porovaným, proto pevně věříme, že se na tento 
pozitivní vývoj můžeme těšit i u nás.  ■

Právní úprava podnikání v bezpečnostních službách 
v tomto volebním období opět nebude

Soukromá bezpečnostní činnost má dlouhodo
bě své stabilní a nezastupitelné místo v ochra
ně majetku a osob, ale i v systému vnitřní 

bezpečnosti. Ve stále větší míře doplňuje činnost 
orgánů státu a územních samosprávných celků při 
zajišťování vnitřního pořádku. Podstatně se však 
liší od jiných forem koncesovaného podnikání. 
Je to především možnost zasahování do právních 
poměrů třetích osob  při ostraze osob a majetku, 
při činnosti soukromých detektivů i při instalaci 
technologií.
Tomuto faktickému postavení soukromých bez
pečnostních služeb však dosavadní právní úprava 
neodpovídá. ČR je jednou z posledních zemí 
Evropy, kde není soukromá bezpečnost (ostraha, 
technické služby, detektivové, poradci) upravena 
zvláštním zákonem.
Bezpečnostní sekce Hospodářské komory ČR se 
legislativou komerční bezpečnostní činnosti pra
videlně a dlouhodobě zabývá. Odborná veřejnost 
i seriózní podnikatelé se shodují, že chtějí právní 

rámec oboru řešit, chtějí zlepšit pověst a vztah 
k veřejnosti a chtějí odstranit současný stav obchá
zení koncesovaných živností jinými živnostenský
mi oprávněními – takzvanou šedou zónu. Chtějí 
oddělit profesionální a eticky „naladěné“ firmy 
od těch druhých. Zákon měly ve svém programu 
prakticky všechny vlády v porevoluční době. Nikdy 
se však nedočkal celého legislativního procesu.
Současná vláda jej měla ve svém původním Pro
gramovém prohlášení a v upraveném prohlášení 
vlády ze dne 21. 12. 2022 číslo 1088 posunula 
termín předložení na 12/2024. Tím bylo praktic
ky vyloučeno přijetí zákona v tomto funkčním 
období. Také na jeho přípravě předkladatel MV 
ČR přestal pracovat a bez jakékoliv účasti odborné 
a podnikatelské veřejnosti zpracovali zde materiál 
„Soukromé bezpečnostní služby – aktuální pro
blémy a jejich možná řešení“. Tyto zcela náhodně, 
nesystémově vybrané problémy a jejich řešení HK 
ČR, a podobně i další připomínkovatelé, zcela 
odmítla. MV ČR neakceptovalo naše ani další 

připomínky, a s tímto předložili materiál do vlády 
18. 9. 2024 a vláda v usnesení to bere na vědomí. 
Předpokládá se, že bez dalších legislativních kroků 
nebo úkolů pro kohokoliv.
Proto Bezpečnostní sekce HK přivítala otevření 
komunikace o právní úpravě oboru s Výborem pro 
bezpečnost Poslanecké Sněmovny Parlamentu ČR. 
Diskutuje se možnost alespoň využít novelizace 
a pozměňovací návrhy jiné legislativy k řešení 
některých problémů, které podnikaní v oboru 
bezpečnostních služeb zatěžují a omezují.  ■

Globální veřejný dluh na šikmé ploše

Veřejné zadlužení napříč globální ekonomi
kou znovu narůstá, varuje ve své nejnovější 
zprávě Mezinárodní měnový fond. Zatímco 

v letech 20212022 došlo k mírnému poklesu, v 
tomto roce by měl celkový dluh přesáhnout 100 
bilionů dolarů (93 % světového HDP). Do konce 
této dekády pak Fond odhaduje další zvýšení až 
na 100 % HDP.
V obecném smyslu neexistuje jedna konkrétní 
hranice veřejného dluhu vůči HDP, která by 
automaticky signalizovala problém pro dluhovou 
udržitelnost. Důležitou roli totiž sehrává nejen 
rozsah zadlužení, ale také jeho struktura. Jinými 
slovy, jaká část dluhu je v rukou domácích vs 
zahraničních investorů, jaká je celková délka splat
nosti, případně implicitní úroková sazba. I proto 
může například Japonsko rozumně operovat i s 
dluhem vyšším než 260 % HDP, zatímco některé 
chudší ekonomiky mohou sklouznout do dluhové 
pasti při řádově menším zadlužení. 

Fond dále varuje před větší vstřícností politiků 
vůči rozvolněné fiskální politice. Toho jsme aktu
álně svědky v USA, kde oba prezidentští kandidáti 
počítají ve svých programech s nárůstem veřejných 
výdajů. A to v situaci, kdy činí rozpočtový deficit 
přibližně 6 % HDP a federální dluh převyšuje 120 
% HDP. Podobně neutěšená je situace i v mnoha 
evropských ekonomikách – příkladem za všechny 
budiž Francie, která bojuje s obdobně vysokými 
schodky a ke konsolidaci veřejných financí vede 
kvůli politické polarizaci extrémně složitá cesta.
To vše se navíc odehrává na pozadí rozhašené 
geopolitiky (=vyšší výdaje na obranu), zelenání 
ekonomik a stárnutí obyvatelstva, které budou v 
dalších letech zvyšovat tlak na veřejné rozpočty. O 
to důležitější je nalezení nových zdrojů hospo
dářského růstu, které i za této situace umožní 
stabilizovat veřejné finance.
Česko si z pohledu veřejného zadlužení vede rela
tivně solidně. Ano, tempo zadlužování od Covidu 

je varovné, nicméně celkový vládní dluh na úrovni 
43 % HDP patří nadále k nejnižším v EU. K tomu 
přispěla i vládní konsolidace, která stabilizovala 
veřejné zadlužení a dle Národní rozpočtové rady 
odsunula náraz na dluhovou brzdu (55 % HDP) 
o deset let na rok 2038. Nelze se nicméně ubránit 
pocitu, že rozpočtový schodek pro příští rok 240 
mld. Kč – kterému navíc chybí k ufinancování 
nižší desítky miliard – by měl být ambicióznější. 
Realita volebního roku však často bývá jiná, než by 
si ekonomové přáli…  ■
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Bezpečnost není 
samozřejmost
Další díl ze seriálů COTakhle snídani na téma… se odehrál v úterý 12. listopadu 
na půdě Hospodářské komory. Tentokrát na téma Bezpečnost není samozřejmost. 
V panelu zasedlo deset předních českých expertů, kteří více než dvě a půl hodiny 
ve čtyřech blocích diskutovali téma bezpečnosti ze všech možných úhlů.

Úvod debaty obstaralo obsáhlé zhodnocení 
současného stavu – všichni panelisté se více
méně shodli na dvou klíčových problémech. 

Tím prvním je absence kvalitní bezpečnostní 
legislativy, kterou mají všechny okolní země včetně 
Slovenska. A druhým je nastavení společnosti, kte
rá na jedné straně po bezpečnosti volá, na straně 
druhé se ale efektivním opatřením brání. Což je 
vidět na příkladu mnoha škol, kde rodiče – a často 
ani žáci a studenti – nejsou bezpečnostním opat
řením příliš nakloněni. Zmíněn byl i třetí aspekt, 
jímž je problematika odolnosti, fyzické i psychické.
Debata se stočila k technologiím, které dnes dovo
lují opatření dříve nemyslitelná – dokáží nejen mo
nitorovat prostředí a upozorňovat na abnormality, 
detekovat hrozby a rozpoznávat kritické momenty 
a rizika, dokáží i informovat o situaci všechny 
osoby v perimetru události. A mohou předávat 
i informace o vývoji dění a rady, jak se při bez
pečnostních incidentech chovat. Některé z těchto 
technologií jsou běžné i v Česku, některé využíváme 
sporadicky, některé vůbec ne. A není na vině jenom 

jejich cena, byť český nešvar se soutěžením na cenu 
se především u státních a veřejných institucí v mno
hém dotýká právě ostrahy a bezpečnostních služeb. 
Ty tak do značné míry nastavují úroveň jejich 
kvality. Problémem pro efektivnější využití dostup
ných technologií je ale i to, že často chybějí lidé 
s kvalifikací, potřebnou pro jejich nasazení. Protože 

technologie nejsou řešením, jsou pouze nástrojem. 
Stěžejním faktorem bezpečnosti ve veřejném i pri
vátním prostoru zůstává pořád člověk.
Pro mnohé možná překvapujícím bodem byl blok 
věnovaný dezinformacím, které sice nevnímáme 

ZÁVĚRY DEBATY, KTERÁ VELMI SILNĚ REZONOVALA I V PUBLIKU
	■ Změny se dějí, ale dějí se pomalu a nekoncepčně
	■ Stát je málo aktivní, chybí bezpečnostní politika i kvalitní legislativa
	■ Společnost na jedné straně bezpečnost očekává, na druhé straně se opatřením brání
	■ Nečekejme na stát a oficiální metodiky, buďme sami aktivní
	■ Bezpečnostní opatření jsou přirozenou součástí života, používejme zdravý rozum
	■ Technologie jsou skvělý pomocník, ale role člověka je nezastupitelná
	■ Skutečnému posílení bezpečnosti napomohou profesionálně připravené praktické nácviky
	■ Zásadně důležité je začít s výchovou již u dětí a nejlepšími prostředky je podpora sportu a vzdělávání
	■ Cestou k bezpečné společnosti je fyzická i mentální odolnost jedince, která tvoří fyzickou i mentální 

odolnost celku

Expertní diskuzní snídani Bezpečnost není samozřejmost hostila Hospodářská komora ČR

S ÚČASTNÍKY DISKUZNÍ SNÍDANĚ 
SE O SVÉ NÁZORY A ZKUŠENOSTI 
PODĚLILI PŘEDNÍ ČEŠTÍ EXPERTI
Helena Sováková, emeritní plukovnice 
AČR, odbornice na psychologii krize v týmu 
platformy Vyjednáváme.cz

Markéta Šimečková, Head of Safety and 
Security Fosfa

Jan Burian, generální ředitel společnosti 
Safe Technology

Milan Ceeh, ředitel Siemens Smart 
Infrastructure Buildings a viceprezident 
Asociace technických bezpečnostních služeb 
Grémium Alarm

Zdeněk Kalvach, mezinárodně uznávaný 
bezpečnostní konzultant a poradce 
Univerzity Karlovy pro ochranu měkkých cílů

Tomáš Kolomazník, spoluzakladatel 
společnosti CSC, člen bezpečnostní komunity 
Asociace absolventů Ženevského centra pro 
bezpečnostní politiku

Michal Moroz, výkonný ředitel Asociace 
kritické infrastruktury ČR, dříve působil ve 
společnostech Securitas, Pinkerton nebo jako 
náměstek ministra vnitra

Jaromír Průša, bezpečnostní konzultant, 
jednatel a výkonný ředitel společnosti Asset 
Protection agency

Zdeněk Rod, spoluzakladatel 
společnosti CSC, Západočeská univerzita, 
Fakulta filozofická, Katedra politologie 
a mezinárodních vztahů

Ladislav Suk, kyberbezpečnostní konzultant, 
specialista na NIS2, dříve kyberbezpečnost 
řešil pro zákazníky Vodafone, dnes je v této 
oblasti i poradcem AKI
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jako tvrdé bezpečnostní riziko, ale mohou mít 
potenciální vliv na reputaci a sekundárně i negativní 
finanční dopad na byznys. Nejsilněji je ovšem vní
mán jejich potenciál ovlivňovat atmosféru a sociální 
vztahy v týmech – dezinformace mají potenciál zvy
šovat nejistotu a nabourávat týmovou soudržnost.

Poslední blok přesunul pozornost ke zkušenostem 
z podnikové praxe. Podniková sféra stále více řeší 
kyberbezpečnostní rizika, ale to neznamená, že ta 
ostatní pominula. Jedinou cestou k bezpečným fir
mám je ale praktický nácvik. Jak se shodli všichni 
přítomní, těžko dokáže někdo čelit situacím, pro 

které nemá žádnou strategii. Protože bez strategie 
přicházejí ke slovu instinkty, které znají jen tři 
reakce na kritické situace: Útok, Zamrznutí nebo 
Útěk. Všechny jsou špatné.  ■

PETR KARBAN

Zdeněk Kalvach a Helena Sováková

Milan Ceeh a Jan Burian

Markéta Šimečková

Jaromír Průša a Zdeněk Kalvach

Michal Moroz a Zdeněk Rod

Tomáš Kolomazník a Ladislav Suk
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Podpora zdraví ze strany firem  
může snížit nemocnost

Významná pomoc  
stagnující ekonomice
Přínosům firemní zdravotní péče v kontextu spokojenosti zaměstnanců jsme se věnovali již několikrát. Jak je to ale 
s ekonomickou návratností těchto programů? Proč se zaměstnavatelům vyplatí investovat do preventivní zdravotní péče 
pro jejich zaměstnance? O tom je tento příspěvek, který připravila společnost Health+.

Na nemocenskou nyní stát i zaměstnavatelé 
vynaloží více než 60 miliard korun ročně. 
K tomu je ale třeba připočítat ještě jeden 

náklad – a to negativní vliv na snížení produk
tivity zaměstnanců. Správně nastavené preven
tivní programy ale dokáží firmám o více než 
desetinu snížit počet dní, které pracující stráví 
ročně na nemocenské, a prodloužit dobu aktivní 
pracovní činnosti až o jeden a půl roku. Kdyby 
tyto programy zavedly všechny firmy v České re
publice, získali bychom navíc v přepočtu více než 
85 tisíc kvalifikovaných pracovníků. V současné 
situaci, kdy většina firem jako největší problém 
označuje právě nedostatek kvalifikované pracovní 
síly, by to bylo nejen tolik potřebné řešení, ale 
i jistota zvýšení příjmů. A to jak firem, ale i státní 
pokladny.
Každý zaměstnavatel si jistě umí představit, jaké 
výhody by mu přineslo navýšení počtu pracov

níků – jak by plně kvalifikovanou pracovní sílu 
s její produktivitou práce mohl využít ve svém 
podniku. Pro stagnující českou ekonomiku by 
takto významné snížení nemocnosti bylo jistě 
vítanou vzpruhou.

Příkladem je Finsko jako  
průkopník veřejného zdraví
Jak mohou zaměstnavatelé přispět k tomu, 
aby zvýšili produktivitu zaměstnanců o 10 % 
a prodloužili jejich aktivní pracovní život o jeden 
celý rok? Cestou je zdravotní péče a preventivní 
programy, které zaměstnavatel spolu s koordi
nujícím lékařem vytváří na klíč svému provozu 
a zaměstnancům. S tímto modelem přišlo Finsko 
již před více než padesáti lety. Získané zkušenosti 
této severské zemi umožnily stát se ambasadorem 
firemního lékařství v rámci Evropské unie. Je to 
pěkný příklad toho, jak společné zájmy zaměstna

vatelů a zdravotníků mohou mít výrazně pozitivní 
dopady na zdraví celé populace – a to především 
díky podpoře primární prevence.
Od zavedení firemního instrumentu veřejného 
zdraví ve Finsku vzrostlo využití zdravotnických 
služeb mezi pracující populací o plných 66 %. 
Výsledkem bylo mimo jiné výrazné snížení počtu 
kardiovaskulárních onemocnění, a to na pětinu 
proti hodnotám ze 70. let, prodloužení odchodu 
do důchodu o 3 roky, snížení počtu smrtelných 
úrazů na pracovišti o 85 % a redukce pracovních 
onemocnění o 39 %. Finsko je dnes díky tomu 
na špici evropských států a může se pochlubit 
nejmenším výskytem preventabilních onemocnění 
a předčasných úmrtí v Evropě.
Pozitivní efekty pro finskou společnost, zaměstna
vatele i státní pokladnu byly a jsou neoddiskutova
telné. Jedním z hlavních motivátorů ze strany státu 
byly také daňové úlevy, které se však několikaná

5 %
Každý den chybí 
na pracovišti 5 % 
zaměstnanců kvůli 
pracovní neschopnosti.

38 %
38 % všech příčin pracovní 
neschopnosti jsou 
preventabilní onemocnění.

47 %
47 % preventabilních 
nemocí zkracuje náš aktivní 
život.

50 %
Podpora zdraví 
zaměstnanců tvoří 
50 % hodnocení v oblasti 
sociální odpovědnosti 
v rámci ESG reportingu.

16 %
Díky správné zdravotní péči 
lze pracovní neschopnosti 
snížit nejméně o 16 % 
a prodloužit aktivní život 
o jeden a půl roku.

CO ŘÍKÁ STATISTIKA?
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sobně vrátily. Mimo jiné i v tom, že zprostředkova
telem potřebné zdravotní prevence a péče se stali 
firmy a zaměstnavatelé.

I v Česku vede cesta ke zvýšení 
produktivity práce prostřednictvím 
zapojení zaměstnavatelů
Programy podporující zdraví zaměstnanců mají 
nejen prokazatelné ekonomické a zdravotní pří
nosy, ale zaměstnavatelé jimi taktéž mohou ukázat 
svou iniciativu v oblasti udržitelného podnikání 
a vytvořit si konkurenční výhodu tím, že po
skytnou svým zaměstnancům zajímavý a žádaný 
benefit. Odpovědnost za zdraví svých zaměstnan
ců má vysokou hodnotu v ESG reportingu a může 
zvýšit hodnotu faktoru sociální odpovědnosti až 
o 50 %. Podpora zdraví zaměstnanců tedy přesa
huje svůj čistě ekonomický rozměr – představuje 
nezbytnou investici do lidského potenciálu, posi
luje sociální odpovědnost zaměstnavatelů, mini
malizuje negativní dopady výkonu práce na zdraví 
a přispívá ke zvýšení firemní kultury v oblasti 
zdravého životního stylu. V této souvislosti stojí 
za to upozornit, že firmy s takovými sociálními 
standardy v posledních šesti letech rostly 2× až 
3× více než firmy bez výrazných činností v oblasti 
sociální odpovědnosti. Mimochodem, ESG 
reporting bude pro všechny firmy v Evropské unii 
povinný již od roku 2027.

Digitalizovaný pohled na zdraví: třetině 
pracovních onemocnění lze předejít
Důležitou součástí systému firemní zdravotní péče 
jsou nástroje prediktivní medicíny, které využívají 
roztříděná digitalizovaná zdravotní data s použi
tím umělé inteligence. Za pomoci dat a umělé in
teligence můžeme předvídat vývoj zdraví pacienta, 
a tudíž cíleně vybírat co nejvhodnější preventivní 
opatření. Prevenci díky prediktivní medicíně je 
možné výrazně zacílit.
Takovéto nástroje v současnosti již kromě Finska 
používají i další státy, jako jsou Dánsko, Izrael či 
Estonsko. Zkušenosti ale máme již i my v České 
republice. Inspirací jsou například mezinárodní 
společnost Medicover nebo lokální Health+. 
Úspěšně využívají podobné nástroje jako severské 
státy a již dnes nabízejí svým klientům produkt, 
který umožňuje sledovat jejich zdraví z úplně 
jiného pohledu.
Obecně však stále bohužel platí, že délka života 
ve zdraví v naší zemi stagnuje. Přitom třetině 
onemocnění v pracovním věku lze i u nás při 
správném přístupu předejít. Moderní technologie 
mohou pomoci plánovat prevenci a zdravotní péči 
vedenou týmem firemního lékařství. Zaměstna
vatel průběžně dostává obraz o efektivitě péče 
o své zaměstnance. Digitalizace, která pomáhá 
s přesnějším vyhodnocením zdravotních údajů, 
umožňuje zaměstnavateli přímo měřit úspěš
nost jednotlivých opatření pro podporu zdraví 
a upravovat program zdraví podle potřeby pro celý 
kolektiv zaměstnanců.

MUDR. PAVEL ŠNAJDR, PH.D.
Má atestaci z všeobecného lékařství, kterému se také věnuje na soukromé klinice Health+. 
Vyučuje také mediky 1. ročníku na Anatomickém ústavu 1. lékařské fakulty UK. Jeho každodenním 
medicínským tématem je stonání pacienta s důrazem na porozumění jeho širšího kontextu. Vnímá 
emoční zdraví jako základní předpoklad spokojeného života, je také velký propagátor zdravého 
spánku a jeho vlivu na celkové fungování lidského těla. 
Kromě praktického lékařství se věnuje zavádění umělé inteligence (AI) do zdravotnictví. Klinika 
Health+ využívá jako jedna z prvních v České republice telemedicínu, svým pacientům nabízí 
vlastní aplikaci, ale především pracuje s digitalizovanou podobou všech lékařských zpráv, které 
shromažďuje posledních 14 let.
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Prevence je základ – a zaměstnavatelé 
mohou výrazně pomoci
Česká republika tradičně patří k zemím s vysokou 
úrovní zdravotnictví. A to i díky dostatečným 
financím od zaměstnavatelů, kteří nyní ze svých 
rozpočtů hradí většinu veřejného zdravotního 
systému. Českému zdravotnictví se ale pořád ne
daří tyto prostředky efektivně využívat. Odhaduje 
se, že až 25 % onemocnění v naší republice je 
preventabilní, čili je jim možné předejít. Bohužel 

dle kvalifikovaných odhadů až třetina Čechů 
v produktivním věku preventivní prohlídky úplně 
ignoruje. Díky lepšímu systému dostupnosti 
zdravotní péče pro pracující populaci, právě ve 
firmách a u zaměstnavatelů, by opatření, která 
umožní vytvořit specifické programy podpory 
zdraví, byla přínosem nejen pro firmy, ale i pro 
celou ekonomiku. 

  PAVEL ŠNAJDR, Klinika Health+
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Letiště Praha hned dvakrát uspělo 
v hodnocení ESG
Letiště Praha se díky dvěma nezávislým hodnocením ESG zařadilo mezi deset nejodpovědnějších firem. První ocenění udělila 
Fakulta podnikohospodářská VŠE v rámci ESG ratingu 2024, který probíhal zároveň s vyhlášením prestižního žebříčku Česká 
elita. Letiště Praha zde obsadilo 17. místo, a je tak třetí nejhodnotnější firmou, kde stát figuruje jako hlavní vlastník. V rámci 
hodnocení ESG Excellence v rámci České elity získalo letiště spolu s Moneta Money Bank nejlepší známky v této oblasti.

Druhé ocenění bylo Letišti Praha uděleno 
Asociací společenské odpovědnosti v rámci 
Žebříčku ESG. I zde se letiště umístilo mezi 

deseti nejlepšími velkými firmami, které úspěšně 
implementovaly udržitelné principy do svého 
fungování. Kromě toho bylo Letiště Praha vybráno 
spolu s dalšími čtyřmi firmami k představení 
příkladů dobré praxe. Za letiště byl prezentován 
přístup k ochraně životního prostředí, který byl 
v rámci hodnocení ESG velmi pozitivně oceněn. 
Byly zmíněny také konkrétní kroky letiště 
v oblasti podpory biodiverzity a využívání 
finančních nástrojů, které využívá jako motivaci 
leteckých dopravců k nasazování tišších letadel, 
stejně jako financování protihlukových opatření, 
která jsou na tyto poplatky navázána.
„Mezi naše hlavní cíle patří podpora pestrosti druhů 
a stanovišť, dosažení uhlíkové neutrality do roku 
2030 a zapojení našich partnerů do těchto aktivit. 

Máme také několik grantových programů, například 
Dobré sousedství, Ventilace nebo Biodiverzita, v je
jichž rámci letos rozdělíme zhruba 47 milionů korun. 
Navíc dlouhodobě podporujeme jazykové vzdělávání 
dětí na základních školách, protože sami v prostředí 

mezinárodního letiště vnímáme, jak důležitá je 
komunikace v cizích jazycích,“ dodala k hlavním 
aktivitám Soňa Hykyšová, ředitelka Životního 
prostředí, udržitelnosti a ESG Letiště Praha.  ■
ŠÁRKA VAVŘENOVÁ
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• Zaparkujete váš vůz přímo před vchodem

• Nemusíte se o nic starat – odbavíme vás i vaše zavazadla

• Odpočinete si v soukromém salonku

• Projdete individuální bezpečnostní kontrolou

Nerušeně

Privátní cesta letištěm

www.prg.aero
VÍCE INFORMACÍ
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Banka a gaming?

Česká spořitelna cílí na hráče 
počítačových her
Pomáhá jim se zlepšováním finančního zdraví
Je to již téměř dva roky, kdy se Česká spořitelna začala intenzivně v komunikační kampani věnovat komunitě hráčů 
počítačových online her. Důvod je jednoduchý. Podle průzkumu agentury NMS a České spořitelny se tzv. gamingu v ČR 
pravidelně věnuje 37 % obyvatel, tedy 2,5 milionu lidí, kteří v průběhu hraní online her provádějí množství finančních 
transakcí. A pro banku je to příležitost této cílové skupině pomáhat se zlepšováním finančního zdraví.

Klienti Spořitelny si mohou vybrat virtuální kartu se třemi motivy hry Kingdom 
Come: Deliverance II – dobrodruh, válečník, nebo rytíř

Důvody, proč Česká spořitelna vstoupila 
do oblasti gamingu, vysvětluje Monika 
Hovorková, která v bance zodpovídá za 

značku a komunikaci: „V herním průmyslu 
dochází k obrovskému množství finančních 
transakcí. Ať jde o výdaje na pořízení počítače, 
herní konzole, příslušenství, her, ale i o výdaje 
v průběhu hraní her samotných. Ne všichni 
hráči přitom vědí, jak s penězi zodpovědně 
nakládat. Proto jim chceme pomáhat prostřed
nictvím rad, tipů či návodů, na jejichž základě 
budou hráči úspěšnější nejen v hraní ve virtuá
lním prostředí, ale i v reálném světě. Máme 
rovněž potvrzené řadou výzkumů a studií, že 
gaming rozvíjí mnoho užitečných kompetencí, 
jako jsou znalost jazyků, schopnost rozhodová
ní, týmovost, trpělivost, postřeh, kreativita nebo 
strategické myšlení.“
Spořitelna je dnes aktivní na globálně nejpo
pulárnější herní streamovací službě Twitch 
a ve své komunikační kampani pravidelně 
oslovuje komunitu českých hráčů online her.

Spolupráce banky s Warhorse Studios
Fakt, že to Česká spořitelna myslí s gamingem 
opravdu vážně, potvrzuje i nedávné oznámení 
spolupráce s jedním z nejúspěšnějších českých 
studií Warhorse Studios. Příznivci gamingu 
tak například naleznou v mobilní aplikaci 
George tři motivy virtuálních karet s motivem 
středověké hry Kingdom Come: Deliveran
ce II, kterou Warhorse Studio uvede na trh 
v únoru příštího roku. Nebo mohou získat ve 
věrnostním programu Moneyback řadu slev 
od e shopu Xzone. Naleznou tam například 
15% slevu na veškerý merch s tematikou 
Kingdom Come: Deliverance II.
Klienti Spořitelny si mohou vybrat virtuální 
kartu se třemi motivy hry Kingdom Come: 
Deliverance II (dobrodruh, válečník, nebo 
rytíř).

Spořitelna na téma gamingu a nové virtuální karty bude 
klást důraz také v novém TV spotu, ve kterém hraje hlavní 
roli hrdina středověké hry Jindřich. Spot, který připravovala 

agentura VML, vznikl v herním softwaru 
Unreal Engine. Celá kampaň banky k virtuá
lním kartám je rovněž k vidění na online 
platformách (YouTube, TikTok, Instagram), 
českých herních webech a také na streamovací 
platformě Twitch.

Herní zóna na mistrovství republiky
Spořitelna rovněž nemohla chybět na Mist
rovství České republiky v počítačových hrách, 
které proběhlo v Brně ve druhé polovině listo
padu. Měla zde pro zájemce umístěnou vlastní 
herní zónu, kde měli návštěvníci jedinečnou 
příležitost zahrát si poprvé v České repub
lice demo ukázku nového Kingdom Come: 
Deliverance II.
„Oblasti gamingu se intenzivně věnujeme již 
druhým rokem. Na začátku jsme se v rámci 
našeho komunikačního gamingového koncep
tu #LevelUpYourLife soustředili na etablování 
Spořitelny v herní komunitě, a to zejména 
rozvíjením strategických partnerství. Nyní 
se chceme v naší gamingové komunikaci 
zaměřit na komplexnější témata, která se 
týkají například podpory žen v gamingu nebo 
posilováním mentálního zdraví a odolnosti 
u hráčů a hráček,“ doplňuje Jakub Kuneš, 
který má gaming v České spořitelně na sta
rosti.  ■

MILAN KREJČÍ
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Women in Tech

Podzimní smršť novinek a úspěchů
Iniciativa Women In Tech (WIT) se propojila s platformou Women4Business (W4B) pod vedením viceprezidentky 
Hospodářské komory Jany Havrdové. V rámci vzdělávání Women In Tech byly ženám z komunity zpřístupněny dva 
workshopy – workshop Canva a workshop AI pro marketing. Obě akce se staly jedinečnou příležitostí pro rozvoj dovedností 
v designu a marketingu, a také pro networking a navázání cenných kontaktů mezi členkami obou komunit.

Účastnice workshopu Canva Petra Jando
vá z MSD řekla: „Byl to opravdu nejlepší 
workshop, na kterém jsem kdy byla. Pan 

školitel je úžasná kapacita a o tématu dokáže mluvit 
srozumitelně a s nadšením.“
Jana Havrdová ke spolupráci uvedla: „Platforma 
Women4Business má za cíl propojovat již stávající 
aktivity a umožnit vhodné sdílení příkladů nejlepší 
praxe, stejně jako podporovat networking a nové 
nápady. Jsem ráda, že se propojení se vzdělávacími 
kurzy v rámci WIT povedlo a účastnice WIT budou 
vítány i v rámci setkání platformy W4B.“

Novinky z alumni komunity
Velká gratulace patří absolventce prvního ročníku 
Women In Tech Bohdaně Goliášové, která získala 
ocenění Osobnost českého digitálu pro rok 2024. 
Autorka platformy Tvůrci v praxi dlouhodobě 
podporuje kreativní talenty a jejich profesní růst. 
K ocenění dodává: „Titul Osobnost českého digitálu 
2024 je pro mě důkazem, že i ženy můžou být 
úspěšné na poli moderních technologií. Těší mě, 

že mohu být inspirací a jsem přesvědčená, že další 
absolventky WIT mě budou následovat.“

A další úspěchy našich absolventek?
Andrea Bohačíková, M.arter
	■ Jako jediná žena se umístila v kategorii Impact 

Stars žebříčku Deloitte Technology Fast 50 
Central Europe.

	■ Spustila První podnikatelský akcelerátor pro 
mámy a budoucí mámy v Evropě.

	■ Získala cenu sympatie v soutěži Žena roku 2024.

Klára Hrdá, Semínkovna
	■ Získala grant od Nadace Tipsport v programu 

Sázíme budoucnost na podporu programu 
Patron semínek.

	■ Stala se členem mezinárodní sítě Lets Liberate 
Diversity jako první česká organizace.

	■ Uzavřela grant Challenge Fund s partnerem 
z Gruzie, kde díky programu vzniklo po vzoru 
Semínkovny dvanáct nových semínkových 
knihoven v Gruzii.

Sandra Lacinová, Via Connecta
	■ Získala prostory pro komplexní poskytování 

služeb rodinám osob s poruchou autistického 
spektra v Mladé Boleslavi.

	■ Připravuje VR řešení, které umožní nahlédnout 
do světa osob s poruchou autistického spektra, 
a tak se více naladit na jejich potřeby.

	■ Připravuje se na vstup investora.

Julie Šislerová, Holky v metaverse
	■ Navázala spolupráci s evropskou komunitou 

Women in Immersive Tech a Euromersive a sta
la se ambasadorkou těchto komunit pro ČR.

	■ Zajistila, že o Apple Vision Pro nemluví v mé
diích jen muži, ale díky medializaci se o této 
problematice vyjadřují v časopisech Forbes nebo 
Wired CZ právě i holky z komunity.

	■ Zúčastnila se řady konferencí s úspěšným stán
kem Magic AR Mirror. Nenechte si jej v Palladiu 
ujít ani vy.

S Andreou Bohačíkovou a Julií Šislerovou jsme 
měly možnost se potkat na workshopu Jak svůj 
podnikatelský záměr co nejlépe prodat s Martinou 
Kemrovou. Účastnice si vyzkoušely, jak efektivně 
strukturovat prezentaci a využít klíčové prezen
tační dovednosti k tomu, aby zaujaly investory, 
V centru pozornosti byly i důležité aspekty jako 
řeč těla, práce s hlasem a sebevědomé působení. 
Po teorii následovala praxe, kdy každá účastnice 
dostala pět minut na svůj pitch a následně dostala 
zpětnou vazbu. A protože všechny projekty jsou 
ve stadiu růstu a hledání investorů, tak nám držte 
palce!

A kde se můžeme potkat?
Další akcí je Women in Tech Breakfast, pořádaná 
již tradičně ve spolupráci s EIT Mobility Hub. 
Tentokrát bude na téma EduTech a zúčastní se jí 
Hana Součková CEO SAP ČR, Lola Onipko za 
projekt Invest in Bravery, Roksolana Ilnycka za 
projekt Podnikavá hlava a alumni prvního ročníku 
Women in Tech Maria Šimůnková. Své projekty 
představí Sandra Lacinová, Karolína Tomášková 
a Anna Chesnokova.  ■

LINDA ŠTUCBARTOVÁ
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Praha letos na podzim 
na americkém trhu nezahálela
Prague Convention Bureau v posledních měsících aktivně prezentovalo českou metropoli a její širokou nabídku služeb 
kongresového průmyslu zájemcům z regionu Severní Ameriky.

Martina Fundaro, zastupující Prague Con
vention Bureau v tomto regionu, se osobně 
zúčastnila několika akcí napříč regionem, 

v rámci kterých měla možnost sdílet novinky 
z kongresové Prahy. Kromě toho Prague Conventi
on Bureau ve spolupráci s partnery zorganizovalo 
roadshow, které se zúčastnila více než stovka 
klientů.

Severoamerická roadshow  
zaznamenala úspěch
Prague Convention Bureau ve spolupráci s Letiš
těm Václava Havla Praha a zahraničním zastoupe
ním agentury CzechTourism pro USA a Kanadu 
úspěšně zorganizovalo US and Canada Roadshow 
ve třech klíčových severoamerických destina
cích: New Yorku, Torontu a Los Angeles. Akce, 
která se konala od 30. září do 3. října, měla za cíl 
odprezentovat Prahu jako špičkovou meetingovou 
a incentivní destinaci.
Za účasti zástupců sedmi hotelů, společenských 
prostor a DMC společností z České republiky 
přivítala roadshow celkem 110 klientů a vygene
rovala hned několik slibných poptávek. Účastníci 
měli možnost poznat kongresovou nabídku Prahy, 
unikátní spojení historie a moderny, které česká 
metropole představuje, a též samozřejmě její 
otevřenost pro všechny akce od různých setkání 
přes incentivy, konference až po výstavy a veletrhy. 
Klienti měli také možnost v průběhu roadshow 
vyhrát zajímavé ceny, včetně pobytu v Praze.
„Zástupci Prague Convention Bureau navíc spo

lečně s Air Canada v průběhu roadshow oznámili 
nadcházející spuštění přímého leteckého spojení 
z Toronta do Prahy, které bude v provozu od léta 
2025. Tato linka zajistí ještě lepší dostupnost české 
metropole pro kanadské návštěvníky a očekává se, 
že přispěje i k růstu v segmentu obchodních cest,“ 
dodává Martina Fundaro.

Nemohli jsme chybět  
na veletrhu IMEX America
Krátce po skončení roadshow se Martina Fundaro 
vydala na veletrh IMEX America, který je jedním 
z nejvýraznějších na severoamerickém trhu. 
Veletrh se letos konal opět v Las Vegas, a to od 
8. do 10. října. Během něho uskutečnilo Prague 
Convention Bureau na 40 obchodních schůzek, 
které vyústily v další slibné poptávky a napomohly 
k dalšímu posílení pozitivního vnímání Prahy jako 
žádané kongresové destinace.

Oslavili jsme partnerství Prahy 
a Phoenixu jakožto sesterských měst
V sobotu 19. října se Prague Convention Bureau 
zúčastnilo akce The Mayor’s International se sta
rostkou amerického města Phoenix – Kate Gallego. 
Akce bylo spolupořádána Generálním konzulátem 
České republiky v Los Angeles a oslavila speciální 
partnerství Prahy a Phoenixu jakožto sesterských 
měst. Setkání přivítalo obchodní a politické před
stavitele z Arizony a na akci zavítal též náměstek 
ministra zahraničních věcí České republiky. Pra
gue Convention Bureau mělo unikátní příležitost 

na akci přizvat též své klienty, neboť právě Arizona 
je sídlem hned několika významných společ
ností působících v kongresovém průmyslu jako 
například HelmsBriscoe, HPN Global nebo Global 
Cynergies.
„Starostka Kate Gallego a zástupci Prahy zdůraznili 
na akci důležitost tohoto partnerství mezi oběma 
městy především z hlediska pěstování mezikulturní 
výměny, vzájemného porozumění a ekonomického 
růstu. Právě již zmíněná přítomnost špiček obchod
ního a politického života podtrhla dosavadní spolu
práci, a především znamenala vyjádření silné vůle 
pro pokračování a další rozvoj tohoto partnerství,“ 
dodala Martina Fundaro.
Akce se konala v Chateau Luxe ve Phoenixu, 
stát Arizona, a nesla se ve znamení obohacující 
konverzace, navazování nových partnerství a sdí
lení společných budoucích vizí. Součástí večera 
bylo i loutkové představení česko slovensko
amerického divadla.

Zúčastnili jsme se  
October Chapter Experience
Ve čtvrtek 24. října se pak Martina Fundaro 
zúčastnila akce October Chapter Experience 
pořádané asociací Meetings Professionals Inter
national ve Fort Worth, Texas. V průběhu setkání 
měla možnost potkat se se zhruba 150 odborníky 
z kongresového průmyslu z regionu Dallas / Fort 
Worth.  ■

HANA KREJBICHOVÁ
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Hlavní město Praha
Probuďte týmového ducha 
a kreativní nadání v kulisách 
stověžaté Prahy
Stověžaté město na březích řeky Vltavy okouzluje návštěvníky nejen svou bohatou historií a nepřeberným množstvím 
pamětihodností. Je i vyhledávanou destinací pro incentivní programy, které v sobě kloubí zábavu, kreativitu a týmového 
ducha, a to v jedinečných kulisách historického centra zapsaného na seznam UNESCO. Praha nabízí nespočet příležitostí, jak 
netradičně objevovat nejen kulturní a historické dědictví, ale i své vlastní kreativní schopnosti. Čekají vás zážitky, na které se 
nezapomíná, jako například hudební workshopy, audiovizuální programy, práce se sklem nebo třeba tvorba graffiti.

Při objevování krás matičky měst zůstává 
navíc Praha věrná principům udržitelnosti 
a ctí ekologické přístupy, na které často dbají 

i sami klienti. Každé zákoutí historického centra 
můžete prozkoumat prostřednictvím zážitkových 
her, vyhlídkové jízdy designovou historickou 
tramvají či vyjížďkou na plně elektrických katama
ránech. Objevte město, které vás nejen nadchne, 
ale také posílí týmovou spolupráci a rozvine vaše 
kreativní já.

Objevte svůj talent
Nechte se Prahou inspirovat tak jako v minulosti 
mnoho věhlasných umělců a zjistěte, jestli ve vás ne
dříme jedinečný talent. V české metropoli se kromě 
účasti na bezpočtu kulturních akcí můžete i aktivně 
zapojit do různorodých workshopů, které prověří 
vaši zručnost, hudební sluch či umělecké cítění.
V Praze zvládnete i jinak nemožné – například 
naučit se za dvě hodiny hrát jako orchestr, a to 
během aktivity Orchestrate společnosti Catalyst 

Czech Republic. Aktivita začíná jako soukromý 
koncert pod vedením dirigenta Národního divadla 
s profesionálními hudebníky. Účastníci ale netuší, 
že po poslední písni se oni stanou hudebníky pod 
vedením dirigenta a z muzikantů se stanou jejich 
lektoři, kteří je provedou systémem učení, kde není 
potřeba znalost hudebních not nebo zkušeností 
s nástroji, aby na konci zahráli úžasný koncert. Ten 
je vyvrcholením akce, která je zážitkem na celý 
život pro všechny zúčastněné.
Nejen svůj sluch potrénují účastníci audiovizuál
ních workshopů KunstPlay, které pořádá Kunstha
lle Praha. Společně s lektory a umělci objeví zájem
ci možnosti audiovizuálních technologií a zbrusu 
nové přístupy k tvoření. V rámci KunstPlay lze 
vyzkoušet například tvůrčí psaní s využitím umělé 

inteligence, uměleckou knižní vazbu, tvorbu beto
nové sochy či artového videoklipu.
Manuálně zdatní jedinci si pak mohou díky pro
gramům DMC společností jako Liberty Incenti
ves & Congresses či Passion for Prague vyzkoušet 
náročnou práci s křehkým materiálem. V Praze 
již zdomácněla incentiva v podobě zdobení 
sklářských výrobků, při níž účastníci vtisknou 
předpřipraveným výrobkům svůj jedinečný krea
tivní styl. Kromě zdobení, které probíhá například 
v Manto Gallery, si však zájemci mohou vyzkoušet 
i samotné foukání a pískování skla v Prague Glass 
Experience (Pragl). A protože se výroba skla 
neobejde bez vysokých teplot, k tomuto worksho
pu patří i ochutnávka piva Cvikov, které přijde 
u rozpálených pecí vhod.
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Pevnou ruku s jemným tahem ocení i účastníci 
graffiti workshopu, který je skvělou příležitostí, jak 
proniknout do kultury a historie tohoto globálního 
městského fenoménu, jenž v podobě muralu zdobí 
nejednu pražskou zeď. Zkušení street art umělci 
provedou celou skupinu kompletním procesem 
tvorby graffiti od nápadu přes návrh až k samotné 
realizaci. Maluje se na legální stěnu ve veřejném 
prostoru či na vlastní stěnu objednatelů. Alter
native Prague Tours pro graffiti workshop pak 
kromě zajištění lektorů připraví i vše potřebné od 
ochranných pomůcek, pomůcek pro skicování až 
po různé druhy barev a trysek.

Pátrejte po pokladu
Tradiční prohlídky města odkrývající historii, 
kulturu, tajemná zákoutí a příběhy, ale i novo
dobé počiny nemusí nutně probíhat ekologicky 
náročnou cestou. V Praze lze zvolit hned několik 
možností, jak objevit každý skrytý kout stověžaté 
matičky měst, aniž byste destinaci příliš zatížili.
Ačkoliv to nemusí být obzvláště pro zahraniční 
návštěvníky na první pohled zjevné, Praha je velice 
kompaktní destinací, která je jako stvořená pro 
pěší toulky. Ozvláštnit prohlídku města lze díky pá
trání po královském pokladu v rámci hry Záhada 
korunovačních klenotů od GetOutFun. Skupinová 
aktivita v oblíbeném formátu kombinuje zábavu 
s historií i s pohybem na čerstvém vzduchu a je 
vhodná pro týmy v jakémkoliv složení. Zápletka 
hry zavede hráče do doby stavovského povstání 

v roce 1619, kdy byl nařízen převoz královských 
korunovačních klenotů z hradu Karlštejn do Prahy. 
Její součástí je nešťastná událost – ztráta drahocen
ných klenotů. Úkolem účastníků je pomoct s na
lezením ztracených klenotů a navrácením chlouby 
českého národa. Dva a půl kilometru dlouhá cesta 
za zmizelými cennostmi začíná na Staroměstském 
náměstí a směřuje k Pražskému hradu. Hráči 
tak pomocí indicií řeší zábavné úkoly a zároveň 
navštěvují nejkouzelnější místa staré Prahy.

Praha designová
Pokud pěší objevování pamětihodností města unaví 
účastníky incentivy, není zaslouženějšího odpočinku 
než nasednout na poetickou jízdu v designové tram
vaji T3 Coupé skládající poctu legendární tramvaji 
Tatra T3 ze 60. let minulého století, a to unikátně 
jen v Praze. Vyhlídkové jízdy touto výletní tramvají 
v luxusním polootevřeném voze s designovým 
řešením interiéru jsou součástí nabídky Dopravního 
podniku hlavního města Prahy (DPP). Dopravní 



54   www.komora.cz

  MICE

podnik ve spolupráci se studiem Anna Marešová 
designers vytvořil jedinečný koncept výletní tram
vaje navazující na tradici slavných kolejových do
pravních prostředků, který byl v roce 2019 oceněn 
prestižní designérskou cenou RED DOT DESIGN 
AWARD v kategorii Product Design. Designéři se 
nejvíce inspirovali původní tramvají Tatra T3, pro 
novou konstrukci dokonce použili originální prvky 
ze starých vozů. Místo pultíku pro prodej jízdenek 
ve starých tramvajích je pro luxusnější zážitek 
v interiéru T3 Coupé umístěný stylový bar. K pře
pychové jízdě patří i adekvátní občerstvení: přání 
mohou být různá, proto DPP upravuje nabídku 
podle individuálních požadavků objednatele. Navíc 
je možné zajistit hudební produkci či průvodcovské 
služby v různých jazykových verzích.

Poznejte každé zákoutí města udržitelně
I ti, kteří již objevili různá zákoutí Prahy ze 
„souše“, mohou pražská panoramata objevovat ze 

zcela jiné perspektivy, a to naprosto udržitelně. 
Řeč je o unikátních elektrických katamaránech, 
které navrhla, nechala si postavit a dnes na Vl
tavě provozuje společnost Prague Boats. Jejich 
nejmenší elektrické lodě provezou menší skupiny 
takovými místy, jako je Čertovka nebo oblouky 
Karlova mostu. Nejmodernější plně elektrické 
katamarány, včetně nejnovější Anny Caroliny, 
pak nezatěžují životní prostředí žádnými spali
nami a přinášejí úplně nový zážitek z plavby. Na 
základě unikátní koncepce Prague Boats byly 
lodě postaveny přímo pro Prahu v posledních 
pěti letech. Udaly směr světovému vývoji elektric
kých lodí a podle jejich vzoru už vznikli i jejich 
následovníci třeba v USA. Větší i menší skupiny 
pak mohou využít některou z velkokapacitních 
lodí s panoramatickými okny. Ty ve spojení 
s gurmánským zážitkem a hudebním doprovo
dem nabízejí perfektní volbu pro firemní večírky, 
setkání s obchodními partnery, teambuildingy, 

workshopy či produktové prezentace, a to za 
jakéhokoliv počasí.

Incentiva na míru vašim potřebám
Nepřeberná nabídka kongresové Prahy umožní 
splnit přání i těm nejnáročnějším klientům. Ať 
už hledáte možnosti pro příjemně strávený večer 
v podobě kulturního zážitku, aktivní trávení času 
při objevování krás města, nebo je vaším cílem 
posílit týmového ducha a kreativitu účastníků 
prostřednictvím různých workshopů a team
buildingových aktivit, Praha vás jistě nezklame. 
Propojení historie, moderních technologií a umě
lecké tvorby činí českou metropoli výjimečnou 
destinací pro incentivní akce všech typů. Díky své 
inspirativní atmosféře, nabídce rozmanitých aktivit 
a jedinečnému prostředí zanechá Praha v každém 
účastníkovi silný dojem.  ■

HANA KREJBICHOVÁ
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Kongresové centrum Praha
Špičkový servis v unikátních kulisách
Prvotřídní služby, designové interiéry i poloha v blízkosti centra města činí z Kongresového centra Praha (KCP) prémiového 
poskytovatele služeb na domácí i světové scéně. Prostory vybavené nejmodernější technikou hostí prestižní akce, které díky 
působivé atmosféře a panoramatickým výhledům zanechávají dojem nezapomenutelnosti.

Flexibilní prostory a genius loci
Variabilní prostory monumentální budovy běžně 
hostí až tři paralelní eventy pro tisícové publikum. 
KCP však v minulosti dokázalo zvládnout i 11 vel
kých akcí za jediný den. „Konání několika velkých 
kongresů a konferencí najednou je organizační 
výzvou, protože je nezbytné zajistit, aby se účastníci 
jednotlivých akcí vzájemně nerušili. Díky našemu 
profesionálnímu produkčnímu a provoznímu týmu 
však tyto situace zvládáme na jedničku,“ oceňuje 
své kolegy a kolegyně Lenka Žlebková, generální 
ředitelka Kongresového centra Praha.
Většina ze 70 sálů a salonků ikonické budovy 
nabízí i originální kulisy. Pronájmem jižních 
salonků získají firmy a pořadatelé konferencí 
vysoce reprezentativní prostory s lustry českých 

sklářských mistrů, které obdivovaly osobnosti jako 
Václav Havel nebo Barack Obama. Severní salonky 
zase lákají úchvatnými panoramatickými výhledy 
na dominanty Prahy. Pokud však pořadatelé kvůli 
projekcím potřebují prostory zatemnit, umí KCP 
zajistit bezproblémové promítání i v prosklených 
místnostech. Typickým příkladem mohou být lé
kařské kongresy, při kterých je potřeba dosáhnout 
úplného zatmění, aby byly viditelné i nejdrobnější 
mikroskopické detaily promítané na plátno.

Technologické inovace  
a bezpečnost na nejvyšší úrovni
Aby KCP dokázalo naplnit požadavky i té nejná
ročnější klientely, drží náskok také v technickém 

zázemí. Nabízí profesionální produkční tým, 
bohaté zkušenosti i nejmodernější technologie. 
Kongresový sál disponuje projekčním plátnem 
s působivou projekční plochou 4 K o rozloze více 
než 150 m² a zajišťuje tak viditelnost pro každého 
z 2 766 diváků v sále vč. balkonů. Ostatní prostory 
vizuálně doplňuje variabilní šestnáctimetrová LED 
stěna tvořená půlmetrovými panely. I ty lze po
skládat do celkové plochy 150 m² a díky rozlišení 
2,6 mm dosáhnout vysoké kvality finální projekce, 
ať už se jedná o efektní pozadí pro řečníky, prezen
taci, nebo o jakýkoli jiný multimediální obsah.
Jako hostitel nejvýznamnějších politických setkání, 
kterým bylo i druhé předsednictví České republiky 
v Radě Evropské unie, musí KCP mimo prostorové 

a technologické nároky naplnit i vysoké poža
davky na bezpečnost. „Během druhého předsed
nictví v roce 2022 naše prostory navštívilo více 
než 2 400 významných osobností evropské politiky 
a ekonomie, v čele s předsedkyní Evropské komise 
Ursulou von der Leyen. Pochopitelně jsme měli na
stavená bezpečnostní opatření na nejvyšší možnou 
úroveň, např. u každého jednání asistovalo přibližně 
500 policistů, kteří chránili nejen vnitřní prostory, 
ale také okolí centra. Pro řešení krizových situací 
má Kongresové centrum Praha podobně jako Letiště 
Praha k dispozici i vlastní hasičský sbor, který sídlí 
přímo v suterénu budovy,“ vysvětluje Lenka Žleb
ková a dodává: „Na detailech nám záleží. Věřím, že 
naše profesionalita ve spojení s designovými interié
ry povyšují event v KCP na jedinečný zážitek.“  ■x

RŮŽENA ČERNÍKOVÁ

KICK & MEET 2025
Rezervujte si termín pro svůj 
event do konce března 2025  
za výjimečnou cenu!

Kongresový sál s projekcí na velkoplošném plátně

Jižní salonek ‑ Barack Obama a Václav Havel, 2009
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            KICK & MEET 2025

Rezervujte si prostor pro vaše setkání s neopakovatelným výhledem na metropoli. 

Event do konce března 2025 za výjimečnou cenu! 

+420 261 172 222                  booking@praguecc.cz                  praguecc.cz

CONGRESS CENTRE

Kde na
okamžicích záleží.
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Pražské Výstaviště je areál s dlouhou a zajímavou historií, čilým každodenním životem i mnoha rozvojovými plány do 
budoucna. Vznikl v roce 1891 k příležitosti Jubilejní zemské výstavy a najdete ho v pražské Bubenči v atraktivní lokalitě 
blízko centra i v dobrém dosahu z letiště. Sousedství zeleného parku Stromovka a samotné vybavení areálu z něj dělá skvělé 
místo pro pořádání eventů. Přizpůsobí se jakékoliv korporátní akci a poskytne jí skvělé zázemí. Ročně areál navštíví 2 miliony 
návštěvníků, kteří oceňují dostupnost hromadnou dopravou, možnost parkování i klidnou lokalitu.

V 36hektarovém areálu najdete jak původní 
rekonstruované budovy, tak také moderní 
pavilony, unikátní kruhovou scénu Nové 

Spirály, vnitřní i venkovní sportoviště, bistra a re
staurace. V dolní parkové části je rozsáhlý open air 
prostor až pro 20 tisíc návštěvníků.
Tady všude se mohou odehrávat vaše akce.

Průmyslový palác
Dominantní stavbou Výstaviště je Průmyslový pa
lác, který byl v roce 1891 postaven jako dočasný vý
stavní pavilon. Jedná se o první budovu v českých 
zemích tvořenou montovanou ocelovou konstrukcí, 
jejíž stavba tehdy trvala pouhých 10 měsíců. Dnes 
je palác uměleckou i technickou památkou.
V roce 2008 lehlo při velkém požáru popelem 
celé jeho levé křídlo. Od té doby všechny veletrhy, výstavy a další eventy využívaly v levé části paláce 

prostory provizorního stanu. V roce 2017 bylo 
definitivně rozhodnuto o rekonstrukci a dostavbě 
budovy, v létě 2019 získal investor Hlavní město 
Praha stavební povolení a v únoru 2022, více 
než 13 let od požáru, stavební práce opravdu 
započaly.
V levé části se nyní staví replika křídla s odkazem 
na jeho původní industriální podobu, nově však 

přibude suterén se zázemím pro návštěvníky 
i organizátory akcí. Kromě šaten, eskalátorů 
a toalet zde budou prostory pro technologie, ale 
i parkoviště a výtahy pro snadnou obsluhu eventů. 
Střední hala a pravé křídlo prochází kompletní 
rekonstrukcí stávající podoby. Palác nabídne mno
ho jednacích salonků i možnost členění hlavních 
prostor na více přednáškových sálů. Konec prací je 
naplánován na léto 2026.

Vítejte na Výstavišti

Celková plocha 10 400 m2

Pravé křídlo 3600 m2

Střední hala 1800 m2

Levé křídlo 4500 m2

Vstupní hala a foyer 800 m2
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Elegance. Světlo. Prostor. Užijte si 
výjimečnou atmosféru prostoru 21. století 
s historickým nádechem.
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Nová Spirála
Další stavbou pražského Výstaviště, která může být 
skvělým místem pro divadelní představení nebo 
hudební show, ale i pro konference a kongresy, je 
Nová Spirála. Tato unikátní kruhová budova byla 
v 60. letech postavena jako panoramatické kino, 
v roce 1991 pak byla přestavěna na divadlo s jedi
nečným kruhovým jevištěm a hledištěm vinoucím 
se kolem dokola. A právě to dalo divadlu jméno: 
Spirála. Velkorysá přestavba získala v 90. letech 
několik prestižních architektonických ocenění, 
vnitřní kopule divadla je technickou a kulturní 
památkou.
Po rozsáhlých povodních v roce 2002 začala 
Spirála bez dalších investic chátrat, a na budovu 
byl dokonce vydán demoliční výměr. Nakonec 
ale, hlavně díky iniciativě současného předsedy 
představenstva Výstaviště, rozhodlo vedení Prahy 
v roce 2017 o zachování divadla a jeho rekonstruk
ci. Ta byla v roce 2024 úspěšně dokončena a Nová 
Spirála se v říjnu téhož roku otevřela veřejnosti.
Velký kruhový sál nabízí otočné jeviště s pohyb
livými segmenty a elevací. Prostor má kapacitu 
800 diváků, kteří jsou usazeni v jedné jediné 
řadě hlediště tvořeného spirálovitě zatočenými 
rampami. Sál je vybaven špičkovou AV a světel
nou technikou, technologií pro videomapping 
a stropním závěsným systémem. Nový malý sál má 
kapacitu 250 sedících diváků a stejně jako velký 
i on umožňuje velmi variabilní uspořádání. Nová 
Spirála je technologiemi nabitá doslova od podlahy 
po strop. Nechybí zázemí pro účinkující, bar, šatny, 

připojení pro TV přenosové vozy a další vybavení.
Pokud pro svou akci hledáte opravdu jedinečný 
prostor, Nová Spirála vám vaše představy s jistotou 
splní.

Křižíkovy pavilony
Křižíkovy pavilony se nachází v dolní parkové 
části areálu Výstaviště. Celkem čtyři budovy z roku 
1991 – pavilon B, C, D a E – tvoří jeden celek, 
který obklopuje Křižíkovu fontánu a vytváří tak 
venkovní amfiteátr s kapacitou až 4 000 osob.
V pavilonech najdete ideální prostor pro konfe
renci, koncert, veletrh, výstavu nebo firemní akci. 
Vnitřní prostor můžete rozšířit o nové pobytové 
terasy na střechách pavilonů, které byly dokončeny 
v červnu 2024.
Malé pavilony C a D mají plochu 800 m2 a kolau
dovanou kapacitu 1 000 osob, velké pavilony B a E 
nabízí 1 830 m2 až pro 1 500 osob. Do vybavení 
bezbariérových prostor patří možnost úplného 
zatemnění, rigging systém, závěsy pro optické 
rozdělení prostoru, klimatizace a LED infosystém.

Pavilon Bohemia
Novorenesanční pavilon Bohemia je další z pů
vodních staveb postavených v roce 1891. Po svém 
vzniku sloužil pro prezentaci plzeňského pivovaru. 
Prvním nájemcem byl pražský hoteliér a restau
ratér Václav Petzold, podle něhož nesl pavilon 
dlouhá léta jméno Petzoldova restaurace. Ta zde 
byla pod různými dalšími názvy až do počátku 
90. let 20. století, pak však budova více než 20 let 

chátrala. V roce 2022 byla dokončena kompletní 
rekonstrukce pavilonu, který je v současné době 
připraven na firemní, kulturní i společenské akce.
V přízemí najdete hlavní sál s výměrou 157 m2 
pro cca 160 lidí, přilehlý bar a vybavenou kuchyň 
provozovanou cateringovou společností Stones 
Catering. V prvním patře máte k dispozici dva sa
lonky pro 28 osob a samostatnou gastropřípravnu. 
K pavilonu patří i venkovní terasy s plochou více 
než 1 200 m2. Z oken pavilonu si užíváte výhled do 
klidné a zelené Stromovky.
Za posledních pár let se Výstaviště hodně promě
nilo k lepšímu. Lidé sem přicházejí za sportem, 
odpočinkem, bavit se s přáteli, ale také si zde uží
vají kulturní, společenské i pracovní akce, výstavy 
a konference. Vrací se k nám korporace i eventové 
agentury. A to nás těší.  ■

MARIE ŠTEGLOVÁ

VÝSTAVIŠTĚ PRAHA, a. s.
Výstaviště 67 
Praha 7, 170 00, Česká republika 
www.navystavisti.cz/rent 
rent@navystavisti.cz
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Středočeský kraj
Váš event je blíž, než si myslíte
Region v samém srdci Čech bohatý na zelené louky, hluboké lesy, malebné vesničky, královská města, hrady a zámky 
opředené pověstmi, ale také moderní sídla a pulzující města. Půvabné, ale také tajuplné, přesně takové jsou střední Čechy.

Hlavní předností středních Čech je jejich cen
trální poloha a také bezprostřední blízkost 
a provázanost s hlavním městem Praha. 

Hustá síť cest, silnic, dálnic a železnic, kterou 
doplňují vodní toky, zajišťuje velmi dobré dopravní 
napojení jak na okolní regiony, tak i na sousední 
státy.

Není nocleh jako nocleh
Spousta zážitků nabitých přes den se vstřebává 
v noci. Ta nemusí končit v klasickém hotelovém 
pokoji s dvoulůžkovou postelí a konferenčním 
stolkem. Usínejte třeba v souladu s přírodou, 
přičemž ani nemusíte vystoupit ze své komfortní 
zóny. Unikátní spojení luxusu a přírody najdete 
třeba v glampingovém ubytování. Nebo se můžete 
probouzet jako králové v tematicky laděném 
zámeckém pokoji a mít k dispozici bohatou řadu 
služeb. Ve středních Čechách je ale k dispozici také 
široký výběr standardních ubytování v hotelech 
různých tříd či penzionech.

Aby porada nebyla otrava
Rokování bylo již v pradávných dobách výsadou 
králů, tak si pojďte udělat i dnes ze společných 
jednání záležitost přímo královskou. Takové ško

lení v dobových prostorách zámku disponujících 
moderním zázemím, které ke kvalitní prezentaci 
potřebujete, zní rozhodně skvěle. Program doplňte 
třeba o degustaci vína nebo jinou zážitkovou 
aktivitu.

Střední Čechy Convention Bureau – vaše 
spojka ve středních Čechách
Střední Čechy disponují velkým množstvím 
atraktivit, které je možné během služební cesty 
navštívit. Zajistit, aby se z nabízených zážitků 
stal nevšední prožitek, může být nelehký úkol. 
Středočeská centrála cestovního ruchu má pro 
tento problém řešení – Střední Čechy Convention 
Bureau. Nechte starosti s organizací MICE cest do 
středních Čech odborníkům, kteří za vás zajistí 
propojení se zdejšími službami. Usnadní práci 
s výběrem aktivit přímo na míru, ušetří vám čas 
s plánováním, s časovým harmonogramem, vyhle
dáváním kontaktů vhodných partnerů a dalšími 
organizačními úkony.

Fo
to

: A
rc

hi
v 

SC
CR



ŠEST MÍST VE STŘEDNÍCH 
ČECHÁCH, KDE VÁS BUDE 
KONFERENCE BAVIT
Přemýšlíte o uspořádání konference, která se zapíše do paměti 

všech účastníků? Ve středních Čechách můžete vybírat z rozma-

nitých prostor na nezvyklých místech.

VÁŠ EVENT 
BLÍŽ, NEŽ 

SI MYSLÍTE

Pro konání pracovních a společen-
ských akcí je zámek s místním ho-
telem ideální. Stylové jsou salonky 
s terasou, vinárna, oranžerie, altán  
v parku a přírodní amfiteátr.

Zámek je inspirativním a kreativním 
místem pro firemní setkání, zážitko-
vé akce, večírky, pracovní obědy nebo 
týmové snídaně. Odpočinek nabídne 
zámecký park nebo wellness.

ZÁMEK LOUČEŇ

CHATEAU MCELY

V historickém prostředí byly vybu-
dovány moderní konferenční pro-
story. Multifunkční sál pojme něko-
lik stovek osob a je možné ho využít  
i na prezentaci vozů.

Nedaleko hlavního města najde-
te moderní konferenční centrum  
s 11 variabilními sály a salonky. Zába-
vu a odpočinek si užijete v místním 
aquaparku.

ŠKODA MUZEUM

AQUAPALACE HOTEL 
PRAGUE

Galerie poskytuje k pronájmu luxus-
ní prostory jezuitské koleje různých 
velikostí a typů, od refektáře s boha-
tou barokní výzdobou po moderní 
kongresové centrum s profesionální 
technikou.

Industriální areál nabízí k využití  
celou budovu nebo jen jednu z částí. 
Do Uhelného mlýna lze vypravit i spe-
ciální vlakové soupravy.

GALERIE 
STŘEDOČESKÉHO 
KRAJE – GASK

UHELNÝ MLÝN
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Zážitky i pro tu  
nejnáročnější klientelu
Chcete svým pracovním partnerům nebo kolegům vyjádřit speciální díky? Nadělte jim den nabitý zážitky,  
na které budou ještě dlouho vzpomínat.

Co takhle na chvíli vyměnit běžné pracovní 
prostředí za fascinující svět výroby tradičního 
ručně broušeného křišťálu? Ve sklárně Rückl 

v Nižboru budete moci nahlížet pod ruce samot
ným mistrům sklářům nebo si sami vyzkoušíte 
foukání skla a broušení vlastního suvenýru. Nechte 
si zde zorganizovat workshop pro menší skupinu, 
bát se nemusíte ale ani eventů pro stovky osob.
Pokud kolegy sezvete na letiště v Dlouhé Lhotě, 
budou mít o nezapomenutelný zážitek postaráno. 
Najdete tu totiž bohatou nabídku vyhlídkových 
letů. Romantici ocení klouzání vzduchem ve 
větroni nebo vyhlídkový let letadlem, milovníci 

adrenalinu zajásají při seskoku padákem nebo 
akrobatickém letu. Objednat si můžete i privátní 
let balonem nebo akci „Pilotem na zkoušku“.
Chcete u svého týmu probudit kreativního ducha? 
Pak společně zamiřte na kovářské kurzy do Kovar 
Academy v Příbrami. Pod vedením samotného 
mistra oboru si vyzkoušíte zhotovit vlastní kovaný 
výrobek a zjistíte, jaké je to stát se na jeden den 
kovářem. Naučíte se základní dovednosti, díky 
kterým si vytvoříte vlastní kovaný svícen, růži, 
grilovací sadu nebo šperkovnici.
Víte, že surfovat se dá i ve středních Čechách? Pro 
dobrodružné povahy a milovníky vody jsou ideální 
Trhovky na Orlíku. Vyzkoušet můžete wakesur
fing, wakeboarding nebo vodní lyžování. Ani méně 
akční sportovci nemusí zůstat stranou. K dispozici 
jsou paddleboardy, na kterých se mohou projet.
Naplánujete li svému týmu setkání v Zahradách 
Myšlín, pokocháte se tu obnovenými rybníky, 
sady, lesy, stejně jako bylinkovými a zeleninovými 
záhony. Všechny výpěstky můžete navíc ochut
nat v zahradním bistru. A co takhle neformální 
setkání při sázení stromů nebo sběru bylin? Užít 

si můžete i cvičení jógy, tematické workshopy, 
masáže nebo meditace.
Hledáte očistu pro tělo i duši? Hotel Sen Senohra
by je obklopen krásnou přírodou Ladova kraje, 
poskytuje vytříbený catering a příjemné ubytování. 
Zrelaxujte se v pohádkovém wellness Infinit Sen. 
Nově nabízí termální bazén a má největší ceremo
niální saunu v Evropě. Zajít můžete také na pro
hlídku blízkého pivovaru nebo si dopřát exkurzi 
nejstarší a největší hvězdárny u nás.

Pokud relaxujete nejraději u dobrého jídla, vydejte se 
do restaurace Sequoia na zámku Ratměřice. Moder
ní interiér, světová i česká kuchyně, terasa s výhle
dem na jezírko, to zní jako skvělý gurmánský zážitek. 
Zdejší gastronomie si potrpí na lokální suroviny 
a tradiční recepty v moderním pojetí. Po společném 
hodování se protáhněte v zámeckém parku.
Více informací a inspiraci na další zážitky nalezne
te na www.strednicechycb.cz.  ■
STŘEDNÍ ČECHY CONVENTION BUREAU

STŘEDNÍ ČECHY  
CONVENTION BUREAU
Husova 156/21
110 00 Praha 1 – Staré Město
E ‑mail: mice@sccr.cz
www.strednicechycb.cz
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Jihočeský kraj
Firemní akce, které mají smysl
Jižní Čechy se staly synonymem ideálního místa pro pořádání konferencí, meetingů a firemních akcí různých rozměrů. Ať 
už hledáte špičkové zázemí pro formální jednání, nebo inspirativní prostředí pro teambuildingové aktivity, tento region je 
na vše připravený. Města jako České Budějovice, Tábor či Český Krumlov nabízejí konferenční centra a hotely, které splňují 
všechny požadavky pro pořádání prestižních firemních akcí.

Moderní zázemí na špičkové úrovni
K dispozici jsou prostory s nejmodernější 
audiovizuální technikou, rychlým internetovým 
připojením a profesionálním servisem. Například 
historické zázemí zámku Hluboká kombinuje 
noblesu s nejmodernějšími technologiemi, zatímco 
multifunkční centra v Českých Budějovicích do
káží hostit konference o stovkách účastníků. Tento 
region navíc vyniká osobním přístupem a flexibili
tou při organizaci akcí – od menších workshopů až 
po velké korporátní konference.
K tomu se přidává snadná dostupnost. Díky 
blízkosti Prahy a dobré dopravní infrastruktuře, 
včetně nově modernizovaných dálnic, jsou jižní 
Čechy pohodlně dostupné z většiny českých krajů. 

Ať už přijíždíte vlakem, autobusem, nebo autem.
Pokud však hledáte klidnější prostředí, jsou 
k dispozici stylové resorty a penziony na Šumavě či 

v oblasti Písecka nebo Novohradských hor, kde si 
hosté užijí jak pracovní část programu, tak blízkost 
přírody.
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Inspirativní lokality i pro menší akce
Jižní Čechy nejsou jen o velkých konferenčních 
centrech. Díky rozmanitosti regionu zde najdete 
také útulná místa ideální pro menší meetingy, 
workshopy nebo strategické porady. Šumavské 
hotely a horské chaty nabízejí soukromí a jedinečné 
prostředí, kde se tým může plně soustředit na krea
tivní práci. Česká Kanada zase okouzlí účastníky 
svou atmosférou a nabízí možnost spojit pracovní 
aktivity s netradičními zážitky, například procház
kou mezi žulovými balvany či jízdou historickým 
vlakem.

Týmové zážitky, které spojují
Každá úspěšná firemní akce by měla zahrnovat 
více než jen prezentace a diskuze. Jižní Čechy na
bízejí bohaté možnosti doprovodných programů, 
které tým nejen stmelí, ale také inspirují a osvěží. 
Mezi oblíbené aktivity patří:
Outdoorové teambuildingové aktivity: Projeďte 
se s kolegy na paddleboardech po řece Vltavě, slez
te si ferratu pro začátečníky, vyzkoušejte si orien
tační běh na Šumavě nebo se vydejte na cyklovýlet 
po unikátních stezkách kolem Třeboně.
Historické zážitky: Prozkoumejte křivolaké uličky 
v Táboře, uspořádejte večerní prohlídku na zámku, 
nebo si zahrajte tematickou únikovou hru v histo
rických kulisách jihočeských měst.
Relaxace a wellness: Po náročném dni si užijte 
odpočinek v luxusních wellness centrech nebo 
termálních lázních, které jsou ideálním místem 
pro regeneraci a uvolnění.
CSR programy: Spojte procházku kolem řeky 
Vltavy či Lužnice se sbíráním odpadků nebo se 
naučte vařit z lokálních surovin a bylinek.

Udržitelnost na prvním místě
Trend udržitelnosti se stává stále důležitější 
součástí firemní kultury a jižní Čechy na tuto vlnu 
skvěle navazují. Region podporuje ekologické 
programy, které mohou být součástí firemních 
akcí. Uspořádejte například workshop udržitel
ného vaření, pomozte místní komunitě v rámci 
dobrovolnických aktivit nebo podpořte lokální 
farmy formou ochutnávky jejich produktů.
Dalším benefitem je samotný způsob, jakým zdejší 
provozovatelé přistupují k udržitelnosti. Mnohé 
hotely a konferenční centra kladou důraz na vy
užívání obnovitelných zdrojů energie, minimali
zaci odpadu a spolupráci s lokálními dodavateli. 
I vaši účastníci tak pocítí, že jejich akce má širší 
dopad na komunitu a přírodu.

Inspirace z přírody
Jednou z největších devíz jižních Čech je beze
sporu jejich přírodní bohatství. Prostředí, kde se 
prolínají malebné rybníky, hluboké lesy a roman
tická města, poskytuje inspiraci a klid potřebný 
pro kreativní myšlení a efektivní rozhodování.

Proč nezkusit organizovat brainstorming pod 
širým nebem? Nebo nabídnout účastníkům mož
nost zúčastnit se aktivit, které podporují mindful
ness – například jógu při východu slunce na břehu 
Lipna či meditační procházku.

Místo, kde se pracuje i odpočívá
Firemní akce v jižních Čechách jsou více než jen 
pracovní záležitostí. Jsou příležitostí k propojení 
byznysu s nezapomenutelnými zážitky. Ať už chcete 
stmelit tým, prezentovat inovace, nebo oslavit fi
remní úspěchy, tento region poskytne vše potřebné.
Kombinace moderního zázemí, jedinečných aktivit 
a respektu k udržitelnosti činí z jižních Čech desti
naci, která dává firemním akcím smysl. Zde nejen 
pracujete, ale také budujete hodnoty a vztahy, které 
přetrvají dlouho po skončení každé schůzky.
Přijeďte se přesvědčit, že jižní Čechy nejsou jen 
destinací – jsou zážitkem, který stojí za to zažít.  ■

ALENA ŠIMKOVÁ

JIHOČESKÁ CENTRÁLA  
CESTOVNÍHO RUCHU
B. Němcové 8, České Budějovice
Tel.: +420 727 938 291
E‑mail: info@jccr.cz
www.jccr.cz, www.sbcb.cz

http://www.jccr.cz


Firemní akce, co mají smysl
Jižní Čechy vás inspirují

firemniakce-jiznicechy.cz
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Plzeňský kraj
Konference na Šumavě, kongresy 
v Plzni nebo eventy plné zážitků
Poznejte Plzeňský kraj trochu jinak. Není to jen Plzeň a pivo, ale mnohem, mnohem víc. Zažijte něco nového! Lokality, místa 
nebo města, kde jste ještě nebyli. Snadná a rychlá dostupnost, bohaté kulturní dědictví nebo specifická místní gastronomie 
i skvělý potenciál pro uspořádání setkání od menších teambuildingů po opravdové konference.

Konference nebo 
teambuilding v srdci přírody
Šumava je stvořená pro nezapome
nutelné firemní akce. Špičkové hotely 
s veškerým zázemím a na dosah kou
zelná příroda. A chcete  li se ještě více 
ponořit do šumění stromů a zpěvu 
ptáku, objevte málo prozkoumaný 
Český les s panenskou přírodou, klid
nou krajinou a svébytným chodským 
folklorem.

Kongres v západočeské 
metropoli
Univerzitní město Plzeň má nejen 
ideální polohu pro firemní akce, ale 
i špičkové hotelové zázemí a boha
tou nabídku aktivit. Každý ví, že se 
tady zrodila pivní legenda, pivo zde 
ochutnáte přímo z ležáckých sklepů. 
Poznat můžete i pivovarské podzemí 
nebo vyzkoušet školu čepování. Plzeň 
– to jsou kromě piva i muzea, galerie, 
slavné Loosovy interiéry, památky, ale 
i spousta další zábavy.

Event plný zážitků
Spojte váš event se zážitky… Plzeňský 
kraj nabízí adrenalin, pivní lázně, 
odpočinek a relax, golf, cyklo i pěší 
trasy. Nebo hledáte místo pro váš 
firemní event na venkově? Pak 
pozvěte své zaměstnance na farmu, 
vyzkoušejte si výrobu sýrů, podojte 
krávu nebo poznejte přírodní krásy 
z koňského sedla.  ■

LUDĚK FICHTL
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Karlovarský kraj
Inspirace pro netradiční incentive
Světově proslulé lázně, zapsané na Seznamu světového dědictví UNESCO, nabízejí ideální prostředí nejen pro konference 
a kongresy, ale i pro odpočinek a regeneraci po náročném dni. Karlovarský kraj je plný možností, jak obnovit tělo i duši  
ať už lázeňskými procedurami, rozmanitými zážitky, nebo klidem a krásou přírody. V dnešní uspěchané době je to  
dokonalé místo pro rovnováhu mezi prací a relaxací.

Relax v termálním bazénu  
pod širým nebem
Saunia Thermal Resort nabízí úchvatný celoroční 
termální wellness s vřídelní vodou, dva bazény 
a saunový svět. Máte chuť si zaplavat a dopřát si 
relax v termální vodě? Vstupte do míst, kde se 
teplota vody nese až z hlubin země. Vyzkoušejte 
bazén na skále nad hotelem Thermal s nezapome
nutelným výhledem na Karlovy Vary. O pohled 
na město nepřijdete, ani když se ponoříte až po 
bradu. Jakmile se setmí, podívaná na rozzářené 
město celý zážitek posune na ještě vyšší úroveň.

Kreativita a řemeslo
Sklárna Moser zve na VIP prohlídku slavnou ma
nufakturou, během které vám umožní nahlédnout 
do zákulisí sklárny a tajů tvorby křišťálu. Vidět celý 
proces ruční výroby skla zblízka je mimořádným 
zážitkem. Sklárna poskytuje jedinečnou příležitost 
vyzkoušet si rytí nebo malování skla pod vedením 

zkušených mistrů. Vlastnoručně dekorovanou 
sklenku si pak můžete odnést jako vzpomínku na 
originální zážitek.

Aktivní relaxace v srdci přírody
Krušné hory leží pár kilometrů od lázeňských měst 
karlovarského regionu a umí okouzlit v každém 
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ročním období. V zimě zde na vás čeká perfektní 
sněhová pokrývka vhodná pro lyžování na upra
vených svazích nebo na procházky zasněženou 
krajinou, zatímco v létě vás zvou malebné hory 
k výšlapům a cyklovýletům. Po hodinách stráve
ných prezentacemi a mítinky každý ocení čerstvý 
horský vzduch, protažení těla, příliv endorfinů 
a uvolnění mysli.

Pečení sladkých dobrot na statku
Jak naše babičky pletly vánočku nebo čím plnily 
lahodné kynuté buchty? S tím vším se návštěvníci 
mají možnost seznámit během zážitkového pečení 
dobrot na Statku Salajna. Vyzkouší si samotný 
postup a recept, jak se plete tradiční vánočka nebo 
jak se připravují kynuté buchty, a ještě ochutnají 
výběr zajímavých lihovin při řízené degustaci.

Zlatá epocha evropského  
lázeňství zblízka
Monumentální historická budova Císařských lázní 
se po desetiletích chátrání konečně ukazuje ve své 
plné kráse. Nejnovějším úspěchem a potvrzením 
jedinečnosti této budovy je udělení prestižní České 
ceny za architekturu, kterou získal zrekonstruova
ný koncertní sál od ateliéru Petr Hájek ARCHI
TEKTI. Tento multifunkční sál společně s dalšími 

prostory nabízí ideální prostředí pro pořádání 
společenských akcí. Neméně atraktivní jsou 
komentované prohlídky slavných lázní, s průvodci 
můžete prozkoumat téměř každý kout opravených 
lázní a poznat nejen architektonické, ale i technic
ké poklady unikátní budovy.

Ochutnávka bylinného likéru všemi smysly
Hosté návštěvnického centra The Home of Beche
rovka se mohou těšit na komentovanou prohlídku 

historickou a interaktivní expozicí s průvodcem, 
během které poznají Becherovku opravdu zblízka, 
ucítí vůni bylin a koření a pomocí virtuální reality 
se ocitnou přímo na stáčecí lince. A to nejlepší 
nakonec, každá prohlídka je zakončena komento
vanou degustací produktů, které se vyrábí v likérce 
Jan Becher.
Vyberte si z pestré škály zážitků, které vám Karlo
varský kraji nabízí. Těšíme se na vás.

Sklárna Moser Krušné hory

Statek Salajna

The Home of Becherovka

Krušné hory
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Tipy na výjimečné kongresové prostory
Karlovarský kraj nabízí širokou škálu ideálních lokalit pro konání středně velkých kongresů, konferencí či obchodních 
jednání. Některé z těchto míst však vynikají nejen svou funkčností, ale i neobyčejným luxusem a elegancí, které vytvářejí 
nezapomenutelnou atmosféru.

Grandhotel Pupp – Karlovy Vary
Slavný Grandhotel Pupp, jehož chodbami kráčely 
stovky světových filmových hvězd, je symbolem 
noblesy, prestiže a luxusu. V interiérech hotelu 
se natáčela i slavná bondovka Casino Royale. 
Exkluzivní sály a salonky, prvotřídní catering 
z vyhlášené hotelové kuchyně a jedinečný genius 
loci pozvedne kongres či konferenci na nejvyšší 
úroveň.

Casino – Mariánské Lázně
Budova patří k nejobdivovanějším exteriérům 
Mariánských Lázní. Komplex se skládá z několika 
sálů, a to mramorového, červeného, růžového a zr
cadlového. Elegantní sály a výzdoba tvoří neob
vyklou kulisu pro kongresy či konference. Prostory 
nabízejí unikátní spojení prestižních pracovních 
setkání s elegantní atmosférou historického 
prostředí, kde luxusní interiéry a kouzlo lázeňské 
architektury zaručují nezapomenutelný zážitek.

SPA Hotel Zámek Lužec
Zámek Lužec se nachází daleko od průmyslo
vých objektů a frekventovaných silnic. Hotel je 
stylizovaný do atmosféry loveckého zámečku 
Karla IV. V území kolem zámku jsou vystavěny 
altány, vyhlídky a park. Součástí areálu je také plně 
vybavený konferenční sál. Okolní lesy a tichá pří
roda zajišťují klidnou atmosféru, která podporuje 
kreativitu a soustředění účastníků.  ■
JITKA SVOBODOVÁ

www.zivykraj.cz
www.carlsbad ‑convention.cz

Císařské lázně

Grandhotel Pupp

http://www.zivykraj.cz
http://www.carlsbad-convention.cz


Mariánské Lázně
Health Spa Hotels

Healing Power of Nature
Telefon: +420 354 655 501-9
E-mail: reservation.cz@cz.ensanahotels.com

MEET WELL & BE WELL
Vítejte v Ensana hotelech 
• Obchodní jednání s relaxací v Ensana hotelech

•  Unikátní historické i novodobé interiéry s moderním  
technickým zázemím

• 10 konferenčních sálů a salonků s kapacitou až 1 200 míst

•  Hotely tří až pětihvězdičkové kategorie v lázeňském centru  
s kapacitou až 1 700 lůžek

• Prvotřídní kvalita gastronomických služeb

• Lázeňské, wellness & beauty procedury, Římské lázně

• Doprovodný program dle individuálního přání

• Golfové hřiště, cyklotrasy, běžkotrasy, sportoviště

• Profesionální tým zaměstnanců

• Parkoviště a podzemní garáže

Lázně & Wellness
Obchodní jednání spojte s relaxací v historických Římských lázních 
z roku 1896 nebo při minerální koupeli v originální Královské kabině 
Edwarda VII.

mailto:reservation.cz@cz.ensanahotels.com
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Ústecký kraj
Zážitky, které jinde nemají
V Ústeckém kraji najdete ideální kombinaci zážitků. Příroda tu nadělila divoké Krušné hory s řadou hornických památek 
zapsaných na Seznam světového dědictví UNESCO, pískovcový kaňon Labe, který můžete proplout na raftu, vinařskou 
historii schovanou na svazích Českého středohoří i chmelové dědictví Žatce. Vše na dosah ruky.

Dechberoucím Labským kaňonem 
na vodě i na souši
Národní přírodní památku Labský kaňon si musíte 
zažít. Nasedněte v Děčíně na raft, paddleboard 
nebo kánoi a vyrazte po proudu řeky do Hřenska. 
Vrátit se můžete na kolech nebo koloběžkách. 
V Děčíně na vás pak čeká zdolání vrcholu pískov
cové Pastýřské stěny nejdelší zajištěnou cestou (via 
ferrata) a návštěva zámku, městské dominanty 
s ojedinělou Dlouhou jízdou.

Nejdelší zipline v Čechách, bobovka, 
bikepark i lanové centrum
Areál Klíny na vrcholcích Krušných hor je místo 
pro zážitky na celý rok. Celoročně se svezete na 
zip line přes Šumenské údolí v délce 2,2 km a výšce 
až 150 m nad zemí. V létě si k tomu můžete zkusit 
projít lanový park nebo sjet bobovou dráhu. V zimě 
doporučujeme jízdu večerní rolbou, stojí to za to.
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Zipline Klíny

Ferraty Děčín Rafting v Labském kaňonu
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Za českým vínem do prsaté krajiny 
Českého středohoří
Atmosféru rodinných vinařství zažijete v Českém 
středohoří. Malebné sklípky v Malých a Velkých 
Žernosekách nabízí ochutnávky vín i prohlídky. Ve 
vinařství Pod Radobýlem vás vezmou ke kapličce 
do vinohradu, v moderním provozu v Třebívlicích 
si užijete i skvělou gastronomii. Dávnou historii 
nasajete v historických sklepích na zámku Lob
kowicz v Roudnici nad Labem.

Degustace v Roudnici nad Labem

Poučný komplex Chrám Chmele a Piva

Autodrom Most

tří hodin toho zažijete víc než za celý den a ještě 
protáhnete tělo.

Adrenalin na Autodromu Most 
i relax u jezera
Adrenalin i prostory pro zážitkové teambuildingy 
a eventy typu Family a Employee Days najdete 
na Autodromu a Polygonu v Mostě. Areál nabízí 
široké portfolio služeb a zážitkových aktivit. Vy

zkoušet si tu můžete jízdu smyku, čtyřkolky, jízdu 
na závodním okruhu nebo aquaplaning.

Offroadsafari – kontrasty a příběhy 
industriální i panenské krajiny
Čeká vás expedice industriální i panenskou 
krajinou severozápadních Čech v offroad vozech. 
Projedete se Mosteckou uhelnou pánví plnou po
vrchových dolů a chemického průmyslu a zažijete 
okouzlující výhledy Krušných hor. Výpravy můžete 
podniknout i do Českého středohoří a zkusit si 
vyrýžovat český granát. ■

RADANA KUBÍČKOVÁ

Seznam světového dědictví UNESCO. Hlavními 
chmelařskými a pivními lákadly jsou Chrám 
Chmele a Piva s Chmelovým majákem, Chme
lařské muzeum, galerie Sladovna, minipivovar 
U orloje a řemeslný pivovar Pioneer Beer. Mezi 
neobjevené skvosty patří středověký Mederův 
dům, synagoga – druhá největší židovská stavba 
v ČR nebo Klášterní zahrada.

Štola Starý Martin

Prozkoumejte pevnostní město Terezín
Za svitu dobových luceren prozkoumáte labyrint 
podzemních chodeb a objevíte jeho účel i skrytá 
tajemství. Prohlídka vás zavede do míst, kam se ji
nak nepodíváte. Unikátní historická vodní pevnost 
Terezín vás ohromí svou dokonalostí.

Za chmelovou historií Žatce (UNESCO)
Žatec je jedním z nejstarších měst ve střední 
Evropě a se svou chmelařskou historií je zapsán na 

Montanregion Krušné hory (UNESCO)
Objevte hornický region Erzgebirge/Krušnoho
ří, který byl více než 800 let zásadně formován 
hornictvím a těžbou rud. S průvodci se vydáte po 
stopách horníků, kteří tu pronikali do nitra země. 
V Krupce u Teplic se vypravte do štoly Starý Mar
tin k Prameni štěstí nebo vyjeďte nejstarší osobní 
visutou lanovkou na Komáří vížku.

Objevte týmového ducha 
v Tiských stěnách (Treasure Hunt)
Vypravte se do Tiských skal, ale třeba i do Ústí 
nad Labem a zahrajte si s přáteli nebo firmou 
Honbu za pomyslným pokladem. Čeká na vás řada 
vtipných, logických i sportovních úkolů. Během 

Treasure Hunt v Tisé

Fotbalgolf

Offroadsafari

Prohlídky pevnosti Terezín

Fotbalgolf na Dymníku
Na pomezí Lužických hor a Českého Švýcarska 
najdete Resort Dymník. Zahrajte si fotbalgolf 
v krásné přírodě, energii doplňte místní domácí 
skvělou kuchyní a na závěr si dopřejte wellness 
v hotelu Lužan.



www.branadocech.cz
@branadocech
@branadocech

Moderní lyžařské areály

Turistika zasněženou krajinou

Desítky běžkařských stop

region plný možností
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Královéhradecký kraj
Zrozen pro MICE, zrozen pro zážitky
Královéhradecký kraj se pravidelně umisťuje v TOP 5 nejnavštěvovanějších krajích České republiky, a to jak u jednodenních 
návštěvníků, tak u turistů, kteří zde přenocují. I vy jste tu určitě byli na výletě či dovolené, že? A napadlo vás, že veškerá 
rozmanitost, kterou celý region překypuje, je tu k dispozici i pro konzumenty segmentu MICE? Při správné komunikaci 
a načasování je možné dokonce zajistit něco navíc.

Ideální prostředí  
pro konference a kongresy
Vezměme to ale od začátku. Kongresová infra
struktura Královéhradeckého kraje je plošně nejlé
pe připravena na firemní akce do 200 osob. Tento 
počet účastníků je schopna přijmout téměř každá 
ze sedmi místních turistických oblastí a nabídnout 
jim ubytování, konferenční prostory, večerní pro
gram či zážitek. Větší skupiny je kraj schopen od
bavit buď jednodenními akcemi bez přespání, nebo 
užším výběrem lokality, která disponuje dosta
tečným počtem lůžek. Také eventy pro tisíc a více 
osob je kraj schopen pojmout. Důkazem toho jsou 
četné sportovní události či jednodenní koncerty 
pro až padesát tisíc osob. Ptáte se, jak je to možné? 
Jednoduše, klíčem je dlouhodobá a kvalitní přípra
va, komunikace a spolupráce všech subjektů, které 
se v tomto oboru pohybují. Od všech ubytovacích 
zařízení v místě přes provozovatele turistických 
atraktivit až po dopravce či bezpečnostní složky.

Královéhradecký kraj je také relativně dobře do
stupnou destinací. Z Prahy se do Hradce Králové 
(a během dvou let až do Krkonoš) dostanete po 

dálnici D11. Do roku 2027 by měl být Hradec 
Králové dálničně propojen také s Moravou díky 
dostavbě dálnice D35. Přímé vlakové či auto
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busové spojení má Hradec Králové s dalšími 
sedmi krajskými městy. Samostatnou kapitolou 
je dopravní dostupnost ze zahraničí, zejména 
z blízkého Polska. Z velkých polských měst, jako je 
Varšava, Vratislav či Krakov, jezdí několik přímých 
spojů denně. Mimo Polsko funguje přímé spojení 
také s Vídní či Budapeští. Díky blízkosti pražského 
nebo pardubického letiště je možné do kraje dostat 
velice specifické skupiny.

Hradec Králové: láska na první zážitek
Bezesporu nejvybavenějším a nejkapacitněj
ším městem Královéhradeckého kraje v oblasti 
kongresové turistiky je jeho krajské město Hradec 
Králové. Právě zde se nachází největší kongresové 
prostory z celého regionu. Příkladem je Kon
gresové centrum Aldis, které se řadí mezi jedno 
z největších kongresových center v České repub

lice. Opomenout nesmíme ani prostory Petrof 
Gallery, kde se kromě konferencí běžně konají také 
plesy či módní přehlídky. Nabízejí také unikátní 

doprovodný program v podobě prohlídky Muzea 
Petrof a továrny Petrof. Zážitkové prostory poté 
nabídne Park 360, kde se každoročně koná napří

klad festival Rock for People, nebo nově postavená 
Malšovická aréna s ikonickými lízátky.
Právě poslední jmenovaný objekt nabídne zážitek 
v podobě pronájmu prostor včetně venkovní terasy 
s výhledem na celý stadion nebo soukromou pro
hlídku všech vnitřních útrob, včetně šaten. Pokud 
patříte ke sportovním fanouškům, pak jednoduše 
musíte v rámci doprovodného programu navštívit 
areál Stříbrného rybníka v Městských lesích. 
Zde jsou připraveny teambuildingové sportovní 
aktivity pro malé i větší skupiny od oblíbeného 
paintballu přes survivor až po konstrukci vlastních 
formulí. Celé Městské lesy si navíc můžete projet 
na kole, inline bruslích, turistickým vláčkem, nebo 
dokonce proběžkovat.
V rámci firemních aktivit můžete navštívit i největ
ší dominantu krajského města, a to samotnou 
Bílou věž. Kromě klasických denních prohlídek 
s průvodcem i bez doporučujeme využít indivi

duální domluvy a všech 226 schodů vystoupat 
v rámci exkluzivních nočních prohlídek. Pro ranní 
ptáčata bude naopak lákavější sledovat probou
zející se stotisícové město v rámci svítání na Bílé 
věži. V rámci této prohlídky je možné na Bílé 
věži dokonce i posnídat. Pokud vás lákají výšky, 
poté rozhodně musíte zavítat na terasu Galerie 
moderního umění a na střechu Muzea východních 
Čech. V budovách obou institucí je navíc možné 
uspořádat setkání, a to od 20 až po 200 osob.

Gastronomie, která hraje prim
Moderní MICE akce již nejsou pouze o konferen
cích a pracovních setkáních. Klíčovým aspektem 
jsou zážitky, které účastníkům zůstávají v paměti. 
Takovými zážitky jsou dnes rozhodně gastrono
mické speciality, kterých má Královéhradecký 
kraj dostatek. Kdo by neměl chuť na krkonošské 
kyselo nebo pravé borůvkové knedlíky. Ti, kteří se 
nebojí experimentovat, mohou zkusit tzv. pavli
šovský nebo také úpický řízek. Jedná se o klasický 
obalovaný řízek podávaný s houskovými knedlíky 
a zelím. Jako dezert budou skvělé kynuté makové 
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buchtičky obalované v sirobu a perníku. Z perníku 
je také další pochutina – miletínské modlitbičky. 
Ty se v Miletíně vyrábí díky rodině Erbenů, z níž 
pocházel známý český spisovatel K. J. Erben. 
Jen kousek odtud si pak můžete dopřát hořické 
trubičky.
Každé jídlo je třeba zapít, i zde můžeme sáhnout 
po lokálních produktech. Ať už se jedná o různé 
druhy ciderů, moštů, piva nebo pálenek. Zejména 
malých rodinných pivovarů je v Královéhradec
kém kraji mnoho. Kromě piva tu najdete dokonce 
i vinice, a to v obci Kuks nebo Doudleby nad 
Orlicí.
Většina lokálních producentů a výrobců pořádá do 
svých výroben exkurze včetně ochutnávek. To jsou 
další skvělé zážitky, které mohou rozptýlit upjatou 
atmosféru společenských setkání, kde se hosté 
vzájemně neznají, nebo upevnit kolektiv, který se 
přijel vzdělávat. Gastronomie lidi zkrátka spojuje.

HRADEC KRÁLOVÉ REGION 
CONVENTION BUREAU
Wolkerova 616/4

500 02 Hradec Králové

e‑mail: mice@ccrkhk.cz

tel.: +420 702 197 657

https://www.micehkregion.com/

Příroda jako hřiště  
pro outdoorové programy
Královéhradecký kraj je v celé České republice 
známý svými přírodními krásami, jež mohou být 
ideálním cílem leisure turismu, nebo i doplňkem 
pro každý event. Krkonoše, Broumovsko nebo Or
lické hory nabízí široké možnosti aktivit v přírodě. 

Od pěších túr a cyklovýletů přes vodní radovánky 
v podobě raftingu či vodního lyžování až po jízdu 
na koni. Pro ty opravdu odvážné jsou tu i adrenali
nové zážitky jako paragliding.
Zábavu tu pro všechny máme dokonce i v zimě! 
Místo pěších túr na běžky, místo vodního lyžování 
klasický sjezd, místo jízdy na koni jízdu v kočáře. 

Pro milovníky adrenalinu v zimě jsou připraveny 
jízdy se psím spřežením nebo objevování na sněž
ných skútrech. Všechny tyto zážitky přinesou vaší 
akci, a především účastníkům samotným nové 
rozměry.
Královéhradecký kraj zkrátka nabízí pro MICE 
sektor mnohem více než jen základní infrastruk
turu a Hradec Králové Region Convention Bureau 
zase nabízí více než jen tipy na vhodné prostory, 
propojí vás s těmi správnými zážitky.  ■

ANNA NOVÁKOVÁ

mailto:MICE@ccrkhk.cz
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Liberecký kraj
V hlavní roli zážitky
Liberecký kraj nabízí pro oblast MICE zázemí, kde v hlavní roli stojí autentické zážitky – ideální spojení moderních prostor 
a lokálních atrakcí, které oživí každé firemní setkání nebo konferenci. Od historických památek po zážitky v přírodě nabízí 
region širokou paletu inspirativních míst, kde se prolíná příroda, kultura i adrenalin. Pro firmy hledající více než jen prostory 
a technické zázemí je Liberecko správnou volbou – zde se firemní akce stávají výjimečnými okamžiky, na které budou 
účastníci dlouho vzpomínat. Více informací a tipů na místa pro vaše MICE setkání najdete na našem novém webu micelk.cz.

Sklářské exkurze – Harrachov, Rautis
Krkonošská sklárna Novosad a syn v Harrachově 
a tradiční dílna Rautis v Poniklé přináší jedinečné 
zážitky, které propojují historii, umění a kreativitu 
sklářského řemesla. Sklárna Novosad a syn, nej
starší fungující sklárna v Česku, láká návštěvníky 
na exkurze přímo do výrobních prostor, kde lze 
pozorovat ruční výrobu skla, foukání a broušení 
skleněných výrobků. K tomu nabízí také prohlíd
ku unikátní brusírny poháněné vodní turbínou 
a možnost degustace v přilehlém pivovaru. Rautis 
v Poniklé, jediný výrobce tradičních vánočních oz
dob z perliček, zve návštěvníky i firemní klientelu 
na prohlídky, kde si mohou vyzkoušet vlastní vý
robu perličkových ozdob pod vedením zkušených 
mistrů. Obě firmy tak poskytují nejen pohled do 
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světa tradičního sklářského umění, ale i prostor 
pro tvořivou zábavu a nezapomenutelné zážitky.

Levandulovna v Raspenavě
Levandulovna v Raspenavě je kouzelným místem 
v podhůří Jizerských hor, kde levandulová pole 
a ručně vyráběné produkty z levandule nabízejí 
prostor pro relaxaci i inspirativní zážitky. Tato ro
dinná farma se zaměřuje na ekologické pěstování 
levandule a výrobu přírodních produktů, jako 
jsou esenciální oleje, kosmetika a bylinné směsi. 
Návštěvníci si mohou užít prohlídku levandulo
vých polí, dozvědět se více o procesu pěstování 
a sklizně nebo se zúčastnit workshopů, kde si 
mohou vyzkoušet výrobu vlastní levandulové 
kosmetiky. Během hlavní sezony mají zájemci 
navíc možnost natrhat si čerstvou levanduli přímo 
na poli, což dodává návštěvě osobní a nezapome
nutelný zážitek. Levandulovna je ideálním místem 
pro všechny, kdo hledají klid, vůně a kreativní 
atmosféru v srdci přírody.

Sáňkařská dráha na Černé studnici
Sáňkařská dráha na Černé studnici patří mezi 
jedinečné zážitky Jizerských hor a nabízí ne
opakovatelnou zimní zábavu pro návštěvníky 
každého věku. Trasa vede lesními cestami a úseky 
s nádhernými výhledy a táhne se od vrcholu Černé 
studnice až do Smržovky. Jízda dlouhou přírodní 
dráhou prověří odvahu i obratnost, přičemž kom
binace ostrých zatáček a svižných sjezdů zaručuje 
příval adrenalinu i pro zkušenější sáňkaře, ale 
nebojte, dráha se skládá i z mírnějších úseků. Start 
se nachází u rozhledny Černá studnice, která skýtá 
dechberoucí výhledy na Jizerské hory, Krkonoše 
i malebné podhůří. Přímo u rozhledny je k dispo
zici moderní restaurace, kde se návštěvníci mohou 
před jízdou občerstvit tradiční kuchyní a zahřát 
se šálkem horkého nápoje. Celá oblast je ideálním 
místem pro sportovní vyžití i příjemnou relaxaci 
v srdci Jizerských hor.

Automoto Museum Lučany
Automoto Museum Lučany je fascinujícím místem 
pro milovníky motorismu i nostalgie, kde se his
torie automobilů a motocyklů snoubí s nadšením 
pro klasické stroje. Muzeum nabízí rozsáhlou sbír
ku historických automobilů, motocyklů a technic
kých unikátů, které návštěvníky provedou vývojem 
motorismu od počátků až po moderní éru. Mezi 

vystavenými exponáty najdete vzácné veterány 
i ikony české automobilové výroby, jejichž doko
nalá renovace podtrhuje mistrovství a pečlivost 
zakladatelů muzea. Prohlídka zahrnuje také inter
aktivní výstavy, kde si mohou zájemci prohlédnout 
detaily motorů či si vyzkoušet, jaké to je usednout 
do kabiny historického vozu. Automoto Museum 
Lučany je ideálním místem pro skupinové akce – 

nabízí nevšední atmosféru a zážitek, který ocení 
nejen fanoušci techniky, ale všichni, kdo chtějí 
nasát ducha automobilové historie.

Hotel Port – teambuilding na jezeře
Hotel Port se pyšní širokou nabídkou teambuildin
gových aktivit, které můžete zažít přímo na pláži 
nebo na vyhlídkové lodi. Tyto programy jsou 
navrženy tak, aby posílily týmovou spolupráci 
a komunikaci mezi zaměstnanci, zatímco si užívají 
krásné prostředí a jedinečné zážitky. Na pláži 
můžete vyzkoušet různé sportovní hry a soutěže, 
které podněcují soutěživého i týmového ducha, 
zatímco plavba na lodi nabízí možnost relaxace 

a obdivování se panoramatickým výhledům, to 
vše spojené s kreativními úkoly a interaktivními 
aktivitami. Hotel Port tak zajišťuje, že váš tým 
nejenže posílí své vazby, ale odnese si současně 
nezapomenutelné vzpomínky. K celému zážitku 
patří i kvalitní catering, který nabízí širokou škálu 
občerstvení a pokrmů přizpůsobenou vkusu a po
třebám vašeho týmu.

Firemní akce s nádechem historie
Zámecké prostory v srdci Českého ráje – EA 
Zámecký hotel Hrubá Skála a Zámek Svijany – 
jsou ideálními místy pro firemní akce, které spojují 
reprezentativní atmosféru s kouzlem historie 
a krásou okolní přírody. EA Zámecký hotel Hrubá 

Skála nabízí stylové sály a prostorné salonky 
s dobovým interiérem, kde lze pořádat konfe
rence, školení nebo teambuildingové workshopy. 
V nádherném prostředí skalního města mohou 
účastníci během pauz relaxovat na zámecké terase 
s panoramatickými výhledy na Český ráj, nebo se 
projít po přilehlých lesních stezkách. Pro večerní 
program je možné využít středověkou krčmu, 
kde lze uspořádat neformální posezení. Zámek 
Svijany, zrekonstruovaný do původní krásy, nabízí 
jedinečné prostory s možností firemních prezen
tací i společenských událostí ve velkém sále nebo 
na nádvoří obklopeném historickými budovami. 
Zámek je spojen s pivovarem, což umožňuje 
organizovat degustační večery, které přinášejí 
autentický zážitek z místní gastronomie.  ■

REGION LIBEREC

KRAJSKÝ ÚŘAD LIBERECKÉHO KRAJE
U Jezu 642/2a, 461 80 Liberec 2 
E‑mail: rliberec@gmail.com
www.liberecky‑kraj.cz
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Pardubický kraj
Kraj zážitků
Kam jinam na firemní akce než do regionu, který je snadno dostupný ze všech koutů České republiky. Najdete u nás 
vše, co potřebujete. Od konferenčních prostor přes místa pro večírky a dodavatele eventových služeb až po incentivní 
a teambuildingové aktivity. Máte konkrétní poptávku? Potřebujete poradit? Obraťte se na East Bohemia Convention 
Bureau, rádi vám bezplatně pomůžeme.

Litomyšl
Litomyšl každý zná jako rodiště Bedřicha Smetany 
a dějiště slavného hudebního festivalu Smetanova 
Litomyšl. Víte ale, že tu můžete uspořádat akci 
přímo v areálu litomyšlského zámku? Kromě 
perfektně vybavených konferenčních prostor na 
Zámeckém návrší skrývá Litomyšl mnoho dalších 
pokladů. Navštivte nově zrekonstruovaný Rodný 
byt Bedřicha Smetany a poznejte jeho životní 
příběh prostřednictvím hudebního videomappin
gu, audionahrávky a dochovaných historických 
předmětů. V bývalém pivovaru, kde se legendární 
skladatel narodil, se můžete dokonce i ubytovat. 
Koncert na přání a přípitek na vyhlídce kláštera? 
To vám nabídnou unikátní prostory Chrámu 
nalezení sv. Kříže.
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Nevynechejte ani návštěvu samotného litomyšlské
ho zámku, který se letos poprvé otevírá veřejnosti 
i v zimních měsících. Můžete sem tedy zavítat 
v průběhu celého roku. Třešničkou na dortu bude 
degustace vín v zámeckém sklepení. Unikátem 
Litomyšle je také moderní architektura. Objednejte 
si v informačním centru komentovanou prohlíd
ku po zdejších architektonických skvostech nebo 
prohlídku historického centra města.

Pardubice: ideální místo pro akce
Potřebujete změnit prostředí a nabrat energii 
pro nové nápady? Přivezte svoji akci k nám do 
Pardubic. Výjezdní zasedání, týmová porada, nebo 
teambuilding? Přesně pro tyto aktivity jsou Pardu
bice ideálním místem.
Pardubický renesanční zámek najdete v samém 
srdci města za mohutnými obrannými valy. Zdejší 

expozice nadchnou všechny, kdo rádi prozkou
mávají památky trochu netradičně. Vydejte se 
společně se svým týmem na výlet do renesance 
a jako suvenýr si odvezte fotku z rytířské zbrojnice, 
kde si můžete vyzkoušet brnění a zbraně. Valy 
zámku skrývají i tajný kryt civilní obrany, který 
byl vybudován v době studené války, ten můžete 
navštívit v rámci skupinové prohlídky.
Od zámku pokračujte procházkou až k Automa
tickým mlýnům. Zde se nachází Gočárova galerie, 
v jejíž budově najdete některé z původních prvků 
mlýnů, galerie současného umění GAMPA a Silo: 
multifunkční budova bývalé sýpky se střešní 
terasou, kde můžete uspořádat nezapomenutelnou 

firemní akci. Unikátní prostor bývalých mlýnů jí 
dodá jedinečnou atmosféru.
A víte, že Pardubice mají i mezinárodní letiště? 
Nejen, že jsou díky tomu dobře dostupné i ze za
hraničí, ale letiště zároveň představuje neobvyklý 
prostor pro pořádání akcí. Sbalte si kufry, chystá se 
tematický večírek „The Terminal“. Přímo v pro
storách letiště lze uspořádat akci až pro 150 osob. 
Ples, party nebo klidně konferenci. To vše tu pro 
vás zorganizují na míru vašim potřebám.
Pardubice jsou také městem koní, a i to můžete 
zažít na vlastní kůži. Objednejte si prohlídku 
dostihového závodiště, přijeďte na některý z dosti
hových dnů nebo rovnou na Velkou pardubickou. 

Využijte privátní lóže Dostihového závodiště 
Pardubice a zajistěte svým kolegům či obchodním 
partnerům exkluzivní dostihový den.

Zpátky do pravěku? 
Alespoň na chvíli to může být zajímavé, přinej
menším v nasavrckém archeoskanzenu Země 
Keltů, který je rekonstrukcí keltského „města“ 
z mladší doby železné. Vžijte se do časů našich 
předků, objevte keltské zvyky a rituály. Skanzen je 
vhodný i pro pořádání netradičních firemních akcí 
či oslav. Co takhle uspořádat košt medovin nebo si 
zpříjemnit večer grilováním na keltském ohni.

Vánoce po celý rok?
 Ty můžete zažít ve sklárně Koulier nedaleko Hlin
ska. Ruční výroba vánočních ozdob má v Čechách 
dlouholetou tradici. Koulier je ryze česká znač
ka, která vznikla s cílem zachránit toto unikátní 
řemeslo. Proto stojí za to vyrazit na exkurzi přímo 
do tvůrčí dílny vánočních ozdob. Ve výrobně si 
prohlédnete, jak se ozdoby foukají, stříbří a zdobí, 
a pod vedením lektora si můžete sami ozdobu do
tvořit. Nebo si objednejte program a exkurzi na míru 
a vyzkoušejte si i foukání ozdob. Pokud si na malo
vání ozdob sami netroufnete, pomůže vám s nimi 
profesionální malířka, nebo si můžete zakoupit již 
hotové v místní prodejně. A chcete li firemní ozdoby 
ve vašem vizuálním stylu nebo tvůrčí dílnu na akci, 
i to pro vás Koulier zvládne zařídit.
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Unikátní historické expozice 
v Pardubicích
Jestliže nebudeme znát svou historii, nemůžeme se 
z ní poučit. V Pardubicích najdete hned dvě místa, 
díky jejichž návštěvě si přiblížíte historické událos
ti období druhé světové války a totality v kontextu 
regionálních i národních dějin.

Památník Zámeček
Návštěvou Památníku Zámeček Pardubice se 
dozvíte více o historii města, která má ovšem 
mezinárodní přesah. Památník se totiž nachází 
přímo na místě bývalého nacistického popraviště, 
kde bylo mezi 3. červnem a 9. červencem 1942 
popraveno 194 obětí. Byli mezi nimi spolupracov
níci výsadku Silver A, dospělí obyvatelé vypá
lené osady Ležáky, členové dalších odbojových 
skupin, ale také lidé, kteří s odbojem neměli nic 
společného. Moderní expozice připomíná jejich 
příběhy a zasazuje je do širšího kontextu předvá
lečného i poválečného dění. Obsahuje unikátní 
dokumenty z českých a zahraničních archivů, 
předměty dochované z popraviště, krátké filmy či 
audionahrávku deníku Jaroslava Charypara, který 
z popraviště odvážel mrtvé. Návštěvnický zážitek 
je dále umocněn řešením prostoru – hrou světla 

a stínu, syrovými materiály jako beton a ocel 
nebo hliněnou svažující se podlahou. Na návštěvu 
Památníku Zámeček Pardubice určitě dlouho 
nezapomenete.
www.zamecek memorial.cz

Setkejte se v centru Pardubic  
s příběhy Paměti národa
V Machoňově pasáži naleznete Institut Paměti ná
roda Pardubice, místo s interaktivní expozicí Tichá 
hrdinství. Tato expozice za pomoci moderních 
technologií 21. století vypráví příběhy obyčej
ných lidí, kteří prožili hrůzy druhé světové války 
i komunistického režimu 50. let. Životní osudy 
byly vybrány z více než deseti tisíc zaznamena
ných rozhovorů s pamětníky, uložených ve sbírce 
Paměti národa.
V expozici se vydáte po stopách Mileny Blatné, 
která vás zavede do jáchymovských dolů, odkud 
tajně pašovala dopisy, a kde se navíc osudově 
zamilovala do jednoho z vězňů. S Leopoldem 
Färberem se ocitnete nejen mezi partyzány, ale 
i v komunistickém vězení padesátých let. S Jarynou 
Mlchovou poznáte, jak mohlo studium na střední 
chemické škole zachránit životy před transportem 
do koncentračních táborů. A s armádním generá

lem Tomášem Sedláčkem navštívíte jak východní, 
tak západní frontu.
Ponořte se do vyprávění pamětníků a nechte se 
vtáhnout do historie. Díky projekcím, světelným 
a zvukovým efektům, rozšířené realitě a interak
tivním obrazovkám na vás čeká silný a autentický 
zážitek! Institut navíc pořádá pravidelné pondělní 
besedy, filmové projekce a zážitkové workshopy.
www.institut.pametnaroda.cz/pardubice  ■

DESTINAČNÍ SPOLEČNOST VÝCHODNÍ ČECHY

DESTINAČNÍ SPOLEČNOST 
VÝCHODNÍ ČECHY 
www.kongresypardubickykraj.cz

Facebook – @EastBohemiaCB

LinkedIn – East Bohemia Convention 
Bureau
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Kraj Vysočina
Nejkratší cesta k perfektním akcím
Krásná příroda, vzácné památky a skvělá dostupnost ze všech koutů republiky. Vysočina je ideální pro pracovní setkání 
a relaxaci, a navíc nabízí širokou škálu zážitků, které vás přimějí se vracet. Projeďte se na historických čezetách, naučte se 
vařit pivo nebo si vyzkoušejte adrenalinové výzvy jako ferratové lezení a seskok z komína.

Odpočiňte si v luxusu
Pětihvězdičkový Chateau Herálec, obklopený ang
lickým parkem, patří mezi nejlepší zámecké hotely 
světa. Nabízí stylové pokoje, luxusní wellness 
s přírodní kosmetikou L’OCCITANE a gastro

nomické zážitky z regionálních surovin. Zámek 
Kvasetice je novinkou na Vysočině – historická 
budova z 19. století prošla nedávno rekonstrukcí 
a dnes láká na jedinečnou atmosféru a prvotřídní 
gastronomii.

Pivo a steaky na míru
Pracovní akce nemusí probíhat pouze v kon
ferenčních sálech a v hotelech. Velké prostory 
ideální pro akce, skvělé pivo a vynikající jídlo 
nabízí třeba pivovar Bernard ve svém nově ote
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vřeném návštěvnickém centru. Ponoříte se tu do 
tajů pivovarnictví – od surovin po stáčení, včetně 
degustace piv a školy čepování. Milovníci historie 
ocení Želivský klášter, kde si pod vedením sládka 
sami uvaří pivo a zúčastní se soutěžní degustace 
ležáků. Součástí je i prohlídka premonstrátského 

kláštera. Zasloužený odpočinek potom mohou 
představovat místní pivní lázně, kde si pivo lze 
užít zase trochu jinak.
Pro milovníky masa je tu Mitrovská farma. Tady 
vás naučí připravit perfektní steak bez nakládání či 
dopékání. Prohlédnete si BIO porážku a ochutnáte 
uzené a sušené delikatesy. Vše z masa plemene 
Aberdeen Angus chovaného v EKO režimu s pří
sunem vlastních plodin.

Ajurvéda, nebo Divoký západ?
Vysočina vás možná překvapí i službami, které 
byste zde nečekali. Toužíte vyzkoušet tradiční 
indickou medicínu, za kterou byste jinak museli 
cestovat tisíce kilometrů? V Resortu Svatá Kateřina 
ji zažijete v autentické podobě, přímo pod vede
ním zkušených masérů, lékařů a kuchařů z Kérali, 
avšak v bezpečí a klidu uprostřed vysočinské 
přírody. Ajurvédský pavilon oceněný jako Stavba 

roku 2019 je ideálním místem pro regeneraci po 
pracovních setkáních, na která je resort perfektně 
připraven.
Naopak Šikland, největší zábavní park v Čes
ku, vás vtáhne do světa plného akce. Tematické 
teambuildingy ve stylu Divokého západu nebo 
mafiánských 30. let přinášejí netradiční zába
vu a možnost se zcela odpoutat od reality. Od 
rýžování zlata přes jízdu na rozzuřeném býkovi 
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až po detektivní hry – Šikland vás přesune do jiné 
éry a promění firemní akci v nezapomenutelný 
zážitek.

Stylová nostalgie
Hotel Medlov na břehu rybníka spojuje klid 
přírody s originálními aktivitami, jako jsou 
závody na historických šlapadlech nebo projížďka 
na stylových čezetách. Poznejte příběh Medlova 
s majitelem areálu, který vás provede historií 
i současností tohoto jedinečného místa. Prohléd
nete si areál s nádechem retro stylu a zjistíte, proč 
si Medlov získává srdce návštěvníků už po genera
ce. Užijte si zážitky, které spojují kouzlo minulosti 
s pohodlím dnešní doby, třeba při degustaci 
jedinečného Medlov Kontryhel Ginu z vlastní 
limitované edice.

Také atmosféra Pivovaru Dalešice vás přenese do 
slavného příběhu Hrabalových Postřižin, které tu 
natočil režisér Jiří Menzel, a do časů Rakouska
Uherska. Ocitnete se uprostřed autentického 
pivovarského provozu, kde na vás dýchne historie 
spojená s vůní sladu a chmele. A není to jen nos

talgie – vůně z varny potvrzuje, že se tu opět vaří 
tradiční české pivo, poctivě a s láskou.

Adrenalin na maximum
Vír je skutečným rájem pro milovníky adrenalinu. 
V areálu Továrny Vír, který prochází rozsáhlou 

revitalizací, je připraven například tovární komín 
vybavený speciální plošinou ve výšce 26 metrů, 
ze které si můžete skočit, samozřejmě s jištěním 
a zkušeným průvodcem. Zdá se vám to příliš 
nebezpečné? Potom můžete zvolit ferratové lezení, 
v zimě dokonce na ledové stěně.
Pokud vám ani tohle nestačí, pokračujte do 
Panského dvora Telč. Tam na vás čeká lanové 
centrum, lezecká stěna nebo unikátní drytoo
ling – lezení s cepíny na speciálních překážkách. 
Po adrenalinovém výkonu si můžete odpočinout 
v místní restauraci nebo pivovaru a ochutnat 
lokální speciality.
Pro intenzivní zážitky, ale hlavně zlepšení řidič
ských dovedností a bezpečnosti na silnici můžete 
navštívit Školu smyku na Polygonu u Jihlavy. 
V pětihektarovém areálu s moderním vybavením 
si vyzkoušíte různé krizové situace, jako je smyk 

na rovině či při jízdě z kopce, a naučíte se, jak 
na ně správně reagovat.
Vysočina vás tak rozhodně nenechá v klidu – adre
nalin i relaxaci máte na dosah ruky.  ■

VYSOČINA CONVENTION BUREAU

VYSOČINA CONVENTION BUREAU
Partner pro vás a vaše firemní akce 
na Vysočině 

www.vysocina ‑konference.cz

Pokud byste potřebovali s výběrem toho 
správného místa poradit, můžete se na nás 
kdykoliv obrátit.

http://www.vysocina-konference.cz
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Jihomoravský kraj
Zážitky, pro které si musíte přijet
Objevte jižní Moravu jako místo, kde se firemní akce mění na zážitky, o kterých si všichni budou ještě dlouho povídat. 
Zanechat v účastnících pocit, že zažili něco výjimečného a chtějí si to zopakovat, to je přece to, oč nám všem běží.  
Dokonalé lokace a servis jsou u nás samozřejmostí, chcete ale své obchodní partnery nebo zaměstnance skutečně 
nadchnout? Vybrali jsme pro vás 10 dokonalých aktivit, které zažijete pouze na jižní Moravě.

Na den vinařem
Přemýšleli jste někdy, co stojí za skleničkou jiskři
vého vína, kterou si čas od času dopřejete? Vžijte 
se na jižní Moravě na jeden den do kůže vinaře. 
Do vinohradu se vyráží ještě za ranního chládku. 
Od prvního sebraného hroznu po naplněné bedny, 
připravené na lisování, vám zaručeně vyhládne. 
Oběd už na vás čeká rovnou na vinici za povídání 
vinaře, který vás zasvětí do tajů svého řemesla. 
Ochutnáte právě vylisovanou vinnou šťávu, la
hodný burčák a na závěr víc než zasloužený tekutý 
poklad uzrálý pod moravským sluncem.
Kdo si vyzkouší, co znamená den v životě vinaře, 
tomu bude večerní sklenka vína chutnat víc než 
kdy předtím! Program probíhá po celý rok, stejně 
jako práce na vinici. Nejlepší dobou, kdy se přidat 
a pozorně se vinařům dívat pod ruce, je podzim
ní vinobraní. Domluvte se se svým oblíbeným 
vinařem, nebo se obraťte na nás a spojíme vás 
s některým z prověřených. 

Chcete si užít kouzlo prosluněných vinic bez 
práce? Portfolio akcí s vinařskou tematikou je 
u nás široké, doporučíme vám například hostinu 
na vinici. Kombinaci výtečného jídla a vína odo
lá málokdo. Přičtete li k tomu krásné výhledy 
a nezapomenutelnou atmosféru, máte motivační 
program pro zaměstnance jako vyšitý.

Fine -dining na zámečku
Že láska prochází žaludkem, je známá věc. Proč 
by totéž nemohlo platit o byznysu? Poradíme, 
kde skvělý zážitek z jídla podpoří vaše obchod
ní záměry nejlépe.
Tím místem je Hraniční zámeček, který je sou
částí Lednicko valtického areálu pod ochranou 
UNESCO a do kterého se jezdí zejména za 
špičkovou gastronomií. Zážitková restaurace 
Essens s šéfkuchařem Otto Vašákem v čele láká 
na degustační menu, dokonalý servis a neotřelé 
chuťové kombinace. Pozvěte obchodní partnery 
na degustační menu s párováním vín a úspěch 
máte v kapse.
Nebažíte zrovna po vysoké gastronomii, ale 
rádi byste pozvali kolegy na skvělou večeři, 
bezchybně načepované pivo či vynikající víno 
v krásném prostředí? Potom prolistujte nové Fo
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brožurky Gourmet Jižní Morava a Gourmet Brno, 
kde najdete pořádnou porci inspirace. Soupisky 
nejchutnějších míst v Brně a na jižní Moravě 
vznikají každoročně na základě hodnocení 
nezávislých arbitrů a jsou skvělým kompasem 
pro volnočasové i business turisty, kteří hledají 
výjimečné gastro zážitky.

Brněnské vily
Fanoušci architektury, zbystřete! Brno není jen vila 
Tugendhat. Slavných vil, které mají dveře otevřené 
pro návštěvníky i pro pořadatele eventů, je tu 
už pět! Funkcionalistický skvost, který to dotáhl 
až na seznam UNESCO, netřeba představovat. 
Uspořádejte akci přímo uvnitř nebo na úchvat
né zahradě, která vilu Tugendhat propojuje se 
starší kolegyní vilou Löw Beer. Ta si pro zájemce 
připravila i zajímavý incentivní program ve formě 
pátrací hry. Sestavte tým a vyrazte vyřešit záhadu 

brněnského textilního magnáta! Nejnovějším pří
růstkem do pětilístku brněnských slavných vil je 
Arnoldova vila. Sousedí s oběma výše zmíněnými, 
nabízí krásné prostory k pronájmu a do budoucna 
se počítá s propojením zahrad v jeden velký park. 
Výčet doplňuje vila Jurkovičova a vila Stiassni, kte
rá vás učaruje kouzelnou zahradou se zastřešenou 
lodžií jako stvořenou pro stylové letní eventy.

Speleoferata
Tohle je opravdový unikát! Ocení ho hlavně milov
níci výzev a adrenalinu kolujícího v žilách. V jes
kyních Moravského krasu na vás čeká 40 metrů 
hluboká zajištěná jeskynní kaskáda, na které překo
náte nespočet průlezů, propastí, komínů, žebříků 
a traverz. Na začátku vyfasujete přilbu a čelovku, 
kombinézu a jeskyňářský set a spolu s průvodcem 
se vypravíte na sestup do světa temnoty a ticha. 
Tato aktivita je nezávislá na počasí, pod zemí nepr
ší a teplota je stálá. Máte pocit, že své kolegy znáte 
jako své boty? Otestujte fungování vašeho týmu 
v podzemním světě, který budí respekt.

Brněnské bary
Brno v noci ožívá a zve k návštěvě legendárních 
barů. Super Panda Circus, Bar, který neexistuje, 
4 pokoje, Slast, Na stojáka… určitě jste o nich 
slyšeli, ale už jste jedinečnou atmosféru někte
rého z nich zažili? Naplánujte si s kolegy v práci 
odpočinkový večer (a raději i další den) a vyrazte 
vzhůru do víru nočního života! Poznáte podniky 
ověnčené cenami prestižní soutěže Czech bar 
awards i takové, jejichž nenapodobitelná atmosféra 
se za vlahých letních večerů přelévá z vymazlených 
interiérů až na brněnské chodníky. Psali o nich 
dokonce i v New York Times, brněnské bary jsou 
zkrátka nejlepší!

Party šalina
Šaliny jezdí jenom v Brně, a nejen tak ledaja
ké! Pořádáte v Brně konferenci a přemýšlíte 
nad perfektním startem programu? Co takhle 
návštěvníky seznámit s městem zpoza okýnek 
speciálně upravené tramvaje, tedy po našem „ša
liny“? Projedete se kolem zásadních brněnských 
monumentů a u networkingu stihnete ochutnat 
i pár sklenic čerstvě natočeného piva. Kromě 
Starobrna a Plzně se na pípě budou točit i piva od 
lokálních minipivovarů. Nápojový lístek doplňuje 
vinný bar a nabídka míchaných nápojů. Nealko je 
samozřejmostí. Hladem také nebudete, k vyhlíd
kové jízdě bude připraveno moravské pohoštění 
podle vašeho zadání. Prostě brněnské přivítání 
jak lusk.

Koncert v jeskyni
Potemnělá jeskyně, krápníky nad hlavou a roze
znívající se tóny houslí nebo šansonu. Odměňte 
své kolegy nebo partnery kulturním zážitkem 
v unikátním prostředí Moravského krasu. Do
konalá akustika jeskynních prostor obohacená 
o efektní světelné iluminace vás dostane do kolen. 
Koncert v jeskyni a jeho neopakovatelná atmo
sféra ve vás a vašich hostech zanechá hluboký 
dojem.
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Zažijte tradice
Modrotisk i verbuňk, tyto dvě tradice jsou 
na seznamu nehmotného kulturního dědictví 
UNESCO. Vy je u nás můžete zažít na vlastní kůži 
a probudit ve svém týmu nefalšovaný jihomorav

ský teamspirit. Vezmeme vás do jedné z modro
tiskových dílen, kde se nejen dozvíte o tradičním 
způsobu barvení látek, ale sami si ho i vyzkoušíte. 
A slovácký verbuňk? Oživte akci ukázkou skočné
ho mužského tance, ti odvážní se můžou přidat.

Spojení vína a architektury
Na jižní Moravě degustujeme nejen víno, ale 
také architekturu. Vybrali jsme místa, kde spojují 
tradiční vinařské řemeslo s moderní architekturou 
způsobem, který bere dech. Co byste řekli na event 
v reprezentativním sídle Vinařství Lahofer od 
renomovaného studia Chybík + Krištof? Dále tu 
máme Vinařství Obelisk mezi vinicemi na do
hled od Valtic, Sonberk s ikonickým výhledem 
na Pálavu, precizně zrekonstruovaný Mlýn Hrušky 
na Slovácku nebo Vinařství SPIELBERG v toskán
ském stylu. Tipů vám z rukávu vysypeme mnohem 
víc, vy si jen vyberete podle vlastního vkusu.

Brněnské Vánoce
Brněnské Vánoce jsou pojmem a letos budou ještě 
velkolepější. Mezinárodní porota totiž Brno zvolila 
Hlavním městem Vánoc, a to je závazek, kterému 
bude chtít Brno dostát. Po celé adventní období to 

bude v ulicích města žít autentickými trhy a boha
tým programem. Co tak v Brně uspořádat vánoční 
večírek a užít si jiskřivou atmosféru naplno?
Nalákali jsme vás? Pro ještě více tipů na jihomo
ravské unikátní zážitky sledujte brnoconvention.cz 
nebo se nám ozvěte a spolu vymyslíme dokonalý 
program.  ■

KLÁRA LEPIČOVÁ

BRNO CONVENTION BUREAU
– jsme váš klíč k eventům na jižní Moravě.
Více na www.brnoconvention.cz 

Ověřené venues  
v regionu
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VAŠE VSTUPENKA
 K DOKONÁLÉMU ZÁŽITKU

Kontaktujte náš eventový tým 
adam.sahula@courtyard.com 

+420 735 715 117

Náš konferenční prostor nabízí ideální prostředí pro vaše firemní akce. Na jednom podlaží 

najdete 10 konferenčních místností s denním světlem, které zajistí příjemnou atmosféru pro 

vaše setkání. Hlavní konferenční sál s denním světlem o ploše 360 m² pojme až 400 delegátů, 

což z něj činí perfektní volbu pro velké konference a semináře.

Disponujeme nejmodernějším technickým vybavením a  na místě je vždy k  dispozici 

technická podpora, aby vše proběhlo hladce. Naše zasedací místnosti jsou vybaveny 

vestavěnou videokonferenční technologií, což umožňuje snadnou komunikaci na dálku. 

Samozřejmostí je připojení k  vysokorychlostnímu internetu, které zajistí plynulý průběh 

vaší akce.

Ať už plánujete jakoukoli akci, jsme připraveni ji přizpůsobit vašim potřebám a vytvořit tak 

akci šitou na míru.

mailto:adam.sahula@courtyard.com
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Zlínský kraj
Firemní turistika  
na východní Moravě
Východní Morava – turistický region Zlínského kraje nese odkaz spojený se jménem Baťa. A kam jinam se vydat za firemní 
a kongresovou turistikou než na místa, kde vznikla a rozkvétala nejúspěšnější firma první republiky. Již tento odkaz je 
zavazující a přímo vybízí k eventům a teambuildingovým akcím. Bonusem je rozmanitost jednotlivých regionů a široká 
nabídka kongresových prostor, doplněná pestrou paletou jedinečných zážitků.

Tradice na Slovácku, svérázné Valašsko, vzneše
né Kroměřížsko, baťovské Zlínsko a lázeňské 
Luhačovicko – to vše jsou oblasti východní 

Moravy, které lákají nezapomenutelnými zážitky 
a jedinečným kouzlem.

Slovácko
Pestrost lidových krojů, hudba, tanec a vinařská 
kultura, to jsou barvy a chutě Slovácka. Fenomé
nem je zde Baťův kanál, který je ideálním místem 
pro firemní teambuildingové akce, a to nejen 
na vodě, ale i na kole. Kombinace plavby na lodi 
a projížďky na kole vinařskou oblastí je jako stvoře
ná pro utužení kolektivu. Při festivalech a slavnos
tech můžete ochutnat místní vína nebo obdivovat 
tradiční mužský tanec verbuňk (UNESCO).
V Archeoskanzenu Modrá nebo ve Starém Městě 
lze nahlédnout do tajemství Velké Moravy. V blíz

STATISTIKA A ŘEČ ČÍSEL
Ubytovací kapacita regionu 26 tisíc+

Kongresová kapacita regionu 24 tisíc+

Kongresových prostor v databázi 80+
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kosti archeoskanzenu se nachází také Centrum 
slováckých tradic, degustační stezky nebo expozice 
Živá voda Modrá, zatímco nedaleký Velehrad je 
výjimečným poutním místem spjatým s přícho

dem Cyrila a Metoděje na Moravu. V rámci team
buildingových aktivit můžete poznávat Slovácko 
i ze vzduchu při letu balonem nebo poměříte své 
síly v Kovozoo při zážitkovém kování.

Valašsko
Valašská rázovitá krajina je plná kopců, krásné 
přírody a pohostinných lidí. Zdejší místa nabízí 
řadu zážitků – cyklostezky v dechberoucí přírodě, 
pěší túry po hřebenech hor nebo neopakovatelné 
zážitkové programy zahrnující poznávání valašské 

kultury, tradic a gastronomie. To vše si můžete 
vychutnat v jedinečném zázemí luxusních hor
ských rezortů s pestrou wellness nabídkou nebo 
v romantických valašských dřevěných chalupách. 
Do historie Valašska nahlédnete ve Valašském 
muzeu v přírodě v Rožnově pod Radhoštěm, kde 
lze zároveň uspořádat konference nebo firemní 
workshop v Janíkově stodole přímo v areálu skan
zenu. Skupiny mohou přijet na exkurzi do výrobny 
svíček UNIPAR v Rožnově pod Radhoštěm nebo 
do družstva IRISA objevovat kouzla a taje výroby 
vánočních skleněných ozdob. Klasickou team
buildingovou aktivitou především v údolí Velkých 
Karlovic je pečení frgálů.

Zlínsko a Luhačovicko
Fukcionalismus Zlína a jedinečný fenomén firmy 
Baťa, secesní architektura Luhačovic, tradiční 
bednářství, sušírny ovoce a další kouzla v Bílých 
Karpatech nebo nahlédnutí do procesu výroby 
vyhlášené slivovice ve Vizovicích v kombinaci 
s pěšími výlety v romantické přírodě. Ve Zlíně 
stojí za návštěvu všechna místa spojená se jménem 
Baťa, která budou skvělým doplňkem k velkému 
eventu v Kongresovém centru nebo Interhotelu 
Zlín. Zajímavé prostory pro konferenci nebo 

školení nabízí také akademická půda v Academia 
centru UTB nebo 14/15 Baťův institut. V Obchod
ním domě na firmy čekají unikátní kongresové 
prostory s jedinečným výhledem na město, ale také 
zajímavé firemní programy jako například škola 
vaření. V široké nabídce luhačovických hotelů zase 
kombinace aktivního odpočinku s relaxací. Pestrá 
nabídka kongresových prostor ve Zlíně a Luha
čovicích je dokladem, že Baťův region vás určitě 
nadchne.

Kroměřížsko
Magická krása Kroměřížska snoubí jedinečnou 
architekturu a výborné podmínky pro firemní 
turistiku. Kroměříž (UNESCO) je celoroč

TIPY:
Baltaci Atrium Zlín – luxusní zázemí vhodné 
pro pořádání konferencí a meetingů od 15 až 
po 250 osob

Kongresové hotely v Luhačovicích 
a Pozlovicích – rozmanitá paleta 
kongresových prostor v prvotřídních hotelech 
nejen v Luhačovicích, ale také Pozlovicích

TIPY:
Grandhotel Tatra – nadstandardní hotel 
s konferenčním zázemím na slunném svahu 
valašské krajiny

Wellness hotel Horal – horský hotel 
s vynikajícím zázemím pro uspořádání 
firemních eventů spojených se sportem, 
zábavou i vzděláváním

Penzion Na kraji lesa – na hranici valašské 
divočiny uprostřed lesů ideální místo pro 
firemní akce nebo svatby

TIPY:
Hotel Buchlov – jedinečný genius loci 
v podhradí Buchlova. Krásné prostředí bývalé 
konírny pro velké akce a velké množství 
zážitkových programů pro firmy.

Hotel Skanzen – Centrum lidových tradic. 
Vlastní Pálenice. Spolupráce s místními 
turistickými cíli v Modré. Degustační stezky 
a kongresová aula s degustačními stolky.

Baťův kanál

Výroba slivovice – VizoviceGrandhotel Tatra
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ně dějištěm mnoha významných kulturních 
akcí a celý region s sebou nese odkaz úspěšné 
minulosti i současnosti, což dokládá například 
firma na ohýbaný nábytek TON v Bystřici pod 
Hostýnem, kam stojí za to vydat se na exkurzi 
a řemeslo si vyzkoušet. Menší firemní eventy lze 
uspořádat v jednom z malebných hotelů na nád

herném Velkém náměstí přímo v srdci Kroměříže. 
Větší akce jsou pro změnu doménou Výstaviště 
Kroměříž a magický genius loci nabízí Arcibis
kupský zámek. Výborné zázemí pro incentivní 
turistiku a firemní akce nabízí také vybraná místa 
v Chřibech a Hostýnských vrších nebo Panský 
Pivovar v Holešově.  ■

PETR MICHALEC

EAST MORAVIA  
CONVENTION BUREAU
J. A. Bati 5520, 760 90 Zlín
petr.michalec@vychodni ‑morava.cz
FB/ vychodnimorava
IG @vychodni_morava
East Moravia Convention Bureau je 
regionální kanceláří MICE pro Zlínský 
kraj. Pomůžeme při hledání vhodných 
lokací a služeb pro kongresy, 
konference, firemní akce, 
včetně doprovodného 
programu.

TIPY:
Hotel Rusava – ideální poloha uprostřed 
Hostýnských vrchů a výborné zázemí pro 
pořádání firemních akcí a teambuildingových 
programů

Arcibiskupský zámek Kroměříž – unikátní 
prostory zámku v Kroměříži skýtají řadu 
možností pro pořádání firemních akcí či 
konferencí v prostorách památky UNESCO 
s jedinečnou atmosférou

Východní Morava je ideálním místem pro 
firemní turistiku!

NEJVĚTŠÍ AKCE V REGIONU
Zlín Film Festival je nejstarší, největší 
a nejvýznamnější filmová přehlídka filmové 
tvorby pro děti a mládež již od roku 1961. 
Přelom května a června

Barum Rally je jedna z nejvýznamnějších 
motoristických událostí v České republice. 
Tato prestižní soutěž přivádí na východní 
Moravu desetitisíce fanoušků nejen z České 
republiky, ale i ze zahraničí. Akce je ideální 
příležitostí pro firemní turistiku. Polovina srpna

Slovácké slavnosti vína a otevřených 
památek jsou jednou z nejvýznamnějších 
akcí svého druhu, která prezentuje bohatost 
a rozmanitost tradiční lidové kultury 
na Slovácku. Začátek září

Dny lidí dobré vůle ožívají 4. a 5. července 
na Velehradě tradičními cyrilometodějskými 
oslavami, kterých se každoročně účastní 
na 30 tisíc lidí. Začátek července

Festival Vizovické trnkobraní je jednou 
z největších hudebních událostí letní 
festivalové sezony. Konec srpna

Letní filmová škola je rozmanitý filmový 
festival v Uherském Hradišti nejen o filmu, 
ale i o workshopech, divadlu, koncertech 
a přednáškách.

Jízda králů ve Vlčnově je neodmyslitelnou 
součástí lidové kultury odnepaměti a od roku 
2011 je zapsána na seznamu UNESCO jako 
nehmotné kulturní dědictví lidstva. Konec 
května

Památník Tomáše Bati Živá voda Modrá

Arcibiskupský zámek Kroměříž
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Sluneční lázně Luhačovice –  
kde historie ožívá
Hledáte dokonalé místo pro vaši akci?
Objevte kouzlo Slunečních lázní, jedinečného 
areálu, kde se snoubí historie, architektura a ne
opakovatelná atmosféra. Tento architektonický 
skvost, jehož původ sahá až do počátku 18. stole
tí, byl v letech 1901–1910 přetvořen pod vedením 
legendárního architekta Dušana Jurkoviče. Již 
v době svého vzniku byly Sluneční lázně centrem 
setkávání a společenské zábavy. Po rozsáhlé re
konstrukci, kterou v roce 2024 dokončila akciová 
společnost Lázně Luhačovice, jsou znovu v plné 

kráse připraveny stát se místem vašich nezapo
menutelných zážitků.

Co vás čeká?
Historická elegance, autentické prostředí, výji
mečné kulisy pro fotografie, atraktivní lokalita 
a jako bonus muzeální expozice v srdci areálu, jejíž 
prohlídkou můžete doplnit váš program. Rádi pro 

vás zajistíme také ubytování v lázeňských hotelech, 
vilách nebo penzionech včetně relaxačních a well
ness procedur.

Rezervace prostor a více informací na e mailu: 
slunecnilazne@lazneluhacovice.cz  ■

HANA FELCMANOVÁ

KAPACITA
Divadelní uspořádání: 120 osob

Stolové uspořádání: 60–90 osob

PROSTOR PRO KAŽDOU PŘÍLEŽITOST
Svatby a oslavy

Kulturní, společenské a vzdělávací akce

Firemní večírky, obchodní prezentace

www.slunecni ‑lazne.cz
www.lazneluhacovice.cz

Vodoléčebný ústav s novou expozicí Dušana Jurkoviče a Leoše Janáčka je centrem obnoveného areálu

Akce se konají v historickém objektu původních Slatinných a sirných lázní nově nazvaném Skleník. V hlavním prostoru lze připravit divadelní usazení až pro 120 osob, dvě přilehlé místnosti nabízí možnost 
dalšího využití, jako je vytvoření zázemí pro občerstvení nebo umístění tanečního parketu
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Olomoucký kraj
Dvě tváře, co vás dostanou
Olomoucký kraj je ideální destinací k pořádání MICE akcí pro korporátní klientelu, a to jak v rozmanitém regionu střední 
Moravy, tak i v horském prostředí Jeseníků. Olomouc patří mezi 3 města v České republice, která mohou přivítat kongresy 
s více než 1 100 účastníky. V Jeseníkách lze vybírat z několika konferenčních kapacit s kvalitním zázemím až pro 500 hostů. 
Central Moravia & Jeseniky Convention Bureau oficiálně reprezentuje Olomoucký kraj v oblasti MICE aktivit a kongresového 
cestovního ruchu.

Střední Morava je malebná a úrodná krajina 
rozprostírající se široce podél řeky Moravy. Při 
návštěvě regionu se můžete těšit na množství 

památek, např. pohádkový hrad Bouzov, monu
mentální Helfštýn nebo Svatý Kopeček. Okouzlí 
vás také krásná příroda – najdete zde tajuplné jes
kyně a také nejhlubší zatopenou propast na světě. 
A na své si přijdou i labužníci – čeká vás pestrá na
bídka regionálních specialit – za všechny zmíníme 
jedinečné olomoucké tvarůžky a místní pivo.
Pohoří Jeseníků vyniká především svým unikát
ním čistým vzduchem. Účinky místních mine
rálních vod geniálně využil už proslulý léčitel 
Vincenz Priessnitz. Ve spojení s aktivním trávením 
volného času a bohatou nabídkou letních a zim
ních sportů jsou Jeseníky oblastí, která dokáže 
uspokojit širokou klientelu. Nádherná, leckdy 
nedotčená krajina přírodních rezervací láká nejen 
nadšence horské turistiky.
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Resort Sobotín
Patříte mezi časté návštěvníky hradů či zámků? 
Pak jste možná nejednou zatoužili zkusit si, jaké by 
to asi bylo probudit se v královské posteli a nechat 
se po celý den hýčkat jako člen královské rodiny. 
Nemusíte být zrovna král nebo královna, princ či 
princezna, aby se mohlo stát vaše přání skutečnos
tí. V zámeckém hotelu Klein zažijete romantickou 
dovolenou jako z pohádky. V komplexu nalez
nete Wellness & Spa hotel Sidonie s jedinečnými 
prostory, Family & Sport hotel Josef s velkou 
krytou víceúčelovou halou, stylový pivovar Albert 
a v neposlední řadě přilehlý motorest Permoník 
stylizovaný s odkazem na hornickou tradici.

Resort Hodolany
V resortu Hodolany naleznou návštěvníci zenový 
klid pečujících wellness procedur a masáží i slušnou 

dávku adrenalinu z hazardních her. Vše je jedinečně 
propojeno pod ochrannými křídly čtyřhvězdičkové
ho hotelu Theatre, který uspokojí i tu nejnáročnější 
klientelu, a restaurantu Entrée, jenž nabízí moderní 
gastronomii s podpisem šéfkuchaře Přemka Forejta. 
Tak jako každá dobrá divadelní hra, i pobyt v Theat
re hotelu je skutečný zážitek. Součástí je i wellness 
scene, která se rozkládá na ploše 400 m2 a patří 
k jednomu z nejmodernějších wellness center 
v České republice. A v neposlední řadě můžete 
navštívit i svět sázek v Casino GO4games.

Fortové opevnění Olomouce 
s neskutečnou autentickou atmosférou
Fort XX Escot je jedna z 22 pevností, které nechal 
v polovině 19. století postavit kolem Olomouce 
císař František Josef I. Unikátní prostor pevnos
ti číslo XX v Křelově zůstal přes vojenské akce 

a rozmary přírody zachován téměř v původním 
stavu. Nyní slouží k pořádání akcí, firemních 
oslav, teambuildingů, koncertů či svateb. Klidný 
a rozlehlý areál v polích daleko od nejbližších 
obytných domů dovoluje pořádání eventů, pro 
které není v centru měst prostor ani pochopení. 
Vše je pod vedením společnosti Lobster Group, 
ta je jednou z největších gastro skupin na Moravě. 
V jejím portfoliu nalezneme italskou restauraci, 
stylové bistro, kantýnu pro 21. století a catering 
pod vedením šéfkuchaře Romana Pauluse.
Fort XVII Křelov je polygonální permanent
ní fort, který svým hostům nabízí taktéž event 
prostory, ale nalezneme tady i muzeum, restauraci, 
střelnici, ubytování, pevnostní tiskárnu, kovárnu, 
mincovnu, výstavu kinematografie a promítací sál.
Fort XV Neředín patří spolku Paintball Game 
Olomouc a dnes slouží jako středisko pro pořádání 
sportovně společenských akcí se stálou vnitřní 
i venkovní paintballovou arénou.

TELEGRAPH
Multifunkční centrum Telegraph leží jen pár kroků 
od olomouckého hlavního nádraží. Díky důklad
né, ale zároveň citlivé rekonstrukci se podařilo 
zachovat genia loci nevyužité industriální budovy 
továrny na telefony a telegrafy. Do projektu se kro
mě galerie včlenily také komfortní hub, meeting 
room, privátní boxy, multifunkční sál pro briefingy 
i multifunkční prostor kina nebo luxusní střešní 
loft s kapacitou cca 100 osob. Telegraph nabízí 
prostory vhodné k soukromým či firemním akcím, 
obchodním jednáním, kurzům všeho druhu nebo 
ubytování.

Fort XX Escot

Entrée restaurant

Fort XV Neředín

Fort XVII Křelov Telegraph
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Arcibiskupský palác
Arcibiskupský palác je od svého vzniku až do sou
časnosti sídelní rezidencí olomouckých biskupů 
a od roku 1777 také arcibiskupů. Arcibiskupská 
rezidence je významným příkladem barokní palá
cové architektury na Moravě. Sály lze krátkodobě 
využít k pořádání společenských a kulturních akcí 
(recepce, konference, školení, promoce, koncerty, 
předání cen atd.), které neodporují dobrým mra
vům a nejsou v rozporu s etikou církve. Kapacita 
prostor je cca 200 osob.

Plavby Olomouc – OLOdvorek, OLOloď, 
OLOšlap – netradiční prohlídky Olomouce
Olodvorek je místo v centru Olomouce, které skýtá 
netradiční zázemí pro živou kulturu a setkávání. 
Je situován ve vnitrobloku historického domu 
ve spodní části Dolního náměstí. Můžete tu uspořá
dat vernisáž, divadelní představení, projekci filmu, 
přednášku, slam poetry či jinou akci pro partnery či 

veřejnost. Olodvorek pojme kolem 200 osob. Společ
ně s místem je v nabídce společnosti možno získat 

zážitkové jízdy po Olomouci nebo zážitkové plavby 
po řece Moravě. Myšlenkou celého projektu je netra
dičně provést historickou Olomoucí s komentova
nou prohlídkou nebo plavbou po řece Moravě.

Kočáry Mylord – Čechy pod Kosířem
Společnost Kočáry Mylord, zastoupené panem 
Václavem Obrem, nabízí své služby v oblasti histo
rických kočárů tažených koňským spřežením. Jako 
jediná v ČR nabízí výběr různých druhů kočárů 
a různého počtu koní za účasti kostýmovaného do
provodu – kočího a lokaje. Lze je využít např. pro 
rodinné oslavy, svatby, výročí, ceremo niální služby, 
projížďky přírodou, historickými místy a paměti

hodnostmi, služby v okruhu myslivosti, filmařské 
a herecké služby. V Muzeu historických kočárů 
v Čechách pod Kosířem pak můžete obdivovat 
ojedinělou a největší sbírku historických kočárů 
a luceren ve střední Evropě.

Veteráni – Slatinice
Projížďka veteránem je neopakovatelným zážitkem. 
Ucítíte při jízdě vůni lesa, žhavost polí se zrajícím 
obilím i vítr ve vlasech. Vžijete se do pocitů hvězd 
filmového plátna z kina pro pamětníky nebo vašich 
pradědečků a prababiček. Krásný veterán vás 
může zavézt k hradům Bouzov, Šternberk nebo 
k zámkům Náměšť na Hané, Čechy pod Kosířem, 
Úsov Tovačov či se dá uspořádat romantický piknik 
v parku. Pro zájemce lze zajistit pronájem veterána 
v České republice i zahraničí, pronájem 1–4 veterá
nů pro svatby (mimo zimní období), pro jakékoliv 
vyjížďky nebo pro propagaci firmy.  ■
MICHAEL ŽÁČEK

OLOdvorek

Arcibiskupský palác

Muzeum veteránů_SlatiniceKočáry Mylford

Ololoď

CENTRÁLA CESTOVNÍHO RUCHU 
OLOMOUCKÉHO KRAJE
Jeremenkova 1191/40a 
779 00 Olomouc 
e‑mail: michael.zacek@centralaok.cz  
www.conventionok.cz

mailto:michael.zacek@centralaok.cz
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Moravskoslezský kraj
Zážitky na míru
V oblasti kongresové turistiky není dokonalé zázemí pouze otázkou konferenčních sálů a ubytování, ale také uměním 
vytvářet nezapomenutelné zážitky. Destinace Severní Morava – to je jedinečná lokalita na trojmezí Česka, Slovenska 
a Polska, která nabízí PESTROBAREVNÁ a jedinečná zážitková místa pro vaše akce i originální programy pro skupiny.

Outdoorové/sportovní teambuildingy
V kraji hned s dvěma pohořími platí heslo 
„Sportem ku zdraví“ dvojnásob. V každém ročním 
období si můžete užívat adrenalin, sjíždět řeky, 
lyžovat, jezdit na kole nebo si zahrát golf.

Turistika aneb S partou na túru
Výlet na Lysou horu, nejvyšší vrchol Beskyd, nebo 
trasa po hřebenech Jeseníků se zajímavou úni
kovou hrou či programem „pro přežití“ zaujmou 
svou originalitou.

Lanové a bike parky aneb Za hranice 
komfortní zóny
Adrenalinové zážitky nabízí lanové centrum 
v Trojanovicích nebo Tarzanie v Beskydech, kde si 
účastníci vyzkouší svou odvahu a spolupráci. Bike 

parky najdete napříč celým Moravskoslezským 
krajem, např. v Kopřivné a v Karlově v Jeseníkách 
či v Bílé v Beskydech.

Vodní sporty aneb Pusťte svůj tým „k vodě“
Nejen řeka Ostravice poskytuje příležitost pro 
týmové splavení řeky. Zajímavostí je, že tento 
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program je možno organizovat doslova v centru 
Ostravy a vyjet lodí kousek od náměstí.

Lyžování, snowboarding, ale i běžky aneb 
Zábava na sněhu
Střediska jako Bílá nebo Pustevny v Beskydech, 
Kopřivná či Karlov v Jeseníkách a řada dalších 
lyžařských areálů nabízí klasické sjezdové lyžování 
či běžkařské trasy, nebo vám zde připraví program 
pro pobavení, jako např. soutěž ve stavění iglú či 
lezení na ledové stěně.

Golf aneb Tohle naši destinaci baví
V rámci destinace je k dispozici 6 kvalitních 
golfových resortů, kde si můžete skvěle zahrát, a to 
např. v blízkosti těžební věže, v zámeckém parku 
či v samotném srdci hor. Spojením dvou golfových 
hřišť v Beskydech (v Ostravici a Čeladné) došlo 
k vytvoření největšího golfového resortu v České 
republice.

DEJTE NOVOU DIMENZI VAŠÍ 
FIREMNÍ AKCI, KONTAKTUJTE NÁS:
Ostrava Convention Bureau
info@ostrava‑convention.cz
Moravian ‑Silesian Tourism, s. r. o.
(Vila Tereza) Střelniční 78/16 
702 00 Ostrava ‑Moravská Ostrava
www.convention‑ostrava.cz

Najdete nás také na Instagramu 
(ostravaconvention) a LinkedIn  
(Ostrava Convention Bureau)

Industriální zážitky:  
Unikátní a typické pro náš region
Místa těchto zážitků propojuje Technotrasa.cz, 
která vám ukáže neopakovatelný genius loci tech
nických památek i míst, která průmyslem stále žijí, 
a nabídne v nich jedinečný incentivní skupinový 
program.

Dolní oblast Vítkovice aneb Lokalita nejen 
pro hudební festivaly
Týmy mohou objevovat bývalý areál hutí a dolů, 
který byl proměněn v jedinečné návštěvnické 
centrum, včetně návštěvy Bolt Tower s vý
hledem na Ostravu. Speciálně tematizované 
únikové hry inspirované historií dolů a železá
ren umí eventové agentury připravit na míru 
pro danou firmu.

Konference/ Workshop v industriálním 
prostředí aneb Akce v „černé“ Ostravě
Multifunkční aula Gong (až 1500 míst) či sály 
v Brickhouse jsou připraveny hostit vaše akce. 
Areál neustále rozšiřuje nabídku prostor vhodných 
pro MICE aktivity, jako například Futureum či 
Výdušná jáma.

Kulturní a relaxační programy:  
Klasika, která nezklame
Pro týmy, které preferují klidnější aktivity, nabízí 
Moravskoslezský kraj také řešení.

Wellness a relaxace aneb Pohoda, klídek, 
tabáček
Luxusní wellness centra v Beskydech či Jesení
kách vám i vašim kolegům dodají potřebný klid. 
Přes den můžete relaxovat ve wellness nebo při 
procházkách v přírodě a večer se pak přímo z ví
řivky kochat pohledem na noční oblohu. Výběr 
míst je zde skutečně bohatý. Art & Design Miura 
hotel /Beskydy, Pension Jurášek / Beskydy nebo 
hotel Singer / Jeseníky jsou skutečně jen malým 
výčtem.

Divadla a koncerty aneb Společně za uměním
Nejen společné návštěvy Divadla Antonína Dvo
řáka v Ostravě nebo kulturních akcí v Janáčkově 
filharmonii pohladí vaše smysly.

Tematické večery aneb Teambuildingy 
„k sežrání“
Návštěva známých pivovarů Ostravar a Radegast 
či jednoho z mnoha minipivovarů, večer s hudbou 
a lokálními specialitami jsou sázkou na jistotu. 
Skupinový program „na talíři“ souhrnně předsta
vuje produkt Pojez.cz, kde si můžete vybrat doda
vatele cateringu pro své akce. Rádi vám připraví 
gurmánský zážitek na míru.
Nechte tedy vaše akce pohltit tajemným industriá
lním kouzlem destinace Severní Morava, dejte 
šanci místním tradicím, historii a architektuře. 
V kombinaci s dobrým jídlem a wellness objevujte 

kousek po kousku Moravskoslezský kraj (nejen) 
pro vaše MICE aktivity.
Ostrava Convention Bureau usnadní přípravu 
a realizaci vašich akcí v destinaci Severní Morava. 
www.convention ostrava.cz  ■

mailto:info@ostrava-convention.cz
http://www.convention-ostrava.cz


Resort v Zaječí nabízí 
ubytování v klimatizovaných 

pokojích a bungalovech, 
krásný výhled na Pálavu, 

vyhřívaný přelivový bazén 
i privátní saunu.

www.zajicizezajeci.cz

Kapacita školící místnosti
i ubytování až 70 osob

Vinařská 479, 691 05 Zaječí
recepce@zajicizezajeci.cz

+420 725 936 624

ZÁŽITKOVÁ DOVOLENÁ | FIREMNÍ ŠKOLENÍ | TEAM BUILDING | OSLAVY | SVATBY | DEGUSTACE VE SKLEPĚ

ResoRt v Zaječí



PROMĚŇTE SVOJI AKCI V NEZAPOMENUTELNÝ
ZÁŽITEK V HOTELU MANDARIN ORIENTAL, PRAGUE

Mandarin Oriental, Prague
Nebovidská 459/1, Malá Strana, 118 00, Praha, Česká republika

Kontaktujte na: +420 233 088 751, 
moprg-sales@mohg.com

https://www.mandarinoriental.com/en/prague

Mandarin Oriental, Prague, se nachází v srdci historické Malé Strany a nabízí jedinečnou kombinaci
elegantního designu, pozorného servisu a historického kouzla. Od konferencí a seminářů až po gala
večeře a soukromé oslavy – naše prostory jsou ideální volbou pro každý typ události.
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